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رئیس کل دادگستری هرمزگان خبرداد

توقیف 11 عطاری و 37 محل توزیع 
مواد مخدر در محلات

  خبر اختصاصی// رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از توقیف 11عطاری و37 محل توزیع مواد 
مخدر در محلات حاشیه ای استان خبرداد. 

 به گزارش خبرنگار روزنامه دریا،  علی صالحی روز گذشته در نشست خبری به مناسبت هفته قوه قضاییه در پاسخ 
خبرنگار روزنامه دریا مبنی براینکه باتوجه به اینکه یکی از معاونت های قوه قضاییه و دادگستری های استان ها 
به پیشگیری از جرایم اختصاص دارد؛ در محلات حاشیه ای بندرعباس جرایم و ناامنی وجود دارد و ساکنان 
مشکلات فراوانی را دارند که در سلسله گزارش هایی از برخی از محلات این گلایه ها ودرخواست های اهالی 
منتشر شد که ساکنان درخواست جمع آوری معتادان، موادفروشان، مشروب فروشان، خانه های تیمی، سارقان 
و... را از ســطح این محلات داشتند و تاکنون اقدامات اثرگذاری در این حوزه وجود نداشته است؛ دادگستری 
هرمزگان در این حوزه چه اقدامات اثرگذاری را داشته است وچه برنامه ای را در آینده دارد تا از یک طرف از 
این جرایم پیشگیری شود واز طرفی دیگر مقابله وبرخورد قانونی لازم با این مجرمان صورت پذیرد اظهار داشت: 
 موضوع حاشیه نشینی یکی از دغدغه های دستگاه قضایی و دادگستری استان هرمزگان است و به این بخش ها 
رسیدگی شده است.صالحی افزود: بر اساس ماده 16قانون مبارزه با مواد مخدر، جمع آوری وبرخورد با معتادان 
متجاهر با جدیت در دستور کار قرار دارد.وی گفت: برخوردقاطع با خرده فروشان مواد مخدر، توزیع کنندگان 
مواد ومشروبات و...بصورت قاطع در دستور کار  قرار دارد و به همین دلیل هم 11عطاری در سطح استان  و 

37 محل توزیع مواد مخدر در محلات حاشیه نشین توقیف کردیم.
  صالحی هشدار داد: املاکی که آلات جرم در آن کشف شود ویا جرمی در آن صورت بگیرد، توقیف می شوند.

رئیس کل دادگستری هرمزگان اظهار داشت: خانه های مخروبه ای که محل اتراق مواد فروشان بود را شناسایی 
و به صاحبان شان ابلاغ کردیم نسبت به ساخت یاتخریب کامل  املاک شان اقدام کنند و از طرفی املاکی که 
محل توزیع مواد و... باشند، ضبط شده و می شوند.وی تاکید کرد: بر اجرای عدالت و تامین امنیت شهروندان 
اعتقاد راســخ داریم و نباید خدشه ای بر آن وارد شود.صالحی در خصوص سئوالات حوزه کرونا نیز گفت: 
تابع تصمیمات ستاد ملی و استانی کرونا هستیم. از طرفی کرونا تاثیر بر روند رسیدگی به پرونده های قضایی 

در استان نداشته است.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان فک پلمپ مجتمع تجاری زیتون بندرعباس را جرم دانســت که به این 
پرونده رسیدگی می شود واظهار داشت: البته بنا به اظهارات مسئولان شبکه بهداشت ودرمان درحال حاضر 
پروتکل های بهداشتی در این مجتمع رعایت می شود و به همین دلیل فعال است؛ اما نسبت به جرم فک پلمپ 
رسیدگی لازم صورت می گیرد. به گفته وی 2730نفر از زندانیان با شیوع کرونا تاکنون به مرخصی رفتند که 
برخی به زندان های استان برگشتند وبرخی هم مرخصی شان تمدید شد. رییس کل دادگستری هرمزگان گفت: 
در راستای حفاظت از اراضی ملی اقدامات بسیار خوبی صورت گرفته است. بالغ بر 3050 هکتار از اراضی 
ملی به ارزشی بیش از 600 میلیارد تومان رفع تصرف صورت گرفته است. رئیس کل دادگستری هرمزگان 
گفت:شهید بهشتی معمار دستگاه قضایی بود و گرامیداشت هفته قوه قضاییه، گرامیداشت یاد و خاطره این شهید 
و 72 شــهید بزرگوار انفجار ساختمان حزب جمهوری اسلامی با تلاش در راستای تحقق عدالت در جامعه 

میسر خواهد بود.
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استاندار هرمزگان :

دو بیمارستان به 
ظرفیت های درمانی 

هرمزگان اضافه می شود

ادامه از تیتر یک: 
  وی افزود: امروز یکشــنبه اولین روز هفته قضائیه، روز مبارزه با فساد 
و احیای حقوق عامه، دوشنبه روز حمایت قضایی از تولید و کارآفرینی، 
سه شنبه روز کرامت مردم و حقوق بشر، چهارشنبه روز عدالت الکترونیک 
و فناوری های نوین،  5 شــنبه روز نظارت، پیشــگیری از وقوع جرم و 
کاهش آســیب های اجتماعی و جمعه روز ترویج کار جهادی و فرهنگ 
صلح و سازش و شنبه روز ارتقای سلامت قوه قضاییه و عزت و کرامت 

قضات و کارکنان نامگذاری شده است.
  صالحی افزود: برنامه های مان در  هرمزگان بمناســبت این هفته شامل 
آغاز هفته با عطرافشانی گلزار شهدا خواهد بود و سپس دیدار با نماینده 
ولی فقیه و امام جمعه بندرعباس را خواهیم داشــت. افتتاح ســاختمان 
مرکزی اداره کل پزشــکی قانونی که از طریق ویدیو کنفرانس با حضور 
آیت الله رییسی و... برگزار خواهد شد.وی گفت:برای روزهای دیگر این 
هفته نیز دیدار با مردم و بازدید از واحدهای قضایی را خواهیم داشــت 
و بازدید از شــوراهای خلیج فارس و شهید مطهری را خواهیم داشت. 
بازدید از واحدهای تولیدی به همراه شورای قضایی، افتتاح سالن دادرسی 
الکترونیک شهیدقاسم  سلیمانی، غبارروبی گلزار شهدا در سایر شهرها، 
دیدار با خانواده شهدا و ایثارگران، دیدار با مقام معظم رهبری به صورت 

ویدئو کنفرانس برنامه ریزی شده است.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان افزود: تلاش شبانه روزی جهت ایجاد 
تحول در دستگاه قضایی استان در طول یک ساله اخیر با حضور آیت الله 
رییســی در قوه قضاییه به طور جدی پیگیری شد و این حرکت شایسته 
تقدیر و تقدیس است. همکاران ما در دستگاه قضایی استان با وجود همه 
کمبودها حرکتی جهادی کردند. وی گفت:در طول یک ساله اخیر بالغ بر 
30 هزار و 600 پرونده معادل 52 درصد از میانگین مانده استان را کاهش 
داده ایم که در کشور یک رکورد تاریخی است. تعداد کل پرونده های صلح 
و ســازش شده 15 هزار و 619 فقره بوده است. 17 پرونده مهم صلح و 
سازش شده که منجر به صلح و سازش در جاسک، میناب و بشاگرد بوده 
است.252 مورد بازرســی از واحدهای قضایی در سطح استان صورت 

گرفته است.
 وی گفت: ایجاد شعبه ویژه مبارزه با قاچاق کالا و ارز در سراسر استان 
از دیگر اقدامات یک ســاله اخیر بوده اســت.بازدید هدفمند و میدانی 
دادســتان ها از اداره گمرکات و بنادر و بخصوص در مرکز استان، رصد و 
پیگیری مستمر و مداوم پرونده های قاچاق در دبیرخانه پرونده های مهم 
تا اجرای کامل حکم تحت نظارت مســتقیم اینجانب بوده است. حمایت 
حقوقــی و قضایــی از 104 پرونده فعالان اقتصادی در اســتان و ... از 

برنامه های یک ساله اخیر بوده است.
  رئیس کل دادگستری هرمزگان افزود: در راستای کاهش جمیعت کیفری 
اقدامات خوبی انجام شــد به طوری که 13 درصد کاهش در این زمینه 
داشته ایم.در بخش حقوق عامه 337 مکاتبه با دستگاه های مختلف داشتیم 
که پیگیری برخورد با صید ترال و توقیف چندین مورد از شناورها، بازدید 
محسوس از واحدهای تولیدی و بهداشتی، نظارت بر بازار، جلوگیری از 
ساخت و سازهای غیرمجاز، برخورد با چاه های غیرمجاز، پیگیری جهت 
رفع نقــاط حادثه خیز جاده ای، برقراری دوربین های نظارتی، 105 مورد 

بازرسی از حقوق شهروندی از جمله آنها بوده است.
  صالحی اظهار داشت:در راستای حفاظت از اراضی ملی اقدامات بسیار 
خوبی صورت گرفته است. بالغ بر 3050 هکتار از اراضی ملی به ارزشی 

بیش از 670 میلیارد تومان رفع تصرف صورت گرفته است.
  صالحی گفت: در حوزه ابلاغ الکترونیک نیز موفق شدیم که 97 درصد 
از ابلاغات را الکترونیک کنیم که مقام اول کشوری را داریم. در شوراهای 
حل اختلاف نیز بیش از 99 درصد از ابلاغات الکترونیکی شده است.در 
اردیبهشت ماه به رتبه 6 کشوری در میان دادگستری های کل کشور از همه 

ابعاد دست پیدا کردیم.24 دفتر خدمات قضایی در یک ساله اخیر در استان 
به بهره برداری رسیده است.

 وی افزود: در حوزه نرخ رسیدگی در شعب بازپرسی رتبه اول کشوری را 
کسب کرده ایم. نرخ رسیدگی ما در شعب دادیاری نیز رتبه اول کشوری را 
در 4 ماه کسب کردیم.وی گفت:1000 بسته معیشتی در حوزه فرهنگی و 
در راستای لبیک به فرمان رهبر معظم انقلاب اسلامی تهیه و میان نیازمندان 

توزیع شد.
  به گفته صالحی هرمزگان بیشــترین عفو را در کشــور داشته است به 
طوری که در عفو اخیر 11 درصد از کل عفوخوردگان از استان هرمزگان 
بود.305 هزار فقره پرونده وارده در سال 98 داشتیم که 335 هزار و 695 
فقره خروجی داشته ایم که بسیاری از پرونده های انباشته شده از گذشته 

نیز بررسی شد.
  صالحی افزود: در حوزه پیشگیری نیز طرح های خوبی در سطح استان 
اجرا شــد که برخی از آنها به کشــور ارائه شد. طرح پیشگیری از تغییر 
اراضی، طرح رضویون، طرح هر مسجد یک حقوق دان و ... اجرا شد. در 
حوزه جذب نیرو نیز 32 کادر قضایی و 130 کارمند قضایی را به استخدام 
درآوردیم. وی گفت: اکثر قضات غیربومی هســتند و تقاضای انتقال به 
اســتان خود را دارند و در این راستا آزمون جذب نیروی بومی به عنوان 

قضات برگزار شد و در حال انجام سایر مراحل هستند.
  وی افزود: احداث ســاختمان دادگســتری بشــاگرد و کیش را آغاز 
کرده ایم. ساختمان دادگستری بشاگرد در جاسک مستقر بود و مردم باید 
مسافت بسیار زیادی را طی می کردند که به یک کار قضایی برسند و این 
سختی های زیادی برای مردم داشت که با سفر رییس قوه قضاییه، استقرار 
دادگستری و نماینده شــرکت ثبت صورت گرفت و امروز دیگر نیازی 
به سفر به جاســک برای امورات قضایی ندارند.وی گفت:هیچ رسیدگی 
بیشتر از یک ماه در اســتان نداریم و همکاران ما در بعضی از شعب در 
عصرها و شب ها وقت رسیدگی تعیین می کنند تا سرعت رسیدگی افزایش 
و پرونده  ای بر زمین نماند.وی افزود:اخیرا در دو فقره پرونده مهم اولیای 
دم در میناب پای چوبه دار نسبت به قاتل اعلام گذشت کردند که از آنها 

تشکر می کنم.
صالحی تصریح کرد: درباره زندانیان فراری میناب، به طور جدی پیگیر 
هستیم و ضابطان در حال دنبال کردن موضوع هستند و بزودی دستگیر 

خواهند شد.
  وی گفت: درباره موضوع کرونا نیز بر اساس فرمان رهبر معظم انقلاب 

اسلامی تابع سیاســت های تدوینی ستاد کرونا هستیم و اگر آنان در این 
زمینه کمکی بخواهند به آنان در تمامی زمینه ها آماده همکاری هستیم.

  رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت:در موضوع زمین خواری ورودی 
بسیار جدی داشــته ایم و تاکنون 3050 هکتار از این اراضی ملی را باز 
گردانده ایم. در بندر حســینه بیش از 2300 هکتار بازگشت اراضی ملی 
را داشتیم. در تمامی شهرستان ها در این زمینه فعال هستیم. در بندرعباس 
زمینی به مساحت 36000 متر مربع را برای ساخت یک مجتمع تجاری 

را به اراضی ملی بازگرداندیم.
  صالحی افزود: در موضوع پرونده های انتخاباتی نیز شخصا حساسیت های 
ویژه ای داشــتم. تمام پرونده ها در این زمینه به نتیجه رسیده است. برخی 
مقامات دولتی نیز بوده اند. پرونده یک فقره از مدیران دولتی در این زمینه 
نیز که در مرکز اســتان بود، بررسی و در نوبت دادگاه قرار دارد. متهم نیز 
با قرار آزاد است.درباره پرونده فوت 5 نفر در لاوان نیز ثابت شد که قتل 
نبوده است.در پرونده زوج فرهنگی تاکنون قاتلان شناسایی نشده اند و به 
جد در نیروی انتظامی پیگیر هســتند.در آتش سوزی های اخیر نیز مورد 
عمدی تاکنون گزارش نشده است و عمده آنها بدلیل شرایط خاص جوی 
بوده است که زمینه شکل گیری آتش سوزی را بوجود می آورد.وی گفت: 
در زمینه نظارت بر قضات، هیچ دســتگاهی در نظام ما به اندازه نظارتی 
که دستگاه قضای بر افراد مختلف در دستگاه خود دارد، وجود ندارد. از 
حفاظت اطلاعات تا دادسرای انتظامی قضات، نظارت ویژه دادستانی کل 
بــر قضات و قانون نظارت بر رفتار قضات نیز همگی در این بخش فعال 
هســتند. ما ســالی یک بار همه حوزه های قضایی را مورد بررسی قرار 
می دهیــم و برای هر قاضی یک کاربرگ وجــود دارد که در بخش های 

مختلف به آن نمره داده می شود.
  وی گفت: برخوردهای بســیار خوبی نیز با کارچاق کن ها شــده است. 
در همین 3 روز گذشــته ما 3 نفر کارچاق کن را در بندرعباس دستگیر 
که 80 ســکه بهار آزادی از آنها کشف شــده است. اینها مدعی نفوذ در 
دســتگاه قضایی بودند که اکنون در بازداشت بســر می برند. ما از مردم 
اســتان نیز می خواهیم که هر مورد مشابهی را نیز بلافاصله مدیران ما و 
دســتگاه های نظارتی را در جریان بگذارند که این افراد فاسد و سودجو 
نتوانند با وعده های پوچ و توخالی، آبروی دستگاه قضایی برود و حقوق 

مردم مورد آسیب قرار گیرد.
  وی افزود: تازه ترین پرونده کلان؛ کشف 541 کیلو هرویین را در آبهای 
آزاد را در تازه ترین پرونده داشتیم که دو روز پیش صورت گرفت و شناور 

آنها نیز توقیف شد. 
  صالحی درباره جاده ســیاهوگفت: وقتی در این مسیر چندی پیش به 
همراه دادستان بندرعباس در حرکت بودیم متوجه وضعیت نامناسب این 
جاده شــدیم. با مدیر کل راه و شهرسازی تماس داشتیم و نسبت به رفع 
ایــن نقاط حادثه خیز تذکرات لازم را دادیم. حتی در مورد یک پل آبنما 
نیز که مشــکلات زیادی برای مردم بوجود آورده بود نیز پیگیری هایی 
داشتم که منجر به برگزاری مناقصه برای انتخاب پیمانکار جهت ساخت 

پل در منطقه شد.
  وی گفت: در مورد تأثیر شیوع کرونا بر دستگاه قضایی؛ هیچ تأثیری بر 
روی روند بررسی پرونده ها نداشته است و در برخی موارد نیز از طرفین 
پرونده ها خواستیم که لایحه های خود را از طریق دفاتر پیشخوان ارسال 
کنند. علاوه بر این دادرسی الکترونیک را نیز توسعه داده ایم. ورودی های 
دادگاه ها و مراکز قضایی را نیز کنترل می کنیم. در این حوزه هیچ مشکلی 

نداشته ایم و خللی در رسیدگی ها نیز صورت نگرفته است.
  وی گفت: در مورد انجام دوباره تخلف توســط زندانیانی که مرخصی 
می گیرند؛ در این مورد تحقیقاتی صورت گرفته اســت و نشان می دهد 
که دوباره به جرم بازنگشته اند. آن اظهار نظری هم که در فضای مجازی 

صورت گرفته بود  مربوط به هرمزگان نبود.

املاکی که آلات جرم در آن کشف و یا جرمی در آن صورت بگیرد، توقیف می شوند

ادامه در همین صفحه

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبرداد

توقیف 11 عطاری و 37 محل توزیع مواد مخدر در محلات
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پشت پرده سیاست 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
تداوم محدودیت ها در هرمزگان ضرورت دارد

  گروه خبر// رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان با اشاره 
به اینکه همیشــه سلامت بر اقتصاد مقدم است، گفت: امیدوارم با سفر 
معاون درمان وزات بهداشــت به هرمزگان، کمبودهای درمانی استان 
برطرف شود. دکتر حسین فرشــیدی در جمع خبرنگاران با اشاره به 
اینکه در 10 روز گذشــته با روند افزایشی مبتلایان به کووید 19 در 
هرمــزگان مواجه بودیم، عنوان کرد: در این مدت 200 تخت به 500 
تخت مختص به بیماران کرونایی اضافه شــده است. رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان بیان کرد: در یک هفته گذشته 25 تخت در 
آی ســی یو، یک دستگاه اکسیژن ساز جدید و سی تی اسکن جدید 
و دو مخزن 10 تنی اکسیژن ساز با توجه به مصرف بالای اکسیژن به 
مجموعه تجهیزات بخش درمان اضافه شده است.وی با بیان اینکه کار 
نصب دستگاه سی تی اسکن در بیمارستان شهید محمدی بندرعباس 
این هفته به پایان می رســد، اظهار کرد: در یک هفته گذشته دارو های 
جدید همچون رمدسیویر و پلاسما درمانی در بیمارستان ها برای درمان 
بیماران کرونایی اســتفاده شده اســت.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمــزگان افزود: تامین این منابع با همــکاری نماینده های مردم در 
مجلس شورای اسلامی و استاندار هرمزگان صورت گرفته است.وی 
در پایان با اشاره به اینکه همیشه سلامت بر اقتصاد مقدم است، گفت: 
امیدوارم با سفر معاون درمان وزات بهداشت به هرمزگان، کمبود های 

درمانی استان برطرف شود.

نماینده مردم بندرعباس: 
هرمزگان بیش از هر زمان 

به تجهیزات درمانی نیاز دارد 
  گــروه خبــر //نماینده مــردم بندرعباس گفت: انتظــار اعمال 
محدودیت های هرچه جدی تری را برای کنترل کرونا در استان داریم 
و این محدودیت ها می بایست با درنظرگرفتن ابعادی همه جانبه اتخاذ 
شــود. منصور آرامی اظهار کرد: وضع بهداشــت و درمان در استان 
هرمزگان به نسبت دیگر اســتان های کشور هم به لحاظ تجهیزات و 
امکانات و هم به لحاظ نیروی انسانی پایین تر است و ساختار بهداشت 
و درمان استان دچار کمبود نیروی انسانی در بخش های مختلف است.

وی افزود: با شیوع کرونا و تشدید فشار بر ساختار بهداشت و درمان 
و ابتلای شــمار زیادی از پرســتاران و پزشکان هرمزگان به بیماری 
کرونا، وضعیت در اســتان حالت بحرانی به خود گرفته و این وضعیت 
با افزایش شمار مبتلایان به کرونا بخصوص در دو هفته اخیر، حالتی 
فوق بحرانی گرفته است.نماینده مردم بندرعباس با بیان این که انتظار 
داریم وزارت بهداشت و درمان به هرمزگان نگاه هرچه ویژه تری داشته 
باشد، خاطرنشان کرد: سهم هرمزگان از محل یک میلیارد دلاری که 
از صندوق توسعه ملی برای مقابله با بیماری کرونا برداشت شد، شفاف 
شــود و همین طور اختیار کافی از ســتاد ملی کرونا به ستاد استانی 
تفویض شــود تا این ستاد بتواند تصمیمات هرچه جدی تری در مهار 
کرونا داشته باشد.آرامی بیان داشت: ما نمایندگان استان هرمزگان نیز 
در هفته  اخیر طی نامه های جداگانه ای به رئیس جمهور و رئیس ستاد 
مشترک نیروهای مسلح، خواستار افزایش توجه به هرمزگان و کمک 
به بخش درمان برای عبور از این شرایط بحرانی شدیم و تأکید داریم 
که بحث آموزش در کنار توزیع رایگان برخی امکانات میان مردم در 
مناطق محروم تر نظیر مناطق روستایی تشدید شود.به گزارش فارس؛ 
عضو کمیسیون عمران مجلس همچنین تصریح کرد: حساسیت جامعه 
نباید نســبت به کرونا کاهش پیدا کند و در این زمینه همه ما مسؤول 
هستیم که هر از ظرفیتی برای تشدید حساسیت جامعه نسبت به اجرای 

پروتکل های بهداشتی استفاده کنیم.

خبر

خبری
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سرمقاله

چراغ بحران و قرمز هرمزگان 
را روشن کنید

  سفید اعلام شدن وضعیت هرمزگان توسط رئیس جمهور 
باعث شد که همچنان مردم استان تاوانش را می دهند و بعد از 
گذشت هفته ها از این موضع گیری، فقط شاهد افزایش آمار 
مبتلایان و فوتی ها در هرمزگان هستیم و دولت هیچ نسخه 
شفابخشی هم برای استان بحران زده و قرمز هرمزگان تاکنون 
نپیچیده است و سراغی هم از این استان نمی گیرد. درحالی در 
چند هفته اخیر آمار مبتلایان و مرگ ناشی از بیماری کرونا در 
استان افزایش یافت که وضعیت استان قرمز و بحرانی شد و 
هنوز بنظر می رسد دولت به این نتیجه نرسیده است که اقدام 
مناســبی انجام نداده است تا جایی که اعتراضات نمایندگان 
مردم هرمزگان در مجلس به این تبعیض دولت در تخصیص 
اعتبارات و تجهیزات برای هرمزگان هم تاکنون اثرگذار نبوده 
است. در واقع مردم هرمزگان قربانی صنایع و اقتصادی بودن 
استان شان شده اند که دولت تلاش دارد با سفید نشان دادن 
هرمزگان، خللی در درآمدزایی و واریز درآمدهای هرمزگان 
به خزانه کشور وارد نشود؛ هرچند به قیمت ابتلای بی شمار 
و افزایش فوتی ها در اســتان باشد. دولت می خواهد چرخ 
درآمدش بچرخد، هرچند به قیمت قربانی شدن هرمزگاني ها 
و افزایش آمار مبتلایان و فوتی  ها در اســتان باشــد. استان 
هرمزگان که با کمبود شــدید تخت و تجهیزات بیمارستانی، 
پرستار، پزشک فوق تخصص و... مواجه بود و در این سال ها 
پزشکان فوق تخصص مورد نیاز استان را بطور کامل جذب 
نکردند و تخت های بیمارســتانی و پرستاران و... موردنیاز 
تامین نشد و اکنون مشکلات استان بیشتر شده است و دولت 
همچنان در این حوزه تجدید نظر نکرده است و نگاهش به 
هرمزگان هیچ تغییری نکرده است. در حال حاضر براساس 
اعلام مسئولان دانشــگاه علوم پزشکی بیش از 250 نفر از 
کادر درمان اســتان به کرونا مبتلا شــده و مابقی هم خسته 
شــده اند. متاســفانه هر روز آمار مبتلایان کادر بهداشت و 
درمان و حتی خانواده های شــان در حال افزایش است و 
ابتلای شان به این بیماری، خدمات رسانی را در مراکز درمانی 
نیز با مشکلات بیشــتری مواجه می کند. این بیماری ریه و 
کلیــه و... را درگیر می کند و این درحالی اســت که حتی به 
تعداد انگشــتان دست هم فوق تخصص ریه و کلیه در استان 
نداریم و از آن طرف برخی از پزشــکان هم بیمار شده اند و 
یا در بخش مدیریت حضور دارند که حضورشان در بخش 
درمان را کاهش داده اســت. باشرایط بحران فعلی نیاز است 
مانند استان های شــمالی که چندماه قبل استمداد طلبیدند، 
مســئولان هرمزگان اعلام بحران کنند و از ســایر استان ها 
پزشــک، پرستار و... را به یاری بطلبند تا بتوانیم اختلال در 
روند درمان در استان را برطرف نماییم. از طرفی دیگر کمبود 
شدید تخت و تجهیزات پزشــکی و درمانی و... هم درمان 
بیماران را با مشــکل مواجه کرده است و سایر بخش ها و 
بیماران را تحت الشعاع قرار داده است. حال که هرمزگان به 
عنوان قطب و شاهرگ اقتصاد و تجارت کشور مطرح است 
و بدلیل شرایط اقتصادی و درآمدزاییش، تلاش شده  است 
کمتر بحرانی و قرمز نشــان داده شود، کمترین انتظار این بود 
که صنایع، معادن، گمرکات، بنادر، پالایشگاه های نفت و گاز، 
کارخانه های فولاد وآلومینیوم و... حداقل در تامین  تجهیزات 
مورد نیاز درمانی مورد نیاز اســتان مشارکت گسترده ای می 
کردند تا در این بخش کمبود و بحرانی نداشــته باشــیم که 
متاسفانه اینگونه نبوده و حتی در تجهیزات حفاظت شخصی 
و... نیاز به امدادرسانی است. از آن طرف همچنین نیاز است 
خیرین هم مشــارکت گســترده ای را برای رفع کمبودهای 
موجود داشته باشند تا بخشــی از کمبودهای تجهیزاتی در 
مراکز بهداشتی و درمانی استان برطرف شده و در روند درمان 
بیماران خللی وارد نشــود ومنجر به افزایش فوتی ها نشود. 
دولت که اســتان هرمزگان را در این حوزه رها کرده است و 
حتی از اعتبارات یک میلیارد یورویی صندوق توســعه ملی 
برای مقابله با بیماری کرونا، هرمزگان سهم چندانی نبرد که 
نمایندگان اســتان در مجلس در نامه ای به رئیس جمهور از 
این تبعیض و بی عدالتی گلایه کردند. سلامتی مردم برای هر 
پنج نماینده هرمزگانی اولویت اول است و به همین جهت با 
اتحاد و همدلی که میان نماینــدگان هرمزگان وجود دارد و 
نامه ای گلایه آمیــز در این رابطه تنظیم و به رئیس جمهور 
ارسال شد. نمایندگان هم معتقدند بخش عظیمی از مشکلات 
امروز هرمزگان در مبارزه با بیماری کرونا و از دســت رفتن 
جان هم استانی هایمان، ناشی از کم توجهی ستاد ملی مبارزه 
با کرونا اســت و شخص رئیس جمهور باید پاسخگو باشد.

گلایه های مطرح شــده در این نامه کاملا به حق است؛ چرا 
که با وجود پیگیری های مکرر نمایندگان استان، هنوز برای 
 تشــخیص کرونا در هرمزگان، فقط یک مرکز تشــخیصی

 RT-PCR  وجود دارد. تفویض اختیارات ســتاد اســتانی 
مقابله با بیماری کرونا از دیگر درخواســت هایی اســت که 
نمایندگان اســتان با جدیدت در حال پیگیری آن هستند و 
از رئیس جمهور هم درخواســت شده تا هرچه سریعتر این 
اختیارات را به ستاد استانی تفویض کند.در این نامه همچنین 
تأکید شده که کمبود کیت های تشخیصی مورد نیاز سوآپ و 
محیط های نگهداری آن، عدم وجود دســتگاه اکسیژن ساز و 
تنفس مصنوعی، عدم وجود تخت های کافی آی ســی یو و 
سی ســی یو، عدم وجود نیروهای انسانی کافی به خصوص 
پزشک و پرستار، کمبود دستگاه های ام آر آی و سی تی اسکن، 
عدم وجود دستگاه های ماشین بیهوشی و بسیاری از تجهیزات 
بیمارستانی دیگر که قاعدتاً می بایست بعضی از آنها از محل 
اعتبارات اختصاص یافته جهت مقابله با کرونا تأمین می شد و 
متأســفانه تاکنون تأمین نشده است.یک کلام هم برای مردم 
استان هرمزگان باید متذکر شد وآن اینکه در حال حاضر که 
ظرفیت بیمارستان های استان تکمیل شده است و بسیاری 
از بیماران قرنطینه خانگی هســتند و کادر بهداشت ودرمان 
و تجهیزات درمانی در حداقل است و کمبود شدیدی در این 
بخش ها وجود دارد؛ در گام نخست بایستی خودمان به فکر 
خودمان و خانواده و همشهریان مان باشیم و تا حد امکان از 
خانه خارج نشویم و خروج بدون ماسک را برای خودمان و 
خانواده و دوستان و آشنایان و... ممنوع بدانیم و به همدیگر 
متذکرشویم بدون ماسک به هیچ جا نرویم و فاصله گذاری 
را رعایــت کنیم تا از ابتلابه کرونا و افزایش آمارهای ابتلا و 
فوتی ها کاسته شود. به کادر بهداشت ودرمان هم رحم کنیم 
و جان آنها و خودمان را هم  به خطر نیندازیم. اول خودمان 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کنیم و به تذکرات بازرسان 
این حوزه توجه کنیم وآنگاه از مسئولان استانی و کشوری هم 
مطالبه جدی داشته باشیم کمبودهای موجود را برطرف کند تا 

از ابتلا و مرگ مردم بی دفاع استان مان کاسته شود.
     علی زارعی

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در دیدار با رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور:

اصناف طبق روال معمول به فعالیت خود ادامه خواهند داد
  گروه خبر // دکتر احمد مرادی نماینده مجلس شورای اسلامی در 
دیدار با رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور گفت: اعمال 
بخشــنامه ای که بدون در نظر گرفتن شرایط استان باشد به جز 

نارضایتی اصناف و مردم دستاورد دیگری نخواهد داشت.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ در پی صدور بخشــنامه هایی جهت تشدید 
نظارت بر کالاها و لــوازم موجود در بازار، مرادی نماینده هرمزگان در 
مجلس شــورای اسلامی با سردار مویدی رئیس ستاد مرکزی مبارزه با 

قاچاق کالا و ارز دیدار و گفت و گو نمود.
  در این دیدار دکتر مرادی با اشــاره به موارد مطرح شــده در نشست 
مشترک پیرامون این موضوع با نمایندگان اصناف هرمزگان گفت: به لحاظ 
همجواری با کشورهای جنوبی حاشیه خلیج فارس از دیرباز مبادلات 

کالا فی ما بین تجار هرمزگانی و کشــورهای عربی همسایه انجام می 
شده است.

  علی رغم کیفیت پایین برخی از کالاهی داخلی عرضه اجناس با اولویت 
کالاهای ایرانی در بازار استان انجام می گردد. اما استفاده از برخی کالاها 
از جمله لوازم خانگی به دلیل عدم کیفیت تولید مناسب در کارخانه های 
داخلی، بالاجبار فروشندگان و مصرف کنندگان به سوی کالای خارجی 
روی آورده اند. لذا بازار و اصناف ما نیازمند به حمایت و پشتیبانی هستند 
و هرگونه ورود غیر کارشناسی به بازار می تواند نارضایتی بوجود آورد.

این نماینده مجلس اظهار داشت طبق اظهار مسئولین اتاق اصناف کلیه 
اتحادیه ها و فروشندگان تمایل به عرضه کالاهای تولید داخل را دارند اما 
متاسفانه کیفیت پایین و قیمت بالای این کالاها باعث عدم تمایل مصرف 

کنندگان به تهیه چنین کالاهایی شده 
است.

اصناف مجلس  فراکســیون  عضو 
اظهار امیدواری کــرد در آینده با 
تلاش وزارت صمت تولید کالاهای 
با کیفیت و توزیع در بازار شــاهد 

باشیم.
در این نشســت نیز سردار مویدی 
اعلام کرد برنامه های ستاد مرکزی 

صرفا شناسه دار کردن کالاهای عرضه شده در بازار بوده و اصناف طبق 
روال معمول به فعالیت خود ادامه خواهند داد.

  گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: وزارت 
بهداشت به صورت ویژه تجهیزات و منابع مالی 
مورد نیاز جهت مقابله با ویروس کرونا و درمان 
بیماران مبتلا به این بیماری در هرمزگان را تامین 
و همچنیــن مجوز جذب پرســتاران جدید در 

استان را صادر می کند. 
  فریدون همتی پس از نشســت با معــاون درمان 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره 
به بررسی آخرین وضعیت بیماری کرونا در هرمزگان 
در این نشســت، عنوان کرد: در این جلسه مقرر شد 
که وزارت بهداشت به صورت ویژه تجهیزات و منابع 
مالی مورد نیاز جهت مقابله با ویروس کرونا و درمان 
بیمــاران مبتلا به این بیماری در هرمزگان را تامین و 

 همچنین مجوز جذب پرســتاران جدید در استان را 
صادر کند.

  وی با اشــاره به پیگیری تسریع در تکمیل تعدادی 
از بیمارستان ها در استان، افزود: مقرر شد بیمارستان 
شریعتی بندرعباس به سرعت تکمیل و راه اندازی و 
تجهیزات آن نیز از طرف وزارت بهداشت تامین شود.

اســتاندار هرمزگان افزود: بیمارستان نیروی دریایی 
ارتــش در بندرعباس نیز با پیشــرفت فیزیکی 98 
درصدی در حال ســاخت اســت که با پیگیری و 
مکاتباتی جهت تســریع در تکمیل آن، این ظرفیت 
جدید بیمارســتانی نیز تا دو مــاه آینده به مجموعه 
ظرفیت های بهداشــتی و درمانی هرمزگان در شهر 

بندرعباس اضافه می شود.

  همتی تصریح کرد: همچنین پیگیری هایی صورت 
گرفت تا با سرعت بخشیدن به پروژه های بیمارستان 
531 تختخوابی و بیمارستان ستاره خلیج فارس در 
بندرعباس، این دو بیمارستان نیز تا پایان سال جاری 

به شرایط خوبی به لحاظ تکمیل شدن برسند.
  وی از تامین تجهیزات بیمارستانی مورد نیاز جهت 
درمان بیماران مبتلا به کرونــا در هرمزگان خبر داد 
و گفت: این تجهیزات بیمارســتانی همچون دستگاه 
اکســیژن ساز از ســوی وزارت بهداشت تامین و به 
دانشــگاه علوم پزشکی اســتان تحویل داده شد و 
جهت درمان بیماران مبتلا به کرونا مورد استفاده قرار 

می گیرد.
  اســتاندار هرمزگان خاطرنشــان کرد: با توجه به 

اختیاراتی که از سوی ســتاد ملی مقابله با کرونا به 
استان ها ابلاغ می شود و همچنین شرایط استان، تمام 
تلاش خود را انجام می دهیم تا بهترین تصمیمات برای 
مدیریت بیماری کرونا در اســتان و کاهش بیماران 
بدحال و مرگ و میر ناشی از این بیماری در استان، 

اتخاذ شود.
به گزارش ایسنا ؛همتی یادآور شد: مهمترین اصل در 
راستای پیشــگیری از این بیماری، همچنان رعایت 
اصول بهداشتی، فاصله گذاری فیزیکی و اجتماعی و 
استفاده از ماسک در همه فعالیت ها است و با رعایت 
این نکات می توانیم سلامت خود و دیگران را حفظ 

کنیم.

استاندار هرمزگان :

دو بیمارستان به ظرفیت های درمانی هرمزگان اضافه می شود

واکنش های کاربران توئیتر به قطعنامه جدید شورای حکام
 قطعنامه ضد ایرانی آژانس واکنش های زیادی را در توئیتر در پی داشت. برخی از این 

واکنش ها را می خوانیم :
* جالب است : اروپایی که می گفت به برجام نیاز امنیتی دارد حالا در شورای حکام 
خود بانی قطعنامه ای شده که از حیث سیاسی به معنای تنزل برجام به مرتبه ای پایین تر 

از کاغذپاره است.
* دولت روحانی دو سال تمام با انگلیس،فرانسه وآلمان مماشات و مدارا کرده با این 
امید که این سه دولت مقابل ترامپ بایستند و برجام را احیا کنند. حالا این سه دولت 
ایران را بدون آن که حتی خطایی کرده باشــد، فقط برای رضایت آمریکا به شورای 
حکام فرستاده اند. آیا زمان عذرخواهی ملی برای برجام نرسیده؟*دوستانی که امروز 
سینه سپر می کنند و از امضای برجام انتقاد می کنند اولا بدانند برجام حاصل تصمیم 
کلی نظام بود و ثانیا بفرمایند اگر د رآن شرایط برجام امضا نمی شد گزینه بدیلشان  چه 
بود ؟یادتان نرود با پول های حاصل از برجام از وضعیت بن بست اقتصادی سال 94 
خارج شدیم و همچنین توانستیم داعش را که تا پشت مرزهایمان آمده بود در سوریه 

و عراق  به خاک بنشانیم.
* قطعنامه ضد ایرانی شورای حکام امروز نشان داد، گره زدن منافع ملت به بیگانگان 
چه از جنس آمریکایی و چه اروپایی فقط هفت سال منابع مملکت را به  تاراج دادن 
بود! کاش دولت برگردد به توان ملی و باور جوان ایرانی و عملی کردن گام دوم انقلاب.
* گام بعد از این قطعنامه چیست؟ تا روز غروب اولین تحریم های ایران، یک جنگ 
شدید دیپلماتیک در جریان اســت. آمریکا “تحریم های تسلیحاتی ایران”  را بدل 
کرده به مهم ترین ستون قضاوت سیاست خارجی. اگر نتواند مانع رفعش شود، ترامپ 
در مناظرات ســلاخی خواهد شد این وسط اروپا هم به دنبال استفاده ابزاری دوطرفه 
است.* این که IAEA  بیش از 10 بار به اجرای تعهدات برجامی ایران اذعان کند اما 
امروز شورای حکام این آژانس قطعنامه  سه کشور اروپایی با عنوان »عدم همکاری« 

تصویب کند، غیر از استمرار اتحاد غرب علیه ایران و نفوذ آمریکا در آژانس است؟
* محمد ایمانی هم با تیتر » اروپا نقاب انداخت« رشته توئیتی در این باره در صفحه 
خود قرار داد : »تروئیکای اروپایی عضو برجام، با آخرین دشمنی در قالب قطعنامه ضد 
ایرانی »آژانس«، ثابت کردند به تمام معنا شریک دزد هستند، هر چند که تیم روحانی 

اصرار داشت آن ها را دوست و شریک ایران جانمایی کند....«
پرونده احمدی نژاد حتی از آنچه در سال ۹۶ بود، سنگین تر شده است

روانبخش، عضو شــاخص جبهه پایداری می گوید رفتارهای احمدی نژاد سنخیتی با 
اصولگرایی ندارد و نمی توان از او حمایت کرد.  حجت الاســلام قاســم روانبخش، 
عضو شــورای مرکزی جبهه پایداری در بخشی از گفت وگوی خود با خبرآنلاین با 
اشــاره به ضرورت اصلاح قانون انتخابات، گفت: باید توجه داشته باشیم که شورای 
نگهبان قرار است فردی را تایید صلاحیت کند که بعد از مقام معظم رهبری در جایگاه 
نخست اجرایی قرار می گیرد. متاسفانه قانون انتخابات در کشور ما آن قدر ایراد دارد 
که هر فردی به خود اجازه می دهد برای حضور در مســند ریاست جمهوری ثبت نام 
کند و پس از آن »وزارت کشور« و »شورای نگهبان« مجبور می شوند با صرف زمان 
و هزینه به بررســی صلاحیت این دســت از افراد بپردازند.وی درباره تحرکات اخیر 
احمدی نــژاد برای ورود به عرصه انتخابات، گفت: احمدی نژاد با وجود تلاش هایی 
که انجام می دهد این امکان را ندارد که از ســد شورای نگهبان عبور کند. زیرا پرونده 
ایشان حتی از آنچه در سال 96 بود، سنگین تر نیز شده است.روانبخش درباره احتمال 
معرفی یک کاندیدا از سوی احمدی نژاد گفت: بله امکان دارد، اما با این کار هم توفیقی 
حاصل نمی کند. زیرا در سال های 92 و 96 هم همین مسیر را رفت و با معرفی آقایان 
»مشایی« و »بقایی« سعی در حمایت از اطرافیان خود داشت ولی به نتیجه نرسید.عضو 
جبهه پایداری با تاکید براینکه رفتارهای احمدی نژاد ســنخیتی با اصولگرایی ندارد، 
گفت: »رفتارها«،»شــعارها« و »تفکرات« چند سال اخیر آقای احمدی نژاد به هیچ 
عنوان سنخیتی با تفکر اصولگرایی ناب ندارد و نمی توان از چنین فردی برای انتخابات 
حمایت کرد. بنده انکار نمی کنم که در گذشته بخشی اصولگرایان از جمله خود بنده از 
ایشان حمایت کرده ایم و در دولت نهم نیز موفقیت های چشمگیری داشت، اما داستان 

امروز آقای احمدی نژاد کاملا متفاوت از گذشته شده است.

انعکاس
تابناک خبرداد: مهران عبدا... پور وکیل حمید بقایی از تصادف وی در گیلانغرب خبر 
داد و گفت: آقای بقایی باتوجه به وضعیت خودرواش به شــکل معجزه آسایی نجات 
پیدا کرد. وی درباره مرخصی بقایی توضیح داد: موکلم در مرخصی استعلاجی بود، البته 
پرونده او هنوز در کمیسیون پزشکی مطرح نشده است به زودی این اتفاق می افتد و نظر 

نهایی درباره بیماری وی صادر می شود.
الف نوشــت: حجت الاسلام »سید رضا تقوی« نماینده تهران با بیان این که »پشت 
پرده قضیه انحلال جهاد ســازندگی یک توطئه بود« اظهار کرد: متاســفانه این نهاد 
انقلابی طبق یک سیاســت گام به گام ابتدا در قالب یک وزارتخانه و ســپس ادغام 
در وزارت کشــاورزی منحل شد. مقام معظم رهبری همان زمان طی نامه ای به رئیس 
دولــت اصلاحات فرمودند مبنی بر ایــن که این نگرانی وجود دارد که تشــکیلات 
مبــارک جهاد ســازندگی با  آثــار و تجربه های موفق و مثال زدنــی در وزارتخانه 
 جدید حل و هضم شــود و بی تردید این اقدام یک خســارت بزرگ برای کشــور 

و نظام خواهد بود.
تکمیل حماقت ترامپ توسط اروپا 

شورای حکام برای اولین بار پس از برجام قطعنامه ضد ایرانی اروپا را تصویب کرد؛ 
این قطعنامه چه پشــت پرده ها و تاثیراتی دارد؟ همان طور که پیش بینی می شــد 
سرانجام شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی تسلیم اتهامات ادعایی رژیم 
صهیونیستی شد و با میانداری سه کشور اروپایی فرانسه ،آلمان و انگلیس اولین قطعنامه 
ضد ایرانی از ســال 2012 را به بهانه همکاری نکردن تهران با بازرســی آژانس از 
مکان های مدنظرش که مربوط به  فعالیت های ادعایی در16 تا 17 ســال قبل است، 
تصویب کرد. قطعنامه ای که در آن   از ایران خواســته شده زمینه دسترسی بازرسان 
آژانس به دو سایت هسته ای را به بهانه هایی که مربوط به 17 سال پیش است فراهم 
کند. این درحالی اســت که براساس برجام و نیز قطعنامه سال 2015 شورای حکام، 
تمامی مسائل اختلافی  و ادعایی درباره گذشته برنامه هسته ای ایران با رای اجماعی 
شــورای حکام در نوامبر 2015 حل و فصل شده و آژانس نباید بازگشت به گذشته 
داشته باشد. به گفته غریب آبادی نماینده ایران در سازمان ملل این قطعنامه با واکنش 
مقتضی و مناسب ایران مواجه خواهد شد. قطعنامه ای که به قول »اولیانوف« نماینده 
روســیه در آژانس می تواند مخرب و غیر سازنده باشد . همچنین »رافائل گروسی« 
مدیر کل آژانس بین المللی انرژی بعد از تصویب قطعنامه ضد ایرانی در شورای حکام، 
گفت این ســازمان به فشار بر ایران برای گرفتن پاسخ درباره مکان های مد نظر ادامه 
می دهد. اما ترکیب کشــورهای رای دهنده به این قطعنامه هم جالب است . شورای 
حکام 35 عضو دارد که از این میان 25 کشــور شامل استرالیا، بلژیک، برزیل، کانادا، 
اکوادور، مصر، استونی، فرانســه، آلمان، غنا، یونان، مجارستان، ایتالیا، ژاپن، کویت، 
مراکش، نیجریه، نروژ، پاناما، عربســتان سعودی، سوئد، انگلیس، آمریکا، اروگوئه و 
آرژانتین به قطعنامه پیشــنهادی رای مثبت دادند. روســیه و چین با رای منفی خود 
مخالفت شــان را ابراز داشتند و آذربایجان، هند، مغولستان، نیجر، پاکستان، آفریقای 
جنوبی و تایلند نیز ترجیح دادند در این میانه رای ممتنع بدهند.کشــور پاراگوئه نیز 
در رای گیری غایب بود. همچنین قطعنامه نســبت به پیش نویس خود تلطیف شده 
و به جای عبارت »امتناع از دسترســی« عبارت »دسترســی ندادن« ذکر شده که به 
لحاظ عرفی ســبک تر اســت همچنین در بند 4 به جای »دستور« به ایران، از ایران 
»درخواست« شده و در بند 5 از مدیرکل می خواهد که درخواست شورا را اجرا کند 
که این برخلاف رویه آژانس است. »میخائیل اولیانوف« نماینده روسیه در سازمان های 
بین المللی با بیان این که روسیه و چین ]به این قطعنامه[ رأی منفی دادند، افزود: »برای 
رسیدن به نتایج مثبت، آژانس و تهران باید به گفت وگو مطابق با روش های معمول ادامه 
دهند و نگرانی های طرف ها را در نظر بگیرند. در عین حال که بر لزوم حل فوری این 
مشکل توسط تهران و آژانس تاکید ]می کنیم[، باور داریم این قطعنامه می تواند مخرب و 
غیرسازنده باشد«.نمایندگی دایمی چین در وین نیز در پیامی در توئیتر نوشت: »چین از 
تصویب قطعنامه شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره اجرای پادمان های 
ایران با توجه به پیامدهای بزرگی که چنین اقدامی بر چشم انداز برجام خواهد داشت، 

عمیقا ابراز تاسف می کند.«

تازه های مطبوعات
دنیــای اقتصاد- ایــن روزنامه در صفحه اول خود عکســی را قرار داده اســت 
کــه به گزارش رویترز این عکس که یک صحنه بســیار دراماتیــک را ثبت کرده، 
حکایت از حمل یک فرد زخمی نژادپرســت توســط یکی از مخالفان نژادپرستی 
دارد. این مرد سیاه پوســت ســعی داشــت تا این فــرد زخمی را بــه نقطه ای امن 
 انتقــال دهد. این عکس به عکس شــماره یک دنیا و شــبکه های اجتماعی تبدیل 

شده است.
همشــهری- آذری جهرمی وزیر ارتباطات در گفت و گو با روزنامه همشهری در 
خصوص مســئله فیلترینگ گفت: »برخی دوســت دارند بگویند که دســت وزیر 
ارتباطات روی دکمه فیلترینگ رفته اما همه مدارک و شــواهد و... موجود است....

بعد از ســال 88 بنا شد فیلترینگ، از دو راه انجام شــود؛ راه اول با رأی کارگروهی 
12نفره اســت کــه 6 نفر آن را اعضای غیردولتی تشــکیل می دهنــد؛ کارگروهی 
کــه با عنوان تعییــن مصادیق مجرمانه فعالیــت می کند. جــای وزارت ارتباطات 
 کجاســت؟ یک رأی در آن کارگــروه دارد. راه دیگری هم که وجــود دارد؛ حکم

 قاضی است.«
مبارزه با ویروس فساد با عزل 125 قاضی متخلف 

اژه ای جزئیاتی از برخورد با تخلفات در دســتگاه قضا،اعدام اخلالگران اقتصادی و 
پرونده طبری را تشــریح کرد :معاون اول دســتگاه قضا در آستانه هفته قوه قضاییه 
جزئیات جدیدی از روند مبارزه قاطع با فساد توسط این قوه و نیز ابعادی از چگونگی 
رسیدگی به پرونده طبری را تشریح کرد. سلب کرسی قضاوت از 125 قاضی متخلف، 
حکم اعدام 9 نفر اخلالگر اقتصادی و جزئیات جدید از پیچیدگی پرونده اکبرطبری؛ 
 بخش های مهمی از ســخنان هفته گذشته محســن اژه ای  بودند که مشروح آن را 

می خوانید:
* در خود قوه قضاییه هم بی امان با تحقیقات انجام شده به صورت پیدا و پنهان هر 
فردی که قاضی یا کارمند بود و خلاصه یک بستگی با قوه قضاییه داشت مورد برخورد 
جدی قرار گرفت. در نهایت پس از بررسی های مدون مشخص شد کمتر از یک درصد 

از قضات تخلف داشته اند.
* 125 نفر از قضات در این مدت ]در طول سال 98[ سلب صلاحیت شدند و تعدادی 
هم به مراجع کیفری سپرده شدند تا به پرونده شان رسیدگی شود و این حکایت از یک 
مبارزه جدی با فساد دارد. البته در کنار آن شش هزار و 409 نفر از همکاران و قضات 

مورد تشویق قرار گرفتند.
* ]در تشریح جزئیات 975 حکم قطعی که در سال 98 درباره فساد اقتصادی صادر 
شد [ : 9 مورد حکم اعدام بود. 4 مورد حبس ابد. 44 مورد حبس بیش از 20 سال. 
صد مورد حبس بیش از 10 ســال صادر شد و 730 مورد حبس زیر 10 سال صادر 
شد. 116 مورد انفصال دایم از خدمات دولتی و 170 مورد انفصال غیردایم از خدمات 

دولتی برای محکومان در نظر گرفته شد.
* مقدار زیادی ایشان ) طبری( پیچیده عمل کرده و بدون تحقیقات مفصلی که در این 

یک سال انجام گرفته بروز و ظهوری نداشته است.
* در ســال 97 وقتی ســازمان اطلاعات ســپاه به میدان آمد و با همکاری وزارت 
اطلاعات بررسی های همه جانبه انجام شد ،مشخص شد ردپایی از آقای طبری وجود 
دارد. برای مثال در پرونده دانیال زاده ردپایی از طبری پیدا شــد...در پرونده حسین 
فریدون هم ســرنخ هایی از طبری دیده شد و با اتکا به آن سرنخ ها و شایعات قبلی 

موضوع بررسی شد و اولین اقدام این بود که ایشان از سمت اش برکنار شد.
* همچنین به گزارش میزان ،اژه ای تصریح کرد: برای ریاست قوه قضاییه وقت و دیگر 
مسئولان و مدیران قبلی و برای اکثریت قریب به اتفاق غیر از مرحوم آقای خلفی به 
صورت مصداقی چیزی ثابت نشده بود، البته شایعات بود و سوء ظن داشتند؛ اما چیزی 

ثابت نشد تا بشود او)طبری( را تحت تعقیب قرار داد.
* به گزارش تسنیم، معاون اول قوه در این باره افزود: اگر تخلفات طبری پیش از این 
برای ریاست سابق قوه قضاییه و مدیران عالی قوه و حتی خود آیت ا... رئیسی که در 
20 سال گذشته سمت های بالای قضایی داشتند محرز می شد، قطعاً اکبر طبری خیلی 

زودتر دستگیر و تعقیب قضایی می شد.

مدیرکل دامپزشکی هرمزگان هشدار داد

انتقال تب کریمه کنگو با کشتار غیرمجاز 
  گروه خبر // مدیرکل دامپزشکی استان هرمزگان گفت: کشتار 
غیرمجاز دام در خارج از کشتارگاه بدون رعایت پوشش ایمنی و 
فروش گوشت آن بسیار خطرناک است و احتمال انتقال بیماری 

به انسان را افزایش می دهد. 
  محمــد جانباز ، با بیان اینکه همزمــان با آغاز فصل گرما احتمال 
شیوع بیماری تب کریمه کنگو هم افزایش می یابد، افزود: بیماری تب 
کریمه کنگو )CCHF( یک بیماری ویروسی تب دار حاد است که از 
طریق کَنه به انســان منتقل می شود و علائمی همچون تهوع، سردرد، 
دل درد و خون ریزی زیر پوستی را به دنبال دارد.وی با اشاره به اینکه 
این بیماری به جز تب مختصر و گذرا معمولاً هیچ علائمی در دام های 
زنده ندارد، تصریح کرد: ویروس بیماری که در خون و بافت های بدن 
حیوان مبتلا وجود دارد، از راه هایی همچون شــاخ بری، پشم چینی، 

کشتار دام های آلوده، گزش کنه، له کردن کنه با دست، تماس با خون و 
ترشحات خونی و گوشت آلوده به انسان منتقل می شود.

  مدیرکل دامپزشکی هرمزگان بیان کرد: دامداران، کارگران دامداری ها، 
ذبح کنندگان و سلاخان، کارگران کشــتارگاه ها، بازرسان بهداشتی 
دامپزشکی و کادر درمانی شــاغل در بیمارستان ها از جمله افرادی 
هستند که بیشتر از دیگران در معرض خطر ابتلا به بیماری تب کریمه 

کنگو قرار دارند.
  جانباز ادامه داد: سم پاشــی دام و اماکن دامی، تجهیز کشتارگاه های 
دام به سردخانه نگهداری گوشت و رعایت بهداشت فردی به هنگام 
تماس با دام، گوشت و فرآورده های دامی از مهم ترین راه های مقابله و 

پیشگیری از ابتلا به این بیماری است.
  وی اضافه کرد: یکی از بهترین روش های جلوگیری از انتقال بیماری 

تب کریمه کنگو به انسان، نگهداری لاشه دام پس از کشتار حداقل به 
مدت 24 ســاعت در دمای صفر تا 4 درجه سانتی گراد است که این 

موضوع در کشتارگاه ها رعایت می شود.
  مدیرکل دامپزشــکی هرمزگان با اشاره به اهمیت رعایت بهداشت 
فردی و ضرورت اســتفاده از دستکش هنگام قطعه بندی گوشت در 
منزل توسط شــهروندان، بیان کرد: کشتار غیرمجاز دام در خارج از 
کشــتارگاه بدون رعایت پوشــش ایمنی و فروش گوشت آن بسیار 

خطرناک است و احتمال انتقال بیماری به انسان را افزایش می دهد.
  به گزارش ایسنا؛ وی اضافه کرد: شهروندان به منظور پیشگیری از ابتلا 
به بیماری خطرناک تب کریمه کنگو حتماً گوشت قرمز موردنیاز خود 
را از مراکز تحت نظارت و مورد تائید دامپزشکی خریداری و به مهر و 

برچسب دامپزشکی بر روی لاشه ها نیز دقت کنند.
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خواب دیدم كه شده نان ارزان! 
خواب دیدم كه شده نان ارزان
غرق شادیست سراسر ایران
هر كجا چشم كه مي گرداني
همگي غنچه ي لبها خندان
مردم از محنت تحریم آزاد

جملگي مرد و زن و پیر و جوان
مردها بسته ي نان زیر بغل
سبد مملوء نان دست زنان

كودكان مست ز بوي سنگك
پیرها نشئه ي بوي ” تافتان”

وسط میز غذا پشته نان
تو ببیني ز براي مهمان

بربري بر سر صبحانه ما
من چه گویم دگر از لذت آن!

كم فروشي نکند نانوایي
سنگك اندازه قّد ِ انسان

غوطه در خواب بدَُِم تا ناگاه
كرد بیدار مرا مادر جان

ناله و شیون و نفرین مي كرد:
ز چه بدبخت شدم؟ اي سبحان!
پدرم را به خطابش مي گفت:
نیستي مرد تو چونان مردان

بس كه در خانه ي تو سوخته ام
شده آن قامت رعنا چو كمان

دیده ام شوهر زنهاي دگر
مثلا؛ مرد شهین “مش رحمان”
بربري مي خرد و نان لواش
گهِ صبحانه و در شامگهان

اسم خود را تو دگر مرد مگو
كمتري حال دگر از نسوان

ماه بگذشت و به سال است كنون
كه ندیدیم رخ قرصي نان

گلپري خواهر اختر مي گفت؛
شدم از گفته ي او من حیران
كه سر سفره به هنگام غذا
مي خورد بوقلمون را با نان!

بس كه من جوجه و شیشلیگ زده ام
خشك و خالي به بنُِِ این دندان

بد شده حال من زار دگر
از كباب و برَِه هاي بریان

حسرت تکه ي ناني به دلم
كرده خون در جگرم، بي وجدان

تازه مي گفت كه از خشکه ي  ِ نان
دارد اندوخته چندین همیان

تو بگو تا كه چه داري به جهان
به جز این خانه و باغ گیلان؟!
كرده مهر زن خود كیسه آرد
خواهرِ شوهر من “هاشم خان”
من ِ بدبخت و سیه روز، فقط
چند تا خانه شمال تهران!

مادرم همچو مسلسل، یکریز
مي زدش بر سر رو گُرز زبان
پدرم روي دو پا همچون بید
گوش مي داد ولیکن لرزان

با چنین وضع و چنین اوضاعي
خواب رفت از سر من بال كشان

ناگهان از پس  ِ گردن لگدي
مادرم زد كه “پا شو” اي نادان
و جهان تار شد و رفت به باد
همه این قصه ي ارزاني نان

وه چه رویاي خوش و دلچسبي
حیف! بودش همه در خواب گران

  مجید مرسلي

طنز

  حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها //استاندار 
خوزستان بااشــاره به وضعیت کرونا در این استان 
گفت: شرایط کرونا درحال حاضر نسبت به روزهای 
قبل تغییر نکرده و تعداد فوتی ها و بســتری های 

خوزستان مانند قبل است. 
  به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا؛ 
غلامرضا شــریعتی در حاشیه ســفر به بهبهان در جمع 
خبرنگاران درخصوص وضعیت شیوع ویروس کرونا بیان 
کرد: شیب تعداد بیماران بستری ناشی از ویروس کرونا در 
خوزستان با نوسان مواجه بوده به طوریکه گاهی افزایش 
و گاهی کاهش دارد و در برخی مواقع نیز ثابت می باشد. 
وی ادامه داد: تقریبا شرایط در خوزستان پایدار است اما 
تعداد بیماران کم نیست به همین دلیل باید با به کارگیری 

تمهیداتی این شیب را نزولی کنیم.
  اســتاندار خوزســتان توضیح داد: مــردم را به حفظ 
فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و رعایت اصول 

لازم توصیه می کنم تا این شرایط را کنترل کنیم.

  وی ادامه داد: در حوزه بنی باشت از توابع بهبهان به دلیل 
بروز مشکل در ایستگاه پمپاژ برق امکان تامین آب برای 
حوزه های سرمایه گذاری شده و کانال های اصلی، فرعی 

و تحت فشار وجود داشت.
  شریعتی گفت: در این خصوص با مدیران توزیع برق و 
همچنین برق منطقه ای هماهنگی شــد تا برق مورد نیاز 
ایســتگاه های پمپاژ و اراضی مشمول طرح  550 هزار 

هکتاری ظرف 2 هفته آینده تامین شود.
  وی با اشاره به اینکه فرماندار بهبهان مسئول پیگیری این 
مساله است ادامه داد: اجرای این طرح در حوزه کشاورزی 

گامی برای استقلال غذایی در سطح کشور است.
  استاندار خوزستان اظهار داشت: تقریبا تمام کشاورزان 
حوزه مارون مشکلاتی برای تامین آب داشتند و گله مند 
بودند، در حوزه ســد مارون تنگناها و محدودیت های 
زیادی داریم اما بازهم با قبــول خطرپذیری میزان آب 
اختصاص یافته به کشت تابستانه را افزایش می دهیم تا 
بخشی از مشکلات کشــاورزان امیدیه، بهبهان، رامهرمز، 

رامشیر، ماهشهر و شادگان تاحدودی حل شود.
  وی یادآور شــد: یکی دیگر از مصوبات این سفر تامین 
آب 30 هکتار از اراضی شیلات و حوضچه های متراکم 

است.
  شریعتی گفت: مقرر شــد 200 هکتار از اراضی نیز به 
کشت های گلخانه ای اختصاص یابد که برای 50 هکتار 
مجوز آب اختصاص یافته و برای مابقی 150 هکتار نیز 
مشکلی در صدور مجوز وجود ندارد.استاندار خوزستان 
بیان کرد: در منطقه قلعه مدرســه ســازمان آب و برق 
خوزســتان 625 هکتار از اراضی را به زیرکشت می برد 

که البته تاکنون بیش از 90درصد کار انجام شده است.
  وی ادامه داد: سالهاست که اتمام 10 درصد این پروژه به 
حال خود رهاشده است، باید یک سد انحرافی با اعتبار 
حدود 50 میلیارد ریال زده شــود که قرار است سازمان 
آب و برق خوزســتان از محل منابع داخلی این پروژه را 

شروع کند.
  شــریعتی درخصوص تامین آب روستاهای شهرستان 

بهبهان توضیح داد: مقرر شد که تمهیداتی اندیشیده شود 
تا مشکل آب روستاهای این شهرستان حل شود همچنین 
اعتبار لازم برای ساخت یک کلانتری در شهرستان بهبهان 

اختصاص می یابد تا امنیت شهروندان بیشتر تامین شود.
  اســتاندار خوزستان گفت: توســعه 28 مخزن ازجمله 
مخزن منصورآباد بهبهان در تابستان امسال آغاز می شود، 
که با ســرمایه گذاری 120 میلیون  دلاری زمینه اشتغال 
نیروهای بومی را فراهم می کند ضمن آنکه چهار درصد 
این ســرمایه گذاری معادل پنج میلیــون دلار در قالب 
مســئولیت های اجتماعی در خود منطقه هزینه می شود.
وی افزود: همچنین در این سفر مقرر شد که شرکت نفت 
در مناطق نفتخیز برای لایروبی انهار زیدون، تامین آب و 

بهبود وضعیت جاده ها همکاری کند.
  شریعتی در بخشی دیگر درخصوص وضعیت فرودگاه 
بهبهان نیز اظهار داشت: 50 میلیارد ریال از طریق هلدینگ 

خلیج فارس برای فرودگاه بهبهان تامین می شود. 
 وی ادامه داد: حدود 250 الی 300 میلیارد ریال اعتبار 

برای فرودگاه بهبهان و مسجدسلیمان از سازمان برنامه و 
بودجه اختصاص یافته است که قول داده اند این اعتبار در 
تیرماه ابلاغ شود که با این اعتبار می توانیم فرودگاه بهبهان 

را راه اندازی کنیم.
  خوزستان دربحث شیوع بیماری کرونا  از یک ماه پیش 
در وضعیت قرمز قرار گرفته اســت و در روزهای اخیر 
تعداد مبتلایان این استان به نحو چشمگیری افزایش یافته 

است.
  مســوولان دانشگاه علوم پزشکی اهواز  بالا رفتن آمار 
مبتلایان به ویروس کرونا در خوزستان را ناشی از رعایت 
نکردن پروتکل های بهداشــتی توســط اصناف، مردم و 

ادارات و همچنین افزایش بیماریابی عنوان کرده اند.

استاندار خوزستان: 

تعداد بیماران و فوتی های خوزستان ثابت مانده است

  آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیــزداری جنوب کرمان 
علت آتش سوزی های اخیر هفت شهرستان 
جنوبی اســتان کرمان طی روزهای اخیر را 

عامل انسانی اعلام کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ حمزه احمدی تعداد 
آتش سوزی در مراتع و منابع طبیعی جنوب استان 

کرمان طی ماه جاری را 10 مورد عنوان کرد.
 وی بــر رعایت نکات ایمنــی برای جلوگیری 
از آتش ســوزی تاکید کرد و علت آتش سوزی  

عرصه های منابع طبیعی این منطقه را بی احتیاطی  
گردشگران دانست.

  مدیــرکل منابع طبیعی جنــوب کرمان اظهار 
داشت: از ابتدای سال جاری تا کنون 50 هکتار 
از مراتع و جنگل های هفت شهرســتان جنوبی 
اســتان کرمان دچار حریق شــده است.وی از 
تجهیــز 20 اکیپ یگان حفاظت این اداره کل به 
تجهیزات اطفا حریق خبر داد و گفت: 30 اکیپ 
از جوامع محلی، برای اطفای حریق  عرصه های 
ملی جنوب کرمان فعال هستند.وی بارندگی های 

بهاری و همچنین کوچ نکردن عشایر به مناطق 
ییلاقی را موجب افزایش چشــمگیر پوشــش 
گیاهی جنگل ها و مراتع جنوب کرمان دانســت 
و فصل گرما و خشــک شدن پوشش گیاهی را 

عاملی برای ایجاد حریق عنوان کرد.
  احمدی گفت: مردم هرگونه تخریب و تصرف 
اراضی ملی، آتش سوزی عرصه های جنگلی و 
مرتعی، قاچاق چوب، زغال و گیاهان دارویی را 

به شماره تماس 1504 گزارش دهند.

مدیرکل منابع طبیعی جنوب کرمان:
عامل آتش سوزی های جنوب کرمان خطای انسانی است

  امیرحســین حائری زاده سرویس استان ها //استاندار یزد 
گفت: موقعیت جغرافیایی و ظرفیت های اقتصادی استان سبب 
تردد بالای جاده ای شده که توجه جدی به بهسازی و تامین 

ایمنی آن ضروری است. 
  بــه گزارش خبرنگار روزنامه دریــا، محمد علی طالبی در دیدار 
رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور افزود: جاده ها 
جزو سرمایه های ملی است و توجه به آن باید همواره مدنظر باشد 
که در این خصوص اقدام هایی صورت گرفته است.وی با قدردانی 
از سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور و دست اندرکاران 
آن در اســتان، ضرورت پیگیری بهسازی و تامین ایمنی جاده های 
زیرپوشش در مناطق مختلف استان را خواستار شد.در این جلسه 
مقرر شد در زمینه روکش آسفالت برخی جاده های اصلی و تامین 
ماشــین آلات مورد نیاز راهــداری پیگیــری لازم صورت گیرد.
عبدالهاشم حسن نیا، رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
کشور به همراه معاون سازمان یادشده  به یزد سفر کرد و در نشستی 
مــوارد مرتبط با حوزه راهداری و حمــل و نقل جاده ای مطرح و 

گزارش های مختلف در این زمینه بررسی  شد.
همچنین در این جلســه مواردی که برای اجــرا و انجام آن نیاز به 

مساعدت سازمان راهداری بود در اولویت قرار گرفت.
  این مســوول در ادامه در جلسه ای با حضور تشکل ها و صنوف 
حمل و نقلی استان شــرکت کرد و در این نشست موارد مرتبط با 
حــوزه حمل و نقل به صورت جدی تر و با جزییات بیشــتر مورد 

بررسی قرار گرفت.
حسن نیا در ادامه این  سفر به همراه مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای اســتان و معاونان وی از محــور یزد ـ نایین و پروژه های 
فعال در این محور و وضعیت کیفی روســازی و پیشرفت پروژه ها 

نیز بازدید کرد.

هم اکنون 17 راهدارخانه ها و اداره شهرستانی همراه با 281 دستگاه 
ماشین آلات سبک، سنگین و نیمه سنگین و 350 نیرو در استان یزد 

مشغول به فعالیت است.
  در  استان 53 شــرکت حمل و نقل مسافر،  29 شرکت در مرکز 
اســتان و  24 شرکت در سایر شهرستان ها و 576 دستگاه ناوگان 
عمومی برون شــهری اعم از 331 دستگاه اتوبوس و 158 دستگاه 
مینی بوس و 87 دســتگاه ســواری کرایه به همراه 1391 راننده 

مسافربری در جابه جایی مسافر فعالیت دارد.
  تعداد مســافر جابه جا شده در سال 96 یک میلیون و 480 هزار 
نفر بود که این آمار در مقایسه با یک میلیون و 440 هزار نفر مسافر 
جابه جا شده در سال 95 با افزایش سه درصدی مواجه بوده است.

تعداد مســافران جابه جا شده در طرح نوروزی سال قبل که از 23 
اسفند 96 تا 15 فروردین 97 اجرا شد نیز 86 هزار و 224 نفر با پنج 

هزار و 502 دستگاه ناوگان حمل و نقل عمومی بود.
  از مجموع راه های استان، 726 کیلومتر بزرگراه، 640 کیلومتر راه 
اصلی، 961 کیلومتر راه فرعی و 2 هزار و 274 کیلومتر راه آسفالته 
روستایی است که زیرپوشش اداره کل راهداری ، حمل ونقل جاده ای 
قرار دارد.یزد در بحث طول راه های شــریانی رتبه 10 کشــوری، 
بزرگراه هشــتم، راه اصلی رتبه 14 ،  راه فرعی جایگاه 15 و طول 

راه های روستایی رتبه 22 کشوری را داراست.
  پارســال بیش از 20 میلیون تن کالا از مبدأ یزد به نقاط مختلف 
کشــور حمل و یک  میلیون و 482 نفر مسافر هم از مبدأ استان به 

سایر مناطق جابه جا شد.
  طول راه های اســتان چهار هزار و 602 کیلومتر اســت که نقش 
مؤثری در برقراری ارتباط اســتان های جنوبی - شمالی، شرقی - 
غربی دارد.این استان یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت دارد که 87 

درصد در 21 شهر و بقیه در روستاها زندگی می کنند.

استاندار یزد: 

بهسازی و ایمنی جاده های استان ضروری است

  آرزو توکلی ســرویس استان ها // مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان کرمــان گفت: 3۰ 
درصد فضاهای آموزشی استان کرمان تخریبی 
هســتند و نیاز به ایمن ســازی، نوسازی و 

استاندارد سازی دارند. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ احمد اســکندری نسب 
در آئین تفاهم نامه احداث مجتمع آموزشی 6 هزار 
و 200 متر مربعی در آموزش و پرورش رفســنجان 
اظهار کرد: نام نیک مردم رفســنجان به جهت گام 
برداشــتن در امر خیر در همه جا ورد زبان ها است. 
کار خیر ماندگار است و کسانی که تمکن مالی داشته 
باشند می توانند در امر آموزش خدمات شایسته ای 
ارائه دهند.وی افزود: امســال طرح » آجر به آجر« 
در کشور مطرح شده و یکی از سیاست های وزارت 
آموزش و پرورش اســت و هرکس به هر اندازه ای 
که در توان دارد حتی یک آجر می تواند کمک کند 
که بســیار ارزشمند اســت.وی ادامه داد: در منطقه 
نوق رفسنجان 95 نفر مدرسه 6 کلاسه ای ساختند 
مدرسه ای که همه دست به دست هم دادند تا فرزندان 
این خطه از علم آموزی عقب نمانند امیدواریم این را 
در سطح آموزش و پرورش استان ترویج دهیم چرا 
که 30 درصد فضاهای آموزشی استان کرمان تخریبی 
هســتند و نیاز به ایمن سازی، نوسازی و استاندارد 
سازی دارند.اســکندری نسب تصریح کرد: نیازمند 
کمک خیرین هستیم، با توجه به شرایط  موجود در 
کشــور دولت به تنهایی نمی تواند نیازها را برآورده 
کند امّا در جایی که خیرین حضور داشته باشند دولت 

سهم خوبی را می گذارد.
  مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان خاطرنشان 
کرد: امسال دولت 3 هزار و 300 میلیارد تومان برای 

تکمیل پروژه های خیرساز گذاشته است خیرّی که 
30 درصد بگذارد دولت 70 درصد هزینه تکمیل آن 
فضای آموزشــی را تقبل می کند.به گفته وی برای 
نوسازی پژوهش سرای رفسنجان هم با کمک دولت 
و اداره نوســازی مدارس می تــوان آن را در  قالب 

دبیرستان علوم آزمایشگاهی نوسازی شود.
  مدیرکل اداره آمــوزش و پرورش کرمان در ادامه 
افزود: خیرین در بحث مدرسه سازی از دولت سبقت 
گرفته اند بالای 30 درصد مدارســی که در کشور 

ساخته شده توسط خیرین احداث شده است.
  اسکندری نسب ادامه داد: خیرین مدرسه ساز استان 
کرمان در ســال 97 حدود 32  میلیارد تومان اعطا 
کردند، از سال 98 تا کنون 120 میلیارد کمک کرده اند 
و تا پایان سال به 200 میلیارد تومان افزایش خواهد 
یافت تا با کمک دولت در استان مدرسه سازی شود.

مدیر کل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس استان 
کرمان هم در این مراســم گفت: فضای آموزشی که 
قرار است در رفسنجان با کمک خیرّآقای ابراهیمی 
ایجاد شود 6 هزار و 200 متر مربع زیر بنا شامل 3 
دبیرستان، 3 سالن اجتماعات، یک سالن ورزشی و 
یک ساختمان جنبی به همراه حصار و محوطه سازی 

و سرویس های بهداشتی است.
  سید محمد واعظی نژاد خاطرنشان کرد: بر اساس 
تفاهم نامــه اگر 30 درصد هزینه ســاخت فضای 
آموزشی را که خیر پرداخت کند 70 درصد را دولت 
هزینه می کند،   قرار اســت خیر در رفسنجان کل 
هزینه را در ساخت این فضای آموزشی پرداخت کند 
که ما نیز متعهد می شــویم 2 برابــر  هزینه را برای 
آموزش و پرورش رفســنجان، مدرســه بسازیم و 

تحویل دانش آموزان بدهیم.

تخریبی بودن ۳۰ درصد فضاهای آموزشی كرمان

  حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //سخنگوی ستاد مبارزه 
با کرونا استان خوزســتان گفت: شیوع بیماری کرونا در استان 
خوزستان از شــرایط خوبی برخوردار نیست وضعیت در این 

استان »قرمز« است .
 بــه گزارش خبرنگار دریا؛ رضا نجاتی در خصوص آخرین وضعیت 
شــیوع بیماری کرونا در استان خوزستان اظهار کرد: تصمیمات نهایی 
در خصوص مقابله با بیماری کرونا در تهران مشخص شده است و به 

استان ها از جمله خوزستان که شرایط قرمزی دارد، اعلام خواهد شد.
وی افزود: احتمال دارد با توجه به بررســی هایی که خواهیم داشت و 
گزارش های کارشناسی که دانشگاه علوم پزشکی خواهد داشت، یک 
سری محدودیت ها و ممنوعیت ها در استان اعمال شود و باید دید در 

گزارش این دانشگاه، شرایط استان خوزستان به چه گونه ای گزارش 
شده است.

  سخنگوی ستاد مبارزه با ویروس کرونا عنوان کرد: با توجه به اینکه 
وزارت بهداشت در خصوص آمار مبتلایان متمرکز از ستاد ملی اعلام 
می شود اما متأسفانه در فضای مجازی شاهد این هستیم که یک سری 

آمارها وجود دارد که منبع معتبری ندارند.
  نجاتی در ادامه گفت: از مردم تقاضا می شــود کماکان پروتکل های 
بهداشــتی را رعایت کنند و اعلام می شود که شیوع بیماری کرونا در 
اســتان خوزستان از شرایط خوبی برخوردار نیست و وضعیت در این 

استان »قرمز« است اما مردم به این آمارها توجه نکنند.

سخنگوی ستاد مبارزه با ویروس کرونا خوزستان:
وضع خوزستان قرمز است 

  امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها //امام جمعه یزد با بیان 
این که مدیریت مصرف آب باید با جدیت در روستاها دنبال شود گفت: 
زمینه احیای روســتاها و مهاجرت معکوس روستاییان باید توسط 

مسئولان و دست اندرکاران اجرایی ایجاد شود. 
  به گزارش خبرنگار دریــا؛ آیت الله »محمدرضا ناصری یزدی« در دیدار 
با مدیران و معاونین جهاد کشاورزی استان یزد اظهار کرد: در حوزه جهش 
تولید باید مراقبت لازم را داشته باشیم که روندهای دست و پاگیر اداری ما 
را از حرکت به سمت جلو بازندارد.وی با اشاره به این که تحقق جهش تولید 
نیازمند ترویج روحیه جهادی در جامعه اســت، افزود: الان در هیچ کاری 
نمی توان بدون توجه به نــوآوری و خلاقیت حرکت کرد و حتما باید تمام 

عرصه ها به صورت مداوم به دنبال ایجاد نوآوری باشیم.
  نماینده ولی فقیه در اســتان یزد با بیان این که متاسفانه سیستم آموزشی در 
ایران به گونه ای اســت که این نــوآوری و خلاقیت در بین دانش آموزان و 
دانشجویان نهادینه نمی شود، گفت: برخی افراد همیشه از وجود کشاورزی 
در یزد ایراد می گیرند و به بهانه های مختلف به آن انتقاد می کنند در حالی که 
اگر همین میزان کشاورزی را در استان نداشته باشیم سبب گرم تر و خشک 
تر شدن یزد می شــود.ناصری یزدی تصریح کرد: لازم است متخصصان و 
نخبگان این حوزه در استان بنشینند و راهکارهای استفاده بهتر از منابع آبی 
برای افزایش ســطح بهره وری و کاهش و مدیریت مصرف آب را بررسی 
کرده و اقدامات لازم را انجام دهند.امام جمعه یزد گفت: در طول تاریخ یزد با 
مشکلات بسیار زیادی در حوزه خشکسالی و کم آبی روبرو بوده ولی با تمام 
سختی ها و کمبود امکانات، پیشینیان ما با توجه به کشاورزی و درختکاری، 

نگذاشتند یزد به کویر بدون آب و علف تبدیل شود.
  وی با تاکید بر این که همه مسئولان باید نسبت به روستاها و زمینه سازی 
مهاجرت معکوس به آن توجه داشــته باشــند ادامه داد: در روستاها بحث 
مدیریت آب ضعیف اســت در حالی که از اهمیت بالایی برخوردار است و 

می توان با برنامه ریزی دقیق، تمام روستاها را مجددا احیا کرد.
  نماینده ولی فقیه در اســتان یزد خاطرنشان کرد: در صورتی که مدیریت 
مصرف آب داشته باشیم و از سیســتم های آبیاری نوین بهره گیری کنیم، 
در طول چند مدت، زمینه احیای مجدد روستا و بازگشت روستاییان فراهم 
می شود.ناصری یزدی با اشاره به این که مهمترین مسئله در هر کشوری بحث 
امنیت غذایی اســت گفت: باید به این موضوع توجه ویژه ای داشته باشیم 
و به گونــه ای برنامه ریزی و فعالیت کنیم کــه در بحث مواد غذایی هیچ 
وابســتگی به بیگانگان نداشته باشیم و زمینه خودکفایی کامل کشور در این 

عرصه فراهم شود.

  امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها //معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار یزد بر برخورد 
جدی با افراد متخلف در ساخت و سازهای غیرمجاز و تخریب باغ ها در استان تاکید کرد.

  به گزارش خبرنگاردریا، محسن صادقیان در بازدید از بخش مرکزی شهر یزد که با هدف بررسی تخلفات 
ساخت و ساز و تخریب باغ ها انجام شد، گفت: با افراد متخلف در رابطه با تخریب باغ ها و تفکیک غیرمجاز 
آن برای ساخت و ســاز، برخورد جدی انجام می شود.معاون عمرانی استاندار یزد بیان کرد: دستگاه های 
خدمات رسان نیز حق ارائه خدمات به ساخت و سازهای غیرمجاز را ندارند.وی ادامه داد: در بررسی خرید 
و فروش باغ ها به نظر می رسد که تخریب کنندگان و سودجویان به دفعات به این کار اقدام کرده اند و قانون 
را به راحتی زیر پا می گذارند و برخوردهای قانونی و جرایم بازدارنده، کافی نبوده اســت.صادقیان افزود: 
لازم است اقدامات سخت گیرانه تری در تعطیلی بنگاه های املاک متخلف و برخورد جدی حبس برای افراد 
متخلف و ضبط املاک آنها، انجام شود.معاون عمرانی استاندار یادآور شد: در قانون حفظ و گسترش فضای 
سبز جریمه های سنگینی مانند حبس و پرداخت جریمه نقدی پیش بینی شده است و در تبصره یک ماده 
شش این قانون برای کسانی که بدون رعایت ضوابط اقدام به قطع درخت کنند، ضبط ملک به نفع شهرداری 
و محرومان دیده شده است.وی گفت: در جلوگیری از ساخت و سازهای غیرمجاز به مردم اطلاع رسانی 
شده است که هیچ گونه خدمات آب، برق و گاز به اراضی ساخت شده مسکونی در خارج از محدوده شهر 
با کاربری غیر مسکونی تعلق نخواهد گرفت.صادقیان ادامه داد: در این زمینه مکاتبات لازم با دستگاه های 
خدمات رسان انجام شده است و با مدیرعامل و کارکنان دستگاه های دولتی خدمات رسان که این موضوع را 
نادیده بگیرند، برخورد جدی انجام خواهد شد.وی عنوان کرد: در یک اقدام جدید در روند برنامه ریزی کلان 
شــهری، در روند اجرایی کردن SDI شهری و افزایش نظارت ها، همه لایه های اطلاعات خدماتی شهری 
بر روی نقشه های شهرسازی پیاده سازی شده است.معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار اظهار داشت: با 
تحلیل داده ها و اطلاعات، برنامه ای جامع در این زمینه ارائه خواهد شد که همراه با افزایش کنترل و نظارت، 

امکان تخلف را برای افراد کاهش خواهد داد.

برخورد جدی با متخلفان ساخت و سازهای 
غیرمجاز در یزد

طرح: مریم عباس زاده

امام جمعه یزد تأکید کرد      

لزوم ایجاد زمینه احیای روستاها 
و مهاجرت معکوس روستاییان در یزد
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آشپزی

  مواد لازم برای باقلوای گوشت :
آرد : سه پیمانه 

شیر : یک پیمانه 
شکر : یک قاشق غذاخوری 

نمک : یک قاشق چای خوری 
بکینگ پودر : دو قاشق چای خوری پر 

روغن مایع : دو قاشق غذاخوری 
پنیر پیتزا : 100 گرم

  طرز تهیه خمیر باقلوای گوشت :  
تمام مواد خشک را دو بار الک کنید و بعد شیر و روغن را به آنها اضافه کنید و 
مخلوط کرده، روی آن را بپوشانید و در جای تاریک گذاشته و دو ساعت به آن 
استراحت دهید . لازم است بدانید که این خمیر برای تهیه انواع پیراشکی، قطاب، 

نان، و نان پیتزا و سمبوسه استفاده می شود .
  مواد لازم میان باقلوای گوشت :

گوشت چرخ کرده : 100 گرم
فلفل دلمه ای : نصف فنجان

ذرت : یک فنجان
پیاز :دو قاشق غذاخوری

نمک و فلفل : به میزان لازم
رب گوجه : یک قاشق غذاخوری
  طرز تهیه باقلوای گوشت :

ابتدا پیاز را نگینی خرد کنید و سپس با کمی روغن تفت دهید. گوشت چرخ کرده 
را به همراه ذرت، فلفل دلمه ای و رب گوجه فرنگی به پیاز اضافه کنید. در نهایت 
با افزودن نمک و فلفل این مواد را از روی حرارت بردارید.در این مرحله خمیر 
را نصف و به ضخامت کمتر از نیم سانتی متر آن را باز کنید. کف ظرف نچسبی 
را چرب کرده و یک قسمت از خمیر باز شده را کف آن پهن کنید، به طوری که 
دیواره های ظرف با خمیر پوشیده شود. مایع گوشتی را روی خمیر بریزید و پنیر 
پیتزا را روی آن بپاشــید. خمیر دوم را روی آن قرار دهید و کناره های آن را به 
لایه اول متصل کنید. در نهایت مقداری زرده تخم مرغ را روی خمیر بمالید و کمی 
کنجد روی آن بپاشید.  این غذا را به مدت 30 تا 40 دقیقه در حرارت 180 درجه 

سانتی گراد قرار دهید تا روی آن طلایی شود.

باقلوای گوشت

فرقی نمی کنــد در خانه  کوچک زندگی 
کنیم یا بزرگ؛ همیشــه دلمان خانه ای 
بزرگ تر می خواهد، پس این اشتباهات را 

در دکوراسیون خانه انجام ندهیم.
 اغلــب مــا در خانه های خود اشــتباهاتی 
را در دکوراســیون انجــام می دهیم که خانه 
کوچک به نظر می رســد. جالب است بدانید 
دکوراســیون خانه در روحیه و خلق و خوی 

ما اثر مستقیم می گذارد. زنان به علت ریزبینی 
بیشــتر این موضوع را بهتر درک می کنند. اگر 
خانه بهم ریخته باشد ما هم حالی سرگردان و 
بهم ریخته خواهیم داشت. حال تصور کنید بیش 
از حد نیاز در فضای خانه وسایل دارید، این 

هم نوعی بهم ریختگــی و نامرتبی در ذهن ما 
ایجاد می کند؛ در این مطلب به ۷ اشتباه رایجی 
که همواره در چیدمــان خانه انجام می دهیم 

پرداخته ایم.
۱. استفاده بیش از حد تابلو

استفاده  از تابلوها از دیرباز در دکوراسیون های 
خانه جــا باز کرده اند؛ اما بایــد به نکاتی در 
این باره دقت کنیم؛ اول، ســایز و دوم، ترکیب 
رنگی. سایز تابلو در کوچک  کردن دیوارها اثر 
زیادی دارد. سایزها متوسط و کوچک را برای 
خانه انتخاب کنید. اکثر تابلوهای بزرگ برای 

دیوارهای تالارهای بزرگ اســت. رنگ آن 
نیز باید با وسایل خانه و رنگ دیوار متناسب 
باشد. سعی کنید تابلو، از مشتقات رنگی باشد 
که بیشتر در خانه دارید. برای مثال اگر مبل شما 
زرشکی است تابلو می تواند رنگ های خنثی و 

مشتقات زرد و قرمز را داشته باشد.
۲. مبلمان را پشت به پنجره نچینید

یکی از اشتباهاتی که ما انجام می دهیم همین 
زاویه  غلط برای چیدن مبل هاست. بهتر است 
مبلمان را رو به پنجره بگذاریم. در این صورت 
نور و دید وســیع تری داریم کــه خانه را در 

نظرمان محدود و کوچک نمی کند.
 

۳. داشتن وسایل تزئینی کوچک
وسایل تزئیتی در خانه به حد متناسب و کم، 

قابل قبول اســت؛ ولی گاهی ما 
میزها و بوفه را پر از این وسایل 
می کنیم که دید قشنگی 
ندارنــد و حس نامرتب 
بــودن خانــه را به مغز 
می دهند. بهتر است تنها 
ســه یا چهارتا از آنها را در خانه نگه داریم. 
آن هم به طور مرتب و در جای مناســب. اگر 
گلدان های ریز زیادی دارید برایشان در کنار 
پنجره یا حیاط،  جای مناسبی را تعیین کنید که 

در خانه شلوغی ایجاد نکنند.

۴. رنگ دیوارها
رنگ دیوارها نباید کاملا سفید یا تیره باشند. 
اگــر در اتاقی  که می خواهید رنگ تیره بزنید 
بهتر اســت یکی از دیوارها را برای این رنگ 
انتخــاب کنید. رنگ های تیــره اگر در چهار 
طرف باشند اتاق یا سالن را کوچک می کنند. 
از طرفی دیگر هم رنگ ســفید اگر با وسایل 
خانه متناسب نباشد خط دید را منقطع می کند 
و همان اثر رنگ های تیــره را دارد. پس اگر 
لوازم خانه تان کرم و قهوه ای است رنگ دیوار 
می تواند سفید یا کرم روشــن باشد ولی اگر 
مبلمان خانه آبی اســت بهتر است 
رنگ دیوارها را هم متناسب با آنها 
تغییر دهید. می توانید از رنگ های 

خنثی مانند طوسی استفاده کنید.
۵. استفاده از چراغ خواب های 

زمینی
یکی از مدهایی که برای دکوراسیون می بینیم، 
اســتفاده از چراغ  خواب هــای زمینی برای 
اتاق های پذیرایی است. اشکال در میزان نور 
دهی یا کم مصرف بودن این لامپ ها نیســت؛ 
بلکه در زاویه نزدیکی آنهاســت. همین ولتاژ 
لامپ را در ســقف یا بالای دیوار نصب کنید 
و در مواقعی که نیــاز به نور زیادی ندارید از 

آن استفاده کنید.

۶. پرده نزدن پنجره ها
کاور نکردن پنجره بیشــترین میزان دید را از 
بیرون به شــما می دهد؛ اما اشــکالی که دارد 
این اســت که خانه را در مقایسه با آن منظره 
کوچک تر می بینید از طرفی هم پرده ی پنجره 
به معنای امنیت ذهنی در خانه است. اگر شما 
حس کنید کسی در دور دست ها هم به شما نگاه 
می کند حس خوبی نخواهید داشت. پنجره های 
رفلکس نیز در شب کاملا داخل خانه را نشان 
می دهند. اگر می خواهید نور پنجره را در خانه 
داشته باشید بهتر است از جنس پرده های نازک 

و رنگ روشن استفاده کنید.
۷. استفاده از فرش  یا کف پوش 

متناقض
اســتفاده از فرش یا کف پوش های ضد رنگ 
یکدیگر، باعث دید منقطع می شوند که باز هم 
باعث کوچک به نظر رســیدن خانه می شود. 
سعی کنید فرش ها یا کف پوش ها یکدست و 

یک رنگ باشند. 
فرقی نمی کند خانه  شما 40 متر است یا 140 
متر، به هر حال با این اشــتباهات رایج، خانه 
را از آنچه هست کوچک تر می بینید. به علاوه 
اینکه تغییر در دکوراسیون خانه به ایجاد حس 
تازگی کمک می کند. پس همین  حالا دست به 

کار شوید.

نگهداری لبنیات اگر با روش صحیح و اصولی 
باشد خراب نمی شوند و می توانید مدت زمان 

زیادی مثل روز اول از آن ها استفاده کنید.
آیا تا به حال شــده افرادی را ببینید که مدت زمان 
زیادی می توانند لبنیات خــود را نگه داری کنند 
؟ حتما با خودتان در مورد ظروف مناســب برای 
نگهداری شــیر و تخم مرغ و امثــال آنها هم فکر 
کرده اید که چگونه مدت زمان ســالم بودن آن ها 

را افزایش دهید .
شیر

هروقت نیاز به خرید شیر داشتید ، آن را در مرحله 
آخر بردارید تا زمان کمتری بیرون از یخچال باشد 
و ســپس شــیر و دیگر محصولات لبنی را در یخ 
ترین قســمت یخچال قرار دهیــد که هنگام باز و 
بســته کردن در یخچال کمترین میزان گرما به آن 

نرسد .
بهتر اســت که یــک هفته بعد از خرید ، شــیر را 
مصرف کــرده و تمام کنید امــا دوغ را می توانید 
در عرض یکی دو هفته اســتفاده کنید . شیرهای 
غیر لبنیاتی مثل شیر سویا ، بادام ، نارگیل باید در 

عرض هفت الی ده روز مصرف شود .
زمانی که شیری را از سوپرمارکت می خرید ، حتما 
از بسته بودن و پلمب بودن درب آن مطمئن باشید 

تا مزه و بوی آن تغییر نکرده باشد .
شــیر پاســتوریزه را به جای شــیر خام و دیگر 
محصولات لبنی استفاده کنید . حتی شیرهای خام 
 ارگانیک هم شــامل باکتری های مضر هستند که 
می توانند باعث مشــکلات جدی ، بستری شدن و 

یا حتی مرگ فرد شوند .
بستنی نیز می تواند تا دو الی چهار ماه سالم بماند 
، مگــر این که آن را در فریزر نگه داری کنید . در 
دمای فریزر رشــد باکتری ها تا حد زیادی آهسته 
می شود . اگر بستنی خانگی درست می کنید ، باید 

از تخم مرغ پاستوریزه استفاده کنید .
تازه نگه داشتن شیر

یک قاشق چای خوری جوش شیرین یا کمی نمک 
را به کارتون شیر بزنید ، این کار باعث می شود تا 
زمانی که درب شیر را باز نکرده اید ، هوای اطراف 
آن مطبوع و تازه باشد و تا یک هفته دوام بیاورد .

چگونگی فریز کردن شیر
اگر حس کردید که قسمتی از شیر شما خراب شده 
اما می توان از مقدار دیگر آن استفاده کرد ، بخش 
سالم را جدا کنید و آن را درون فریزر قرار دهید و 
سپس مطمئن می شوید که شیر شما یخ زده است .
مطمئن باشید شیری که قبلا داخل فریزر بوده است 

، با شیر تازه تفاوت چندانی در طعم و مزه ندارد . 
با این راهکار می توانید برای چند وقت خود شیر 

بخرید و آن را فریز کنید .
پنیر

پنیر های چدر، سوئیسی و پنیرهای سخت و سفت 
هم در لایــه میانی و هم در لایه ســطحی دارای 
پلاستیک هســتند و می توانند تازگی پنیر را نگه 
دارند . آن ها می توانند بعد از باز شــدن به مدت 

سه الی چهار هفته سالم بمانند .
قالــب پنیر را جدا کنید و به اندازه یک ســانت از 
اطراف آن را برش دهید . می توانید قســمت باقی 
مانده را به جز یک سانت جدا شده از دور پنیر میل 
کنید ، به شــرط این که دوباره پلاستیک را به آن 
نزنید و پلاستیک بعد از مصرف باید کاملا نو باشد .
پنیرهای فرآوری شــده نیز می توانند به مدت سه 
الی چهار هفته در یخچال دوام بیاورند .خانم های 
باردار، کــودکان ، نوجوانان و افــرادی که دارای 
سیســتم ایمنی ضعیفی هستند ، نباید پنیر های غیر 
پاســتوریزه را مصرف کنند و در نتیجه باید روی 
برچسب را مطالعه کنید .پنیرهای نرم اغلب نسبت 

به پنیرهای سفت، دوام کمتری دارند.
پنیرهای کرمی، پنیر دلمه شده و ریکوتا می تواند تا 

یک هفته بعد از باز شدن استفاده شود.

تخم مرغ ها
1.هرگز تخم مرغ خام را استفاده نکنید . زمانی که 
تخم مرغی را خریداری می کنید ، حتما تخم مرغی 
را خریداری کنید که کارتن آن خنک باشد و تخم 
مرغ های آن نشکسته باشند و یا ترک نداشته باشد 
تخم مرغ ها را در یک بسته کاملا تمیز قرار دهید و 

آن را در سردترین قسمت یخچال بگذارید .
3.تخم مرغ ها بعــد از قرار گرفتن در یخچال می 
توانند تا سه الی چهار هفته بعد قابل مصرف باشند .

4.تخم مرغ پختــه نیز حدود یک هفته در یخچال 
دوام می آورد . اگر به دنبال پنیر خام برای ســالاد 
سزار هستید ، حتما از تخم مرغ پاستوریزه مایع به 
جای تخم مرغ خام استفاده کنید . تخم مرغ را نیز 

در دمای 160 درجه فارنهایت بپزید .
ماست

1.تاریخ روی ماست را مشاهده کنید و تا یک الی 
دو هفته بعد از خرید ماســت ، مــی توانید از آن 

استفاده کنید.
2.یکی از نکات مهم خانه داری در زمینه ی درست 
کردن ماســت خانگی جلوگیری از ترش شدن آن 
اســت ؛ چنانچه مایه ماست شما ترش باشد آن را 
داخل دســتمالی بگذارید تا آبش بچکد و بعد آن 
را به شیر ولرم اضافه کنید تا ماست شیرین شود .

3.برای طعم بهتر ماست آن را داخل ظرف سفالی 

بزنید.
4.برای جلوگیری از ترش شــدن ماست آن را در 

دمای محیط قرار ندهید.
نگهداری از کره و پنیر

کره را باید به ســرعت داخل فریزر قرار دهید اما 
در کنار آن نباید مواد غذایــی قرار بگیرد زیرا به 
سرعت بوی آن ها را جذب می کند و حتما باید به 

طور کامل در آن را بسته باشید .
برای جلوگیری از تند شدن کره توصیه می کنیم آن 
را در جا کــره ای یا در ظروف درب  دار نگهداری 

کنید.
اگــر کره محلی را به صــورت روغن زرد در می 
آورید بهتر اســت کره را داخل ظرفی جوشانده و 
یک پیاز پوست کنده داخل کره در حال آب شدن 
بیندازید و بعد از آن که خنک شد آن را در شیشه 
یا ظرفی چینی بریزید. فراموش نکنید که باید کف 

آن را بگیرید .
برای جدا کردن پنیر قالبــی نیز می توانید از یک 
چاقوی تمیز که کمی به ســرکه آغشته شده است ، 
استفاده کنید و سپس پنیر را برش دهید زیرا سرکه 
باعث از بین رفتــن میکروب های روی چاقو می 
شود . در نتیجه باید دو سمت چاقو را درون سرکه 
کنید تا هیچ میکــروب و باکتری مضری روی آن 

باقی نمانده باشد و به پنیر منتقل نشود .

باید و نبایدهای مهم برای نگهداری صحیح لبنیات

نحوه شستن ماسک صورت

 به همه توصیه می کنیم در صورت 
از ماســک صورت  بیرون  به  رفتن 
پارچــه ای قابل اســتفاده مجدد 
استفاده کنید. در اینجا نحوه شستن 

ماسک را برای شما آورده ایم.
آموزش شستن ماسک صورت

اکنون کــه همه ما از ماســک صورت 
 برای جلوگیری از شیوع بیماری استفاده 
 می کنیم، مردم از مشــکل بعدی سؤال
 می کنند: نحوه شستشوی ماسک صورت.

 با تهدید مــداوم COVID-19، ماندن 
در خانه و رعایــت فاصله ی اجتماعی 

هنوز بهتریــن راه بــرای جلوگیری از 
گسترش کرونا ویروس اســت. اما اگر 
مراکز  برویــد،  بیرون  مجبور هســتید 
کنترل و پیشــگیری از بیماری توصیه 
می کنند صــورت خود را با ماســک 
بپوشانید. خوشبختانه، بسیاری از مارک 
 ها و افــرادی که می دانند چطور دوخته 
می شود، عجله می کنند ماسک پارچه ای 
قابل استفاده مجدد را برای صرفه جویی 
در PPE حیاتی برای کارکنان مراقبت های 
بهداشتی ما تولید کنند. برای مشاوره در 
مورد نحوه شستشوی ماسک صورت و 

مطمئن شــوید که آن را تمیز نگه دارید، 
از متخصصان خواســته ایمدر این مورد 

بگویند.
 ۱. روزانه آن را بشویید.

یک متخصص آلرژی و ایمونولوژیست 
 و عضو پزشــکان محافظــت از بیمار 
می گوید: »ماسک ها باید بعد از هر بار 
استفاده شسته شوند.« به عنوان مثال، اگر 
شما به فروشــگاه مواد غذایی می روید، 
باید هنگام بازگشــت به خانه و قبل از 
رفتن به خانه دیگر آن را شستشو دهید. 
در حالت ایده آل، باید ماســک خود را 
بعد از هر بار استفاده در ماشین لباسشویی 

خود بریزید .
 ۲. از آب گرم استفاده کنید.

هنگام شســتن ماســک صورت، می 
خواهید که میکروب ها را از بین ببرید، 
بنابرایــن درجه حــرارت اهمیت دارد. 
 از یــک محیط گــرم اســتفاده کنید تا

 باکتری ها و ویروس ها را بدون تضعیف 
پارچه از بین ببرید. استفاده از مواد شوینده 
در ماشین لباسشویی بهترین راه حل است. 
اســتفاده از این روش ها باعث می شود 
ماسک شما تمیز شود و همچنین به اندازه 
کافی ملایم باشد تا اطمینان حاصل شود 

که پارچه خوب به نظر می رسد و مدت 
طولانی در شرایط عالی باقی می ماند.

 ۳. مراقب باشید که چگونه 
خشک می کنید.

اگــر ماســک شــما دارای حلقه های 
لاستیکی است، باید آن را در معرض هوا 
خشک کنید تا این حلقه ها آسیب نبینند. 
اگر ماسک های کاملا پارچه ای دارید، 
می توانید آن را در یک چرخه معمولی در 

خشک کن خشک کنید.
 ۴- در صورت لزوم شستن با 

دست را انجام دهید.
اگر به ماشین لباسشویی دسترسی ندارید، 
این کار را در ســینک ظرفشویی انجام 
بدهید. ”شما می توانید ماسک پارچه ای 
را به صورت آرام و با ظرافت بشویید. می 
توانید از هر ماده ی شوینده برای شستن 
ماسک ها استفاده کنید. حتی می توانید 
از صابون های معمولی قدیمی هم استفاده 
کنید. به این صورت که ابتدا ماســک را 
مرطوب کنید و با صابون زیاد بشویید. بهتر 
است ماسک را به مدت 30 دقیقه در آب 
گرم و صابون خیس کنید تا مطمئن شوید 
که همه میکروب ها را کشته اید و سپس 

بشویید و در هوای آزاد خشک کنید.
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کوچک  نشان می دهد
 که خانه را

 طرح : فرامرز جهانورد

تقلید از دوستان، سخت گیری بیش از 
حد، اعتراض به والدین و... از دلایل اصلی 
نامنظم و شــلخته بودن کودکان است، 
والدین با چند روش اصولی و صحیح می 

توانند کودکان را منظم کنند.
راهــکار والدین در برخــورد با کودک بی 
نظم اکثر کودکان مرتب کردن اتاق و وسایل 
خود را دوست ندارند و به نحوی از نظم و 
انضبــاط گریزانند و در برابر مرتب و منظم 
بودن گهگاه مقاومت نشان می دهند. اغلب 
آنها مرتب کردن را کاری کســل کننده می 
داننــد و ترجیح می دهند که وقتشــان را 
صرف انجام کارهای هیجان انگیز، مفرح و 
لذتبخش مانند بازی با دوستان و... نمایند. 
سر و کله زدن با کودکی که به نظم و ترتیب 
اهمیتی نمی دهد، واقعا خسته کننده و طاقت 

فرساست. 
۱. اصلاح رفتاری والدین

برای منظم کردن کودکتان ابتدا باید خودتان 
منظم شوید و اگر نامنظم هستید، خودتان را 
اصلاح کنید تا کودکتان با مشاهده ی رفتار 

شما، خودش را اصلاح کند.
۲. آموزش نظم و ترتیب به کودک

به کودک خود بیاموزیــد که چگونه منظم 
باشــد مثلا تنها به او نگویید که وسایلش 
را مرتب کند بلکه ابتدا طریقه مرتب کردن 
وســایل را به کودک بیاموزید و در مراحل 

بعد این کار را از کودک بخواهید.
برای آمــوزش نظم و ترتیب به کودک ابتدا 
پدر و مادر می تواننــد در انجام کارها به 
کودک کمک کنند تا کودک به نظم و ترتیب 
جذب شــود. با گذر زمان باید مشــارکت 
والدین در ایــن زمینه کاهش یابد تا جایی 
که کودک بدون مشــارکت پدر و مادرش 
بتواند وسایل و اسباب بازی هایش را منظم 

و مرتب کند.
۳. تعیین زمان برای نظم و ترتیب

هنگامی که کودک بازی می کند از او نظم و 
ترتیب داشتن را نخواهید بلکه به او گوشزد 
کنید که با پایان بازی اســباب بازی ها و 
وسایل خود را سر جایش قرار دهد. برای 
مرتب کردن اتاق و وسایل او زمان خاصی 
را تعیین کنید و بــه کودکتان بگویید که تا 
15 دقیقه پس از پایــان بازی اتاقش باید 
مرتبط و منظم باشد. زمان ثابتی برای مرتب 
بودن وســایل و اتاق کودک در شبانه روز 
مشــخص کنید. مثلا به کودک خود بگویید 
می تواند بازی کند اما در ســاعت 4 عصر 
باید اتاقش مرتب باشــد و در آن 
ســاعت به بازدید از اتاقش بروید 
تا او دریابــد، نظم و ترتیب برایتان 

بسیار ارزشمند است.
۴. تشویق کودک به نظم و ترتیب

شما می توانید برای تشویق کودکتان به نظم 

و مرتب کردن وسایل و دوری از شلختگی 
از تشــویق های معنوی و کلامی و تشویق 
های مادی کوچک بهره بگیرید مثلا با دیدن 
اتاق منظم کودک و مرتب بودن وسایلش، 
خودتان را شــاد نشان دهید و از او سپاس 
گزاری کنید و برای تشویق بیشتر او غذای 

مورد علاقه اش را بپزید.
۵. بازی کردن با کودک برای 

تشویق کودک به نظم
منظم کــردن اتاق و وســایل برای کودک 
کسل کننده اســت، برای تشویق کودک به 
نظــم و ترتیب با او به بازی های ســرگرم 
کننده و شادی آور بپردازید و رقابت به راه 
بیاندازید. مثلا بــه او بگویید:»تو اتاقت را 
مرتــب کن و من دیگر بخش های خانه را. 
ببینیم چه کسی زودتر می تواند این کار را 
انجام دهد و برنده شود«. گاهی زمان مرتب 
کردن به او کمک کنید و با هم آواز بخوانید 

تا او خسته نشود.
۶. برخورد منطقی و جدی با 

کودک نامنظم
از کودکتــان متناســب با ســنش انتظار 
 داشــته باشــید زیرا کودک در هر ســنی

 توانایی هایی دارد و به کودک فشار زیادی 
وارد نکنیــد. هرگز به خاطــر بی نظمی و 
شلختگی کودکتان خشــمگین نشوید و او 
را تنبیه بدنــی و تهدید نکنید بلکه در برابر 
کودکتان جدی باشــید تا او دریابد شما در 
برابر او کوتــاه نخواهید آمد. کودک ممکن 
اســت بارها و بارها از انجام درخواستتان 

خودداری کند.
۷. نادیده بگیرید

اگر فرزند شما برای تمیز و مرتب بودن در 
برابر شما مقاومت نشان داد، هر چه بیشتر 
کنترلش کنید و وادارش نمایید کاری را که 
شما می گویید انجام دهد، او بیشتر نافرمانی 
کرده و سرسخت تر می شــود. این روال، 
ناخوشایند و آزاردهنده است اما شما نباید 
این رفتار را شخصی تلقی کنید یا به عبارتی 
به خودتــان بگیرید.  بلکــه گاهی اوقات 
»بیخیال این قضیه شــوید!«، این انتخابی 
کاملا منطقی است که پیش روی شماست. 
در نظر داشته باشید همیشــه این رفتار را 

انجام ندهید.
8. کار را برایش راحت کنید

گاهی فرزندمان نمی دانــد چگونه مرتب 
کردن اتاق خــود را انجام دهد و کارش را 
آغاز نماید، در این هنگام وارد عمل شوید 
و اتاق را به چهار بخش تقســیم کنید و از 
او بخواهید در زمان هــای مجزا روی هر 
بخش کار کند، یــا روی هر آیتم جداگانه 
تمرکز کند؛ مثلا اول آشــغال ها، بعد لباس 
ها، و سپس اسباب بازی ها و... تقسیم یک 
کار بزرگ به بخش های کوچک تر، کار را 

راحت تر می کند.
9. فداکاری نکنید

اگر همیشه به فرزندتان می گویید که اتاقش 
را مرتب کند و با مشــاهده ســرپیچی او 
سریعا خودتان دست به کار شده و اتاقش 
را تمیــز می کنید، باید بدانید که او دیگر به 
راحتی بــه حرفتان گوش نخواهد کرد زیرا 
آن ها در مــی یابند که هر چه بر زبان می 
آورید با هدف و منظورتــان تفاوت دارد. 
هنگامی که بچه ها این پیام را دریافت می 
 کنند، صلاحیت و اختیار شــما به مخاطره

 می افتــد. باید بدانید، مرتــب کردن اتاق 
فرزندتان در بلند مدت ســبب می شــود، 
فرزندتان مسئولیت پذیری اش را از دست 

دهد.
۱0. برای امتیازی که قرار است به 

او بدهید شرط بگذارید
اگر می خواهید کودکتان مرتب کردن و نظم 
را به خوبــی بیاموزد، پاداش یا امتیازی که 
قرار است به او بدهید را مشروط کنید. مثلا 
بگویید برنامه تفریحی و آزاد آخر هفته تو 
شروع نخواهد شد مگر این که اتاقت مرتب 
و تمیز باشد. سیستم پاداش دهی مشروط، 
به او کمــک خواهد کرد به مــرور زمان 

رفتارهای مطلوب را یاد بگیرد.
۱۱. قوانین را به کودک بگویید و 

از آنها پیروی کنید
قواعــد و قوانین در حقیقــت همان توقع 
و انتظارهای شــما از کودک تان اســت و 
فرامــوش نکنید که فرزندتــان باید از آن 
اطلاع کامل داشــته باشــد تا بتواند توقع 
شما را برآورده کند. اگر قاعده ای را تعیین 
کردید، هرگز به دلیل جروبحث یا مقاومت 
کــودک آن را تغییر ندهید زیــرا اینگونه 
فرزندتان شما و قوانین را جدی نمی گیرد.

علت اختلاف نظر برخی از والدین 
و فرزندان بر سر نظم و انضباط 

با یکدیگر
بخشــی از اختلافاتــی که بیــن والدین و 
فرزندان بر سر شــلختگی ایجاد می شود، 
می تواند ناشــی از تفاوت آستانه پردازش 
دیداری باشــد. سبک های پردازش حسی 
در افــراد مختلف، متفاوت اســت. گاهی 

آستانه پردازش دیداری والدین با 
بچه ها متفاوت است و این باعث می شود 
تا والدین در زمینه نظم و انضباط با کودک 
دچار مشکل شوند. کودکان معمولأ آستانه 
پردازش دیداری بالایی دارند و این باعث 
می شود تا آشــفتگی های بصری محیطی 
اذیتشــان نکند اما والدین آســتانه ادراک 
دیداری شان پایین است بنابراین این تفاوت 
فردی سبب می شــود تا والد مدام بگوید 
شــلخته ای و فرزند بگوید کجام شــلخته 

است!
روش های نادرست برخورد با 

کودکان بی نظم
•زدن برچسب شلختگی به کودک • تنبیه و 
سرزنش کودک  • بی تفاوتی و نادیده گرفتن 
بیش از حد رفتار نامنظم کودک • حمایت 
بیش از اندازه و بر عهده گرفتن مســئولیت 

های کودک 
• رفتار سختگیرانه

به این نکته توجه کنید :
از روان شناس کمک بگیرید

گاهی شلختگی و بی نظمی کودک به دلیل 
استرس،  افســردگی،  مانند  روانی  اختلال 
بیش فعالی و … یا مرگ پدر یا مادر، رفتن 
به خانه یا شــهری تازه و … است. در این 
شرایط و اگر نامرتبی و شلختگی فرزندتان 
همراه با تغییرات رفتاری، افت تحصیلی و 
درگیری با همســالان بود و یا به طور کلی 
ضعف هایــی در عملکردهایش دیدید، از 
یک روان شــناس کودک کمک بگیرید تا 
شــما را در بهبود و اصلاح رفتار کودکتان 

یاری کند.

چه کنیمبا کودک بی نظم                      
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حوادث

روابط عمومي با مصرف مرتب گوشت ماهي و میگو خطر ابتلا ءبه بيماری گواتر و آسم كاهش مي يابد
 شیلات هرمزگان 

سرویس حوادث// دختر 3 ساله و پسر 
4 ساله که دخترخاله و پسرخاله بودند 
پس از دقایقی بــازی کردن زمانی که 
قصد خروج از اتومبیل را داشتند درب 

را به روی خود بسته می بینند. 
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی اســتان 

کرمانشــاه از جان باختن 2 کودک 3 و 4 
ساله هرسینی به دلیل محبوس شدن داخل 

خودرو و خفگی بر اثر گرما خبر داد.

ســرهنگ »محمدرضا آمویی« با اعلام این 
خبر، اظهار داشــت: پــس از اعلام مرکز 

فوریــت های پلیســی 110 مبنی بر مرگ 
2 کودک خردســال در یکی از روستاهای 
شهرستان »هرســین«، تیمی از ماموران به 

محل اعزام شدند.
وی ادامه داد: بــا حضور پلیس در محل و 
تحقیقات لازم مشــخص شد، یک دختر 3 

ســاله به نام »دلنیا« و یک پسر 4 ساله به 
نام »حسین« که دخترخاله و پسرخاله بودند 
پس از غفلت والدین خود، ســوار بر یک 
دستگاه خودروی سواری سمند که متعلق به 

یکی از اعضا خانواده بود، می شوند.
ســرهنگ آمویی تصریح کــرد: این دختر 

و پسر خردســال پس از حضور در داخل 
خودرو که زیر تابش آفتاب هم قرار داشته 
اســت پس از دقایقی بازی کردن زمانی که 
قصد خروج از اتومبیل را داشتند درب را به 

روی خود بسته می بینند.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی اســتان 
کرمانشاه افزود: تلاش و تقلای بی حاصل 
دختر و پســر خردسال و خستگی وارده از 
یک سو و گرمای آفتاب هم از سوی دیگر 
باعث از حال رفتــن آنها در داخل خودرو 
می شــود. وی تصریح کرد: پس از گذشت 

بیش از 2 ساعت، والدین »دلنیا و حسین« 
متوجه غیبت آنها شده و پس از جست وجو 
کودکان معصوم خود را در حالی که بی حال 
و بی حرکت در داخل خودرو افتاده اند، پیدا 

می کنند.
سرهنگ آمویی با بیان اینکه دختر خردسال 
پیش از رســیدن به بیمارستان جان خود را 
از دست می دهد، یادآوری کرد: کار احیای 
پزشکان روی پسر 4 ساله نیز متاسفانه موثر 
واقع نشد و هر دو کودک در اوج مظلومیت 

جان باختند.

مرگ 2 کودک به دلیل حبس در خودرو

ســیاه  وضعیت   // حوادث  ســرویس 
کرونایی در هرمزگان ادامه دارد و روزانه 
رکوردهای زیادی را جا به جا می کند، این 
ویروس بی رحم حالا جان کودکانمان را 
نشانه رفته و در آخرین تلاش خود جان 

دخترکی 1۰ ساله را ستاند.
شــاید ویروس کرونا به این دلیل که از ابتدای 
شــیوع اش گفته شد که سراغ جوان ترها بویژه 
کودکان نمی رود، آنچنان ترسی در میان عامه 
مردم بوجود نیاورد، اما اکنون که این ویروس 
نفرین شده، دخترک 10 ساله بندرعباسی را به 
کام مرگ کشاند، استان هرمزگان را به بهت فرو 
برد.به لطف وزارت بهداشــت، دیگر آماری از 
مبتلایان جدید در هر روز به تفکیک استان ها 
اعلام نمی شــود، اما میدانیم تا این لحظه طبق 
آمار دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان، 155 
زندگی بخاطر بی توجهی مســئولین و رعایت 
نکردن بســیاری از مردم استان، خاموش شده 
است.روی صحبت های این گزارشم مسئولان 
مرکز نشــین می باشد، مسئولانی که در ابتدای 
شیوع کرونا که هرمزگان در شرایط مناسب تری 
از جهت آمار مبتلایان در کشــور قرار داشت، 
بخوبی از وضعیت ســفید این اســتان مطلع 
بودند.افرادی که با اعلام کردن وضعیت سفید 
هرمزگان، احســاس شور و شــعف در مردم 
اســتان بوجود آورند تا آنان فکر کنند دیگر 
این مهمان ناخوانده را ضربه فنی کرده اند و از 
این پس می توانند بدون ماسک نفسی راحت 
بکشند.اما همین مسئولان بلندپایه کشوری، در 
ایامی که در استان این موجود خبیث، به پیر و 
جوان و کودک و ورزشــکار و پرستار رحمی 
نمی کند و نفس شان را می گیرد، در دستورات 
فوری خود، دیگر نام هرمزگان یادشان نمی آید.
صدایمان را میشــنوید؟ اینجا دیگر امیدی به 
رعایت کردن مردم نیست، اصلا نمیدانم در بین 
مهمانی و عروسی رفتن هایشان، بازارگردی و 
تفریحات ساحلی شان، تنها زمانی را برای دیدن 
آمار مربوط به کرونا پیدا می کنند؟حواســتان 
هست مردم این استان تا همین قبل از کرونا نیز 

با کمبودهای متعددی در تجهیزات و امکانات 
بهداشــت و درمان دست و پنجه نرم می کردند 
و درحال حاضر برای بیشتر کارهای جراحی 
و درمانی خود به استان های همجوار مسافرت 
می کنند.حتی مرکز این قطب اقتصادی کشور، 
امکانات پزشــکی و درمانــی اش بطور کامل 
جوابگوی نیازهای مردم نیســت چه برسد به 
شهرستان ها و روستاهایش که حتی در برخی از 
آنها یک پزشک که سهل است حتی یک بهورز 
هم پیدا نمی شود.آیا فکر نمی کنید پای درمان 
هرمزگان لنــگ میزند و توان این حجم بالای 
بیماران کرونایی و وضعیت بحرانی موجود را 
نــدارد و از پا در می آیــد؟ با این حال باز هم 
از نظر شما مسئولین پایتخت نشین، حال استان 
ما خوب اســت؟بگذارید کمی از شرایط فوق 
بحرانی اینجا برایتان بگویم، جایی که هرروزه 
مبتلایان زیادی بستری می شوند و دیگر رمقی 
برای کادر بهداشت و درمان نمانده، افراد سالم 
و جوانی نیز جان خود را از دســت می دهند و 
اکنون هرمزگان داغدار کودکی 10 ساله  است.در 
گفتگو با یکی از پزشکان عمومی در بیمارستان 
کودکان بندرعباس، پیرامون این کودک، متوجه 
شــدم که وی بیماری زمینه ای نداشت و اتفاقا 
ورزشکار هم بود.این پزشک عمومی می گوید: 
دخترک حــدود 2 هفته پیــش در نیمه های 
خرداد ماه، با علائم سرماخوردگی، تب و لرز، 
بی حالی، تنگی نفس و تندنفسی به بیمارستان 
کودکان مراجعه کرده و در بخش مراقبت های 

ویژه بستری می شود.
وی با اشــاره به اینکه ابتدا حال عمومی نسبتا 
بدی نداشــت، ادامه می دهد: ســپس روز بعد 
حالش رو بــه وخامت می گــذارد و درصد 
اکســیژن خون پایین آمده که بدنبال آن بیمار 
اینتوبه)لوله گذاری نای( شــده و به دســتگاه 
اکسیژن متصل می شــود.او اضافه می کند: در 
ادامه وی دچار هواجنبی در ریه میشود که برای 
کودک لوله قفسه سینه در هر دو ریه اش گذاشته 
می شــود. متخصصین اطفال و فوق تخصص 
عفونی کودکان نیز پیوسته پیگیر حال این دختر 

بودند تا بلکه از این وضعیت نجات پیدا کند.
بندرعباس اظهار  بیمارســتان اطفال  پزشک 
می کند: سطح اکســیژن خون کودک با وجود 
دستگاه تنفس مصنوعی بســیار پایین بود و 
حــدودا بین 70-75 قرار داشــت و نهایتا با 
ترزیق دارو به 80-85 می رســید، همچنین 
ترشــحات ریوی اش اغلب خونی بود.او در 
خصوص اینکه از کجا مبتلا شــده، می گوید: 
اکثر خانواده و اقوام این کودک مبتلا شــده اند 
و بعضی از آنها در بیمارستان بستری بوده اند، 
حتی پدربزرگش شرایط وخیمی پیدا می کند 
ولی خوشبختانه وضعیت اش خوب می شود و 
به زندگی برمی گردد و تنها کسی که جان خود 

را از دست می دهد، این دخترک 10 است.
پزشک عمومی ادامه می دهد: حتی شانس هم 
با این کودک یار نبود و نتوانست با وجود تمام 
اقدامات درمانی و دارویی که تا آخرین لحظه 
به بهترین نحو برایش صورت می گرفت، نجات 
پیدا کند.به گزارش  تسنیم ، وی تصریح می کند: 
روزهای آخر دست و پاهایش هم ورم کرده بود 
و دیگر اکسیژن کافی به مغزش نمی رسید و در 
نهایت به علت آسیب شدید واردشده به بافت 

ریه اش در اثر عفونت، زندگی اش پایان یافت.
آری آقایان، اینجا کرونا به اوج خود رسیده است، 
شاید هم شــما چون وضعیت هرمزگان سیاه 
است، آن را جزو استان های قرمز اعلام نکردید، 
یا شــاید هم چرخ اقتصاد این استان نباید از 
حرکت بایستد.اگر صدایمان را می شنوید، این 
را بدانید که تنها راه نجات این شرایط بحرانی، 
تخصیص امکانات ویژه به استان بخصوص در 
بحث بهداشت و درمان، ایجاد محدودیت های 
بیشــتر و همچنین نظارت اصولی بر رعایت 
پروتکل های بهداشتی می باشد.نگذارید این بار 
هم همانند مشکلات و کمبودهای دیگری که 
بر ســر این مردم آوار شده و مسئولین همواره 
بدان بی توجه انــد، این ویروس کوچک که از 
ناکجاآباد آمده، بیشتر از این نفسشان را ببرد و 
کار از کار بگذرد.آقایان مســئول، صدایمان را 

شنیدید؟  

اشک های مادر، آخرین جلسه محاکمه »سنگ پران مست« را متوقف کرد
سرویس حوادث// آخرین جلسه رسیدگی 
به پرونده »آســنا کوچولو« در شعبه یکم 
ریاست  به  رضوی  خراســان  یک  کیفری 
قاضی دهقان و مستشاری قاضی صفائیان 

برگزار شد. 
در این جلســه محاکمه که اولیای دم و وکلای 
مدافع نیز حضور داشــتند، ابتدا نماینده دادستان 
عمومی و انقلاب مشــهد به قرائت کیفرخواست 
صادرشــده از دادسرا پرداخت و با اشاره به مواد 
قانونی، عمل هولناک متهم »سجاد« را نوعا کشنده 
دانست. قاضی زینلی که از چگونگی وقوع این 
حادثه تلخ بسیار متاثر شده بود، هنگام خواندن 
کیفرخواست برای قضات و حاضران در دادگاه، 
نتوانست بغضش را پنهان کند چرا که معتقد بود، 
سنگ پرانی یک جوان شراب خوار، چنین حادثه 
وحشــتناکی را در آغوش یک مــادر رقم زده 
است که دل هر انســان بی رحمی را نیز به درد 

می آورد. نماینده دادستان مشهد، ضمن تشریح 
ماجرای دردناک مرگ آسنا کوچولو و دفاعیات 
متهم در مراحل دادرســی تاکید کرد: آن چه باید 
در این حادثه مورد توجه خاص قرار گیرد، علت 
اختلاف و درگیری متهم با مادرش در شب وقوع 
حادثه اســت که او را با عصبانیت به خیابان می 
کشاند و چنین صحنه دلخراشی را رقم می زند. 
پس از آن که قاضی زینلی با اســتناد به موادی 
از قانون مجازات اسلامی درخواست صدور اشد 
مجازات را برای متهم کرد، اولیای دم نیز خواستار 
صدور حکم قصاص نفس برای عامل قتل »آسنا 

کوچولو« شدند.
 در ادامه این جلســه، قضات با تجربه دادگاه، به 
جزئیات این جنایت وحشتناک ورود کردند و با 
طرح سوال های تخصصی و فنی، متهم را چنان به 
تناقض گویی انداختند که خروج از این مخمصه 
به راحتی امکان پذیر نبود.  »ســجاد« )متهم( که 

تلاش می کرد خود را از اتهام قتل عمدی برهاند، 
پس از تشریح ماجرای سنگ پرانی مستانه خود و 
در آخرین دفاع گفت: من قصد کشتن دختربچه را 
نداشتم! شراب خورده بودم و نمی دانستم چه می 

کنم!و تسلطی بر اعمال و رفتارم نداشتم!
 زمانی که متهم در حال تشــریح ماجرای قتل 
بود ناگهان بغض فروخورده مادر آسنا در جلسه 
دادگاه ترکید و همه حاضران را تحت تاثیر قرار 
داد. اشک ها و ناله های سوزناک مادر مقتوله تا 
آن جا پیش رفت که جلسه محاکمه متوقف شد 
و قاضی دهقان برای دقایقی اعلام تنفس کرد. در 
ادامه جلسه دادگاه، وکیل متهم، همه تلاش خود 
را برای گذشــت اولیای دم به کار گرفت اما در 
نهایت خانواده »آسنا« حاضر به گذشت نشدند و 
بر قصاص متهم اصرار کردند. در پایان نیز پس از 
دفاعیات وکلای مدافع و پاسخ به سوالات قضات 

دادگاه، ختم جلسه رسیدگی اعلام شد.

                                                آگهي مزايده  نوبت هشتم
شعبه سوم اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به موضوع پرونده های اجرایی971393 موضوع محکوم علیه ابراهیم نظرپور 
به استناد رای شماره 9709977700100941حکم به  فروش شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت317/5 متر مربع به 
پلاک ثبتی 30۸ فرعی از 4112 و4113 اصلی مفروز و مجزی شده از اصلی مذکور واقع در بخش یک بندرعباس دارای قدمت چهل 

ساله دارای امتیاز آب و برق به همراه سه باب مغازه به نشانی بندرعباس بلوار جمهوری اسلامی) کمربندی(سربالایی کمربندی کوچه تعاون 
و 1۶ که طبق سند متعلق به آقای عباس نظرپور می باشد در حق محکوم  علیها آقایان مهدی و خلیلی و اسحق و جواد وحبیب و  مرتضی 

محمد و جلیل و خانم خیرالنسا نظرپور گردیده است که1- در بخش جنوبی قطعه  اعیانی فضای مسکونی به متراژ حدودی 90 متر مربع و فضای باز حیاط ۸5 متر مربع قرار 
دارد که به مبلغ 4/030/000/000ریال کارشناسی شده است 2-مغازه قرار گرفته در ضلع شمال شرقی با مساحتی حدود 22 متر مربع و مشرف به بلوار جمهوری اسلامی با 
لحاظ نمودن حق سرقفلی 2/3۸0/000/000ریال کارشناسی شده است3- مغازه میانی با مساحتی حدود 92 متر مربع که بخش مشرف  به گذر 23 متر مربع و فضای جنوبی 
آن ۶9 متر مربع می باشد که با لحاظ نمودن حق سرقفلی به مبلغ 4/۶40/000/000ریال کارشناسی شده است 4-نهایتا مغازه سوم در بخش  شمال غربی قطعه مشرف به گذر 
دارای مساحتی در حدود 29 مترمربع می باشد که ارزش مغازه شمال غربی قطعه با لحاظ نمودن حق سرقفلی 1/050/000/000ریال میباشد که مجموع بندهای 1 تا 4 به میزان 
12/100/000/000ریال ملک مورد اشاره ارزیابی و کارشناسی شده است و وجه حاصل از فروش ملک به میزان سهم هر یک از وراث بین آنها طبق گواهی انحصار وراثت 
تقسیم می گردد و در زمان فروش حقوق رهنی و بازداشتی ملک لازم الرعایه می باشد و با شرایط زیر از طریق مزایده به فروش می رسد 1- فروش نقدی است .و حداکثر 
مهلت پرداخت بها ءیک ماه می باشد. 2- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است 3- پیشنهاددهنگان باید قبل از انجام  مزایده 
در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام 10% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شماره 217129540900۸ نزد بانک ملی شعبه دادگستری  تودیع 
و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4-. اجرای احکام دررد یا قبول پیشنهادات مختار است 5- مزایده در  ساعت 13 ظهرروز دوشنبه  مورخ 1399/4/1۶بصورت 
حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید/۶-  در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد 
مزایده   خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید  مزایده حاصل شود  خواهد بود که بدوا از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت 
وخسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به  آدرس چهار راه رفاه 

مجتمع شهید بهشتی طبقه همکف واحد   شعبه سوم اجرای احکام مدنی مراجعه نمایند. 
                    دادورز شعبه سوم اجرای احکام حقوقی بندرعباس-زهرا رضوی 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

حوادث جهان
  کشته شدن سرکرده القاعده در آفریقا 

 گروه القاعده حدود دو هفته بعد از آنکه فرانســه از کشــته شدن 
ســرکرده این گروه ترویستی در شمال آفریقا خبر داد؛ این موضوع را 
تائید کرد.گروه القاعده کشته شدن »عبدالمالک دروکدال« سرکرده این 
گروه تروریستی در شمال آفریقا را تایید کرد.در همین راستا، »عبدالاله 
احمد« از ســران القاعده در یک پیام صوتی که در تارنمای »موسسه 
اندلس« منتشر شد، خبر کشته شدن دروکدال به دست نیروهای ویژه 
فرانســوی  که در کشور مالی مستقرهســتند را تایید کرده و در عین 
حال گفته اســت که این گروه به نبرد بــا نیروهای خارجی در منطقه 
ادامه می دهد.این در حالی اســت که فرانسه پیش تر این خبر را اعلام 
کرده بود. حدود دو هفته پیش »فلورانس پارلی« وزیر دفاع فرانســه 
از کشته شدن یکی از رهبران گروه تروریستی القاعده در شمال مالی 
و در نزدیکی مرز این کشور با الجزایر خبر داده بود.آمریکا هم مدعی 
اســت در جریان عملیات نظامی ارتش فرانسه بوده و از آن پشتیبانی 
اطلاعاتی کرده است.شــاخه ای از القاعده که در شمال آفریقا فعالیت 
دارد، ابتدا در اواخر دهه 1990 در الجزایر پدید آمد. سپس سران این 
گروه در سال 2007 با شبکه القاعده اسامه بن لادن بیعت کردند.منابع 
نظامی فرانسه می گویند که مرگ دروکدال می تواند فعالیت های سازمان 

القاعده در شمال آفریقا را به هم ریخته و دچار آشفتگی کند. 
۳ نیروی دولتی پاکستان در انفجار کراچی کشته 

شدند
 پاکستان همچنان شاهد ناامنی است و در این ارتباط نیز حداقل سه 
نفــر در جریان انفجار بمب در نزدیکی خودروی نیروهای امنیتی این 
کشور در شهر کراچی کشته شدند.حداقل سه نفر در جریان انفجار بمب 
در نزدیکی خودروی نیروهای امنیتی پاکســتان در شهر کراچی کشته 
شدند.گفته شــده این انفجار در منطقه »گهوتکی« شهر کراچی روی 
داده است.انفجار همچنین زمانی رخ داده است که نیروهای امنیتی در 
حال گشــت زنی بوده اند.پلیس از آغاز تحقیقات پیرامون این حادثه 
خبر داده، اما هنوز هیچ گروهی مســئولیت این اقدام تروریســتی را 
برعهده نگرفته اســت.انفجار اخیر، دومین انفجار تروریستی طی یک 

هفته گذشته در پاکستان است.
 تیراندازی در تورنتوی کانادا

 پلیس شهر تورنتو کانادا از تیراندازی در این شهر و کشته و زخمی 
شدن چندین نفر خبر داد.پلیس تورنتو در بیانیه ای از وقوع تیراندازی 
و شلیک چندین گلوله در این شهر خبر داد.طبق این بیانیه پلیس، یک 
فرد در اثر شدت جراحات ناشی از اصابت گلوله جان باخت و دو مرد 
»)مظنونان احتمالی( با یک خودروی سواری گریختند«.یک ویدئو از 
صحنه این تیراندازی بطور آنلاین منتشر شده است.گفتنی است که در 
ماه مه، »جاستین ترودو« نخست وزیر کانادا اعلام کرد که دولت وی 
ممنوعیت 1500 نوع اســلحه را فوراً اجرایی می کند. این اقدام دولت 
تــرودو در پی مرگبارترین تیراندازی در تاریــخ کانادا با 22 قربانی 

صورت می گیرد.

  

در حالی که سه فرزند قد و نیم قد داریم، از مدتی قبل همسرم سر ناسازگاری گذاشته و مدعی است 
من جلوی پیشرفت او را گرفته ام و نمی تواند به رویاهایش برسد، به همین دلیل تصمیم به طلاق دارد 

و ...
مرد جوان با بیان این که همســرم را دوســت دارم، به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: 18سال بیشتر 
نداشــتم که عاشق »بهارک« شــدم. آن ها در همسایگی ما زندگی می کردند و من هر روز صبح سر کوچه می 
ایســتادم تا او را هنگام رفتن به مدرسه ببینم. حتی در روزهای سرد و برفی هم نمی توانستم بدون دیدن او به 
مغازه پدرم بروم و کرکره ها را بالا بزنم.خلاصه، پدرم زمانی که فهمید من عاشق دختر همسایه شده ام با توجه 
به شناختی که از خانواده آن ها داشت، آستین ها را بالا زد و به همراه مادرم به خواستگاری بهارک رفت. من 
تا مقطع راهنمایی درس خوانده بودم و بهارک هم قرار بود در اول دبیرســتان ثبت نام کند که ما پای سفره عقد 
نشستیم و با یکدیگر ازدواج کردیم. رسیدن به بهارک بزرگ ترین آرزوی من بود و خیلی خوشحال بودم که او 
را به دست آورده ام. به همین دلیل هیچ گاه با خواسته هایش در زندگی مخالفت نمی کردم. فرزند اولمان به دنیا 
آمده بود که بهارک به پیشنهاد یکی از دوستانش تصمیم به ادامه تحصیل گرفت. اگرچه از صمیم قلب راضی به 
ادامه تحصیل او نبودم و اعتقاد داشتم بهارک باید وقت خودش را صرف خانه داری و تربیت فرزندمان بکند اما 
نتوانستم در برابر خواسته اش مقاومت کنم و بدین ترتیب بهارک دیپلم گرفت. او دیگر وقت زیادی برای خانواده 
اش نداشــت و تنها به آزمون سراسری و شرکت در کنکور می اندیشید.خلاصه، بداخلاقی هایش شروع شد و 
برای تحصیل در دانشــگاه پافشاری کرد. بالاخره در رشته رادیولوژی پذیرفته شد و ادامه تحصیل داد. دیگر به 
من و فرزندانم هیچ توجهی نداشت، حتی روابط عاطفی ما بسیار سرد شده بود. همزمان با پایان دوره کارشناسی، 
سومین فرزندمان نیز به دنیا آمد. گرفتاری های من در خانه برای رسیدگی به امور بچه ها آن قدر زیاد شده بود 
که دیگر حتی نمی توانســتم سر کار بروم. با این همه همسرم سر ناسازگاری گذاشته و قصد دارد از من طلاق 
بگیرد.او مدعی است من جلوی پیشرفت او را گرفته ام و نمی تواند این گونه با من زندگی کند. در حالی که من 

و فرزندانم قربانی آرزوهای او شده ایم و ...

قربانیان آرزو!

در امتداد تاریکی

 

ســرویس حوادث// مرد سنگدلی که در ۲7 خرداد 
ســالجاری ســگ ماده بارداری را در حاشیه شهر 

زاهدان کشته و کلیپ آن را در فضای مجازی منتشر 
کرده بود، با تلاش محیط بانان استان دستگیر شد.

حمید ریگی فرمانده یگان حفاظت اداره کل حفاظت محیط 
زیست سیستان و بلوچســتان گفت: در پی انتشار فیلمی 
دلخراش در روز ســه شنبه 27 خرداد ماه از صحنه کشتار 
یک سگ ماده باردار در حاشــیه شهر زاهدان در فضای 
مجازی، یگان حفاظت این اداره کل پس از تحقیقات میدانی 
و اقدام عملیاتی، ظرف 48 ساعت موفق به شناسایی عامل 
این رفتار غیرانسانی شد. وی گفت: عامل این اقدام وحشیانه 
به کمک شــاهدان ماجرا با تلاش و پیگیری محیط بانان 
شناسایی، دستگیر و به همراه مستندات موجود به مقامات 

قضایی تحویل شد.

بازداشت عامل انتشار کلیپ کشتن سگ باردار در زاهدان

انتظامی  فرمانده  حوادث//  ســرویس   
گناوه از کشف 35 کیلو و ۲۰۰ گرم مواد 
مخدر از نوع تریاک در این شهرســتان 

خبر داد.
سرهنگ حسین احمدی در تشریح این خبر 
گفت: در پیگیــری اطلاعاتی پلیس مبارزه 

با مواد مخدر شهرســتان گناوه مشخص شد 
مقدار قابل توجهی تریاک در یک ساختمان 
واقع در قبرســتان قدیمی روستای »شول« 
نگهداری می شود که بر این اساس پیگیری 
موضوع در دســتور کار مأموران این پلیس 

قرار گرفت.

وی تصریح کرد: ماموران پلیس مواد مخدر 
به همراه ماموران پاســگاه انتظامی »شول« 
با هماهنگــی مقام قضائی به محل نگهداری 
مواد اعزام و در بازرسی از محل 35 کیلو و 

200 گرم تریاک کشف کردند.
این مقــام انتظامی با بیان اینکه تلاش جهت 

شناسایی و دســتگیری سوداگران مرگ در 
این رابطه در دستور کار است، گفت: مبارزه 
با قاچاق مــواد مخدر یکی از اولویت های 
اصلی پلیس اســت که می تواند بسیاری از 
مشکلات و آسیب های اجتماعی را کاهش 
دهد و این فرماندهی با عزم جدی در مقابل 
قاچاقچیان مواد مخدر ایستاده و در این راه 

هیچ اغماضی نمی کند.

 35کیلو تریاک در قبرستان قدیمی لو رفت

جزئیات جان باختن کودک ۱۰ ساله بندرعباسی بر اثر کرونا!

 طرح :  معصومه سراجی

سند مالکیت خودرو سواری استیشن تویوتا پرادو پلاک 525۱۱ قشم شخصی مالکیت شمس الدین تکی زاده قشمی 
شماره شاسی خودروjtecx3fj۱f5۰۰6536 شماره موتور2tr۱54۸4۹4 مدل 2۰۱5 رنگ مشکی  مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی نوبت دوم
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خبری

شهرستان

اجرای طرح جامع مقابله با کرونا در کیش
فرشید کشــتکار ســرویس شهرستان// 
تدوین و اجرای طــرح جامع مقابله با کرونا 
در بیستمین جلسه شورای سلامت کیش به 

تصویب رسید.
 بــه گزارش خبرنگار دریا، ، محمدرضا رضانیا 
رئیس مرکز توسعه سلامت و سخنگوی شورای 
ســلامت کیش از ممنوعیت برگزاری هر گونه 

همایش، نمایشــگاه، مجامع، گــرد همایی ها، 
مراســم های عقد، عروســی، جشــن تولد و 
عزاداری و کنســرت ها به علت شــرایط ویژه 
منطقــه آزاد کیش تا اطلاع ثانــوی خبر داد و 
گفت: با توجه به این که بازگشــایی مهدکودک 
ها از یکم تیر در مناطق سفید مصوب شده بود، 

همچنان ممنوع می باشد.

رضانیا با بیان این که تمام دستگاه های اجرایی 
مســتقر در منطقه آزاد کیش باید نسبت به لغو 
ماموریت های خود اقدام کنند افزود: آن دسته 
از پرسنل اداری و ســازمانی که به مرخصی و 
ماموریت اجباری می روند پس از بازگشت به 
کیش به مدت پنج روز در قرنطینه بوده و بعد از 
انجام تست در صورت منفی بودن می توانند در 

محل کار خود حضور داشته باشند. 
وی در ادامه تصریح کــرد: افراد دارای بیماری 
کووید 19 باید 21 روز بدون احتساب مرخصی 
اســتحقاقی در قرنطینه به سر ببرند. سخنگوی 
شــورای ســلامت کیش در خصوص حضور 
پرســنل هایی که دارای«بیمــاری زمینه ای و 
همچنین زنان باردار« در محل کار اظهار داشت: 

مدیران مکلف هستند تمهیدات لازم در خصوص 
دور کاری و مرخصــی افراد یاد شــده در نظر 
بگیرند.  محمدرضــا رضانیا بر ضرورت اعمال 
محدودیت در ســفرهای دریایی به مقصد کیش 
عنوان کرد: برنامه ریزی و چگونگی اجرای آن 
توسط کمیته نظارت ستاد بحران تصمیم گیری 
و اعلام خواهد شــد. رضانیا خاطر نشان کرد: 
تمام دستگاه های اجرایی، سازمان ها، ادارات، 
نهادها، بانک ها،موسســات بیمه، دفاتر اسناد 
رســمی و اصناف مکلف به استفاده از ماسک 
و رعایت پروتکل های بهداشــتی می باشند و 

به هیچ عنوان به مراجعه کنند گان فاقد ماسک 
خدمات ارائه نخواهد شد و مسئولیت اجرای این 
مصوبه بر عهده مدیران مراکز مربوطه می باشد. 
گفتنی اســت در این جلســه مصوب شد؛ تمام 
ایر لاین ها و شــرکت های هواپیمایی موظف 
هستند نسبت به تهیه پکیج های  بهداشتی برای 
مسافرین خود شــامل ماسک و ژل ضدعفونی 
کننده اقدام کنند و همچنین نظارت بر اســتفاده 
از ماسک در طول پرواز بر عهده پرسنل و گروه 
پروازی بوده و در صورت اعلام موارد تخلف با 

آنان برخورد قانونی خواهد شد.
  پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصدی طرح های ملی 

مجتمع فرهنگی هنری بوموسی 
 سرویس شهرســتان// طرح های ملی مجتمع فرهنگی هنری 
بوموســی با60 درصد پیشــرفت فیزیکی در دســت اجرا است. 
استاندار هرمزگان در ادامه سفر به شهرستان بوموسی گفت: طرح 
بزرگ مجتمع فرهنگی هنری بوموسی در مساحتی حدود 8 هزار 
متر در ســه طبقه در حال ساخت است.فریدون همتی افزود: برای 
ســاخت این مجتمع تاکنون حدود 200 میلیارد ریال هزینه شده 
است که برای تکمیل این طرح ملی به اعتباری حدود 400 میلیارد 
ریال نیاز اســت.به گزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز خلیج 
فارس؛وی گفت: در گفت و گوی تلفنی با معاون توسعه مدیریت 
و منابع وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی، راهکار هایی برای تامین 
بخشــی از هزینه های این طرح ارایه شد که در صورت تصویب 
می تواند اجرای آن را تســریع بخشد.شهرســتان بوموسی شامل 
جزیره های بوموســی، تنب بزرگ، تنب کوچک، ســیری، فارور 
بزرگ و فارور کوچک اســت.جزیره بوموسی با 12 کیلومتر مربع 
وســعت به عنوان مرکز این شهرستان در آب های خلیج فارس و 
در فاصله 75 کیلومتری بندرلنگه و 57 کیلومتری شــرق جزیره 
سیری واقع شــده است.این جزیره به لحاظ موقعیت جغرافیایی و 
از جنبه اهمیت دریایی به دلیــل نزدیکی به آبراه های بین المللی 
و همچنین تردد شــناور های سنتی تجاری و صیادی در آب های 
خلیج فارس از این منطقه به کشور های حوزه خلیج فارس دارای 

اهمیت بسیاری است.   
     خرید و فروش لیمو تا اطلاع ثانوی

 در رودان  ممنوع شد
 سرویس شهرستان// رئیس نظام صنفی کشاورزی رودان گفت: 
با توجه به خرید و فروش لیموی بی کیفیت از باغات شهرســتان 
 رودان تا اطلاع ثانوی این محصول در ســطح باغات برداشــت
 نمی شود.افضل خاشــعی اظهار کرد: افضل خاشعی رئیس نظام 
صنفی کشاورزی رودان اظهار کرد: با توجه به برداشت لیمو درجه3 
و بی کیفیت تا اطلاع ثانوی برداشت و خرید و فروش این محصول 
ممنوع اســت و هدف از این کار برندسازی این محصول ارزشمند 
اســت.رئیس نظام صنفی کشــاورزی رودان افــزود: این تصمیم 
در راســتای حمایت از حقوق باغداران و بالابردن سطح کیفیت 
محصولات شهرســتان و دفاع از حقوق مصرف کننده می باشــد.
خاشعی ادامه داد: در جلسه مشترک ساماندهی محصولات باغی 
بین نظام صنفی کشاورزی رودان و میناب از مورخ 30خرداد ماه تا 
اطلاع ثانوی به منظور ساماندهی خریداران، برداشت این محصول 
ممنوع و مجوز خروج لیموترش صادر نمی شود.به گزارش شبکه 
اطلاع رسانی هرمز؛ وی همچنین با اشاره به فرآیند نظارت بر بازار 
لیموترش از محل بار زدن و مقصد تا تحویل محصول خاطر نشان 
کرد: مــا از اول تا آخر عرضه لیموترش را نظارت می کنیم و اگر 

تخلفی صورت گیرد برخورد جدی می شود.

سرویس شهرستان// مدیر ژئوپارک جهانی قشم از برگزاری 
مســابقه عکاســی میان دانش آموزان غرب این جزیره با 
موضوع »نهال من« به مناسبت روز جهانی بیابان زدایی و با 

هدف یادآوری اهمیت این روز خبر داد. 
علیرضا امری کاظمی اظهار کرد: ژئوپارک جهانی قشم هر ساله به 
مناسبت روز جهانی بیابان زدایی، کارگاه ها و دوره های آموزشی 
ویژه ای برای کودکان در روستاهای غرب جزیره با هدف آشنایی 
بیشتر و تشــویق کودکان به کاشــت درخت و گیاهان بیابان زدا 
برگزار می کند.وی ادامه داد: در همین راســتا با توجه به شــرایط 
ویژه امسال و شــیوع بیماری کرونا این مدیریت اقدام به برگزاری 
مسابقه عکاسی با موضوع »نهال من« جهت یادآوری اهمیت روز 
جهانی بیابان زدایی کرده اســت.مدیر ژئوپارک جهانی قشم افزود: 
قرار است در این مسابقه دانش آموزان عکس هایی از نهال هایی 
که سال گذشته به مناسبت همین روز کاشته اند، تهیه و ارسال کنند 
و از ایــن طریق اهمیت حفظ درختان و محیط زیســت برای آنها 
یادآوری شود.به گفته امری کاظمی؛ بزرگداشت روز جهانی بیابان 
زدایی بــه همه یادآوری می کند که آرمــان اصلی »عدم تخریب 
زمین« از طریق رویکرد مشــارکت جــدی جامعه با رویکرد حل 
مســئله و همکاری تمامی اقشار در همه ســطوح قابل دستیابی 
خواهد بود که فعال کردن نهادهــای مردمی و خصوصی در قالب 
ســازمان های مردم نهاد در این حوزه ها می تواند مفید واقع شود. 
به گزارش ایســنا، وی با اشاره به تعریف جهانی بیابان زایی، بیان 
کرد: طبق تعریف کنوانســیون جهانی، بیابان زایی عبارت است از 
تخریب زمین در مناطق خشــک، نیمه خشک و نیمه مرطوب که 
ناشی از فعالیت های انسانی یا مولفه های طبیعی است و براساس 
آن، هر فرآیندی که منجر به کاهش کارایی ســرزمین شود، بیابان 
زایی نام دارد. مدیر ژئوپارک جهانی قشم تصریح کرد: روز جهانی 
بیابان زدایی در سال 2020 با شــعار مقابله با بیابان زایی، تولید 
پایدار و مصرف بهینه بر تغییــر نگرش عمومی به تولید و مصرف 
بی امان انســان ها، به عنوان محرک اصلی بیابان زایی و تخریب 
زمین برگزار شــده و تلاش می کند تا به افراد در مورد چگونگی 
کاهش اثرات آنها بــر طبیعت آموزش دهد.امری کاظمی در پایان 
خاطرنشــان کرد: روز بیابان زدایی بهانه ای اســت تا با یکی از 
مشــکلات اصلی زمین که سرنوشت همه انســان ها را تهدید می 

کند، مبارزه کنیم.

برگزاری مسابقه عکاسی »نهال من«
 ویژه دانش آموزان غرب قشم

                              آگهي مزايده اموال غیرمنقول اسناد رهني                

 به موجب پرونده اجرایی کلاســه9۸00171 ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت304/50 متر مربع دارای پلاک ثبتی شــماره 13921فرعی از 
 1939اصلی مفروز و مجزی  شده از پلاک 1 فرعی  واقع در قشم -شهرک سام و زال -ورودی اول -شکوفه 5 با حدود اربعه شمالا: به طول14/5 متر 
درب و دیواریست به پیاده رو شرقا : بطول 21 متر دیواریست اشتراکی به پلاک 1939/12400اصلی جنوبا: بطول14/5 متر درب و دیوار یست به 
پیاده رو غربا :بطول 21 متر دیواریست اشتراکی با قطعه دوم تفکیکی با  مشخصات ویلایی- سیستم شناژ بندی قائم و افقی- سقف تیرچه و بلوک- 
سقف کناف بانور پردازی-سه  اتاق خواب کف سرامیک طرح پارکت- سقف سازه  ترکیبی چوب و سازه -دیوارها گچی- نمای ساختمان تگرگی 

دربها چوبی پنجره یو پی وی سی- ثبت و سند مالکیت صادر  و به آقای حسین فلاحتی تحویل شده است طبق سند رهنی شماره94121-9۶/12/23 تنظیمی دفترخانه 24 
قشم در قبال مبلغ 4/749/500/000ریال در رهن  بانک مهر اقتصاد شعبه قشم قرار گرفته و طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ9/۸31/900/000ریال ارزیابی شده و پلاک 
فوق دارای 1۸3 متر مربع اعیانی در طبقه همکف با قدمت حدودا 20 سال و دارای انشعابات که برابر گزارش بستانکار در تصرف مالک می باشد پلاک فوق از ساعت 9 
الی 12 روز سه شــنبه مورخ99/4/17 در اداره ثبت اســناد و املاک واقع در قشم میدان حافظ بلوار مشاهیر سایت سمن پشت دادگستری از طریق مزایده به فروش می رسد 
 مزایده از مبلغ  نه میلیارد  هشــتصد و ســی و یک میلیون و نهصد هزار ریال ریال شــروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود لازم به ذکر است پرداخت
 بدهی های مربوط به آب، برق  ،گاز اعم از حق انشــعاب و یا حق  اشــتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشــد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی  آن معلوم شده یا نشده باشدبه عهده برنده مزایده است و نیز  در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه  
های فوق  از محل مازاد  به برنده مزایده مســترد خواهد شــد و نیم عشــر و حق مزایده  نقدا وصول می گردد  ضمناچنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد ، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد همچنین شرکت در جلسه  مزایده منوط به واریز ده درصد مبلغ پایه مزایده به صندوق ثبت و حضور 
خریدار و یا نماینده قانونی وی می باشد و خریدار مکلف است ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده ما به المتفاوت مبلغ فروش را به حساب ثبت واریز نماید درغیر  این 

صورت مبلغ واریزی به حساب خزانه واریز خواهد شد.تاریخ انتشار:99/4/1    13۶//99 م الف 
 علی امیری - رئیس ثبت اسناد و املاک قشم

فرشــید کشتکار سرویس شهرســتان// مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش گفت: با یک اقدام جهادی موفق شدیم فیبر 
نوری را از 5 کیلومتر به 1۰۰ کیلومتر در کیش افزایش دهیم. 

به گزارش خبرنگار دریا،  نخســتین جلســه شورای پدافند 
غیرعامل منطقــه آزاد کیش، با حضور غلامحســین مظفری 
رئیس هیئــت مدیره و مدیرعامل، معاونین و برخی از مدیران 
ســازمان منطقه آزاد کیش، ســردار محســن ساسانی معاون 
زیربنایی ســازمان پدافند غیرعامل کشور و اعضای این شورا 
در ســالن رازی مرکز همایش های بیــن المللی کیش برگزار 
شد.غلامحسین مظفری از افزایش 100 کیلومتری فیبر نوری 
در کیش خبــر داد و گفت: این اقدام جهــادی ضمن این که 
مورد توجه محمدجواد جهرمــی وزیر ارتباطات و فن آوری 
اطلاعات کشــور قرار گرفت می توان این منطقه را به عنوان 
پایلــوت عملیاتی برای انجام اقدامات مهم در کشــور معرفی 
کرد.  مظفری شــورای پدافند غیرعامل را از اساســی ترین 
موضوعــات منطقه آزاد کیش برشــمرد و گفت: این جلســه 
می تواند آغازگر حرکتی به منظور ایجاد آرامش و آســایش 
برای عموم مردم جزیره کیش باشــد. وی با اشاره به اقدامات 
ارزشــمندی که در سنوات گذشــته در جزیره کیش صورت 
گرفته است گفت: به دلیل اهمیت طرح جامع پدافند غیر عامل 
کیش، پیگیری های ویژه ای در خصوص: ســاختارهای مورد 
نیاز، تجهیزات، آموزش هــا و برگزاری رزمایش و مانور در 

این منطقه انجام شــده است.رئیس هیئت مدیره سازمان منطقه 
آزاد کیش ضرورت برقراری امنیت در کیش را یکی از اصلی 
ترین موضوعات پدافند غیرعامل عنوان کرد و اظهار داشت: با 
انجــام پروژه های عملیاتی 30 هزار میلیارد تومانی، علاوه بر 
فراهم نمودن زیرساخت ها باید در شرایط خاص نیز جایگزین 

هایی را در نظر گرفت. 
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیــش در ادامه تصریح کرد: 
برخــی از فعالیت هایی که در جزیره کیش به هر دلیل متوقف 
شــده بود از نو فعال کردیم و پروژه ترمینال فرودگاه کیش با 
یک وقفه سه ســاله دوباره راه اندازی شد و با تامین منابع و 
ســفارش بیش از 90 درصد تجهیزات، این پروژه بر اســاس 
برنامه زمان بندی شــده تا 22 بهمن بــه بهره برداری خواهد 
رسید.  غلامحسین مظفری خاطر نشان کرد: قرارداد لایروبی 
اســکله  35 هزار تنی و استحصال یک زمین 60هکتاری در 
جزیــره کیش و همچنین تصفیه خانــه جزیره با برآورد دوره 
25 ســاله از ظرفیت هایی تعریف شــده در این منطقه است.

مظفری اســتقرار دانشگاه های برتر در مرکز نوآوری کیش را 
یکی از ظرفیت های کم نظیر در کشــور عنوان کرد و افزود: 
در راســتای ارائه خدمات نفت و گاز به شرکت های متقاضی 
در دنیا، چهار کشورسوئد، نروژ، آمریکا و ایران« به این دانش 
و تکنولوژی دست یافتند، به همین منظور برای ارتقای علمی 
و ایجاد امنیت پایدار در منطقه؛ شــرکت های دانش بنیان در 

تیر ماه ســال جاری با حضور رییس جمهور به صورت ویدئو 
کنفرانس افتتاح خواهد شد.

در ادامه این جلســه سردار محسن ساســانی معاون زیربنایی 
ســازمان پدافند غیرعامل کشور حفاظت از زیرساختی، طرح 
پایدار سازی ســامانه ها، سیســتم های اداره امور در سطح 
جزیره، طرح حفاظت از مردم، طرح پاسخ به حوادث و شرایط 
اضطراری را به عنوان 5 طرح عملیاتی در این حوزه بر شمرد 
و گفت: باید آمادگی مقابله با سرعت بازگشت به حالت اولیه 
داشته باشیم که حادثه ما را دچار پیامدهای آبشاری و زنجیره 

ای نکند. 
محســن ساســانی ارتقای آمادگی برای مقابله با حادثه های 
طبیعی و غیر طبیعی را 5 گام اساســی ســازماندهی، تجهیز، 
آمــوزش، تمرین، رزمایش و مانور« عنوان کرد و گفت: برای 
این که تمــام این واحد ها به صــورت هماهنگ در کنار هم 
کار کنند ضمــن تجهیز و فراگیری آمــوزش های مورد نیاز 
تمرین، رزمایش و مانور به صورت نوبه ای باید انجام شــود 
تا ارتقای آمادگی ها به حد مطلوب برســد.گفتنی اســت در 
نخستین شورای پدافند غیرعامل منطقه آزاد کیش توسعه زیر 
ساخت های شهری برای دوره 25 ساله با اطمینان ساماندهی 
و ســازماندهی، انرژی، آب و برق کیش، تهدیدات سایبری، 
عوامل بازدارندگی و ســاماندهی نخاله های شهری از جمله 

مباحث مطرح شده در این جلسه بود. 

افزایش 100 کیلومتر فیبر نوری با یک اقدام جهادی در کیش

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

برداشت  شهرســتان//  انبه رسیده از هزار و 7۰۰ هکتار از سرویس 

باغ های شهرستان میناب آغاز شد.
مدیر جهادکشاورزی شهرستان میناب 
پیش بینی کرد بیش از 17 هزار تن انبه 
از باغ های شهرستان برداشت شود که 
نسبت به پارسال تغییری نداشته است.

عباس مویــدی افــزود: 30 درصد 
محصول انبه از اوایل اردیبهشــت به 
صورت ســبز )کال( برداشــت، و از 
اواخر خردادماه نیز برداشت بصورت 

رســیده و تازه خوری آغاز شده و تا 
پایان شهریور ادامه دارد.

شهرستان میناب رتبه نخست تولید و 
سطح زیر کشت انبه در هرمزگان را به 
گفت:  است.وی  داده  اختصاص  خود 
انبه مینــاب دو نوع محلی و خارجی 
است که ارقام محلی شامل آلمهتری، 
خیاری، کلانفر، کلک سرخ و هلیلی و 
ارقام خارجی شامل سندری و لانگرا 

است.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز 
خلیج فارس؛ مدیر جهادکشــاورزی 
انبه میناب  افزود:  شهرســتان میناب 
علاوه بــر توزیع در بازار اســتان به 
اســتان های همجوار و تهران ارسال 
می شود.در حال حاضر انبه رسیده در 
بازار میناب، هر کیلو 20 تا 25 هزار 

تومان بفروش می رسد.

آغاز برداشت انبه رسیده درمیناب

شناسه آگهی : 883108

وزارت راه و شهرسازی
 سازمان بنادر و دریا نوردی

اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان

آگهی فراخوان شناسایی و ارزیابی کیفی مشاور
شماره : 7/عمران /99

اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان در نظر دارد  خدمات مشاوره  با موضوع ذیل را از روش QCBS به مشاور 
واجدشرایط  واگذار نماید .

1-کارفرما : اداره کل بنادر و دریانوردی استان هرمزگان 
2-موضوع: نظارت عاليه بر پروژه ترمينال مكانيزه ریلي مواد معدني )بخش صنعتي(

3-نوع گواهی نامه رشته ، تخصص و پایه موردنیاز : حداقل پایه 3  از تخصص صنایع کاني هاي غير فلزي از گروه 
صنعت و یا حداقل پایه 3 از تخصص آماده سازي و بهره برداري معادن از گروه معادن 

4-مبلغ برآورد اولیه پروژه : 000ر000ر600ر21 )بيست و یك ميليارد و ششصد ميليون (ریال
5-مدت اجراي کار : 36 ماه

6-محل ، زمان و مهلت دریافت اسناد ارزیابی :
متقاضيان شرکت در فراخوان مي توانند  از تاریخ 99/4/1 تا مورخ  99/4/7 روز شنبه ساعت 14:00 با مراجعه به 

سایت www.setadiran.ir  نسبت به دریافـت)خرید(رایگان اسناد اقدام نمایند. 
* ضمناً دریافت آگهی از سایتهای  www.shahidrajaeeport.pmo.ir - iets.mporg.ir نيز  بصورت غير حضوری و بدون 

پرداخت وجه نقد به کارفرما امكان پذیر است.
7-مهلت و محل بارگذاري اسناد توسط مشاور:

متقاضيان باید پيشنهـادات خود را  تا ساعت 14:00 روز شنبه مـورخ 99/4/14 در سامانه تدارکات الكترونيكی 
دولت ) ســتاد ایران( به آدرس www.setadiran.ir بارگذاری نمایند .  تبصر1 :کليه مراحل برگزاری از دریافت اسناد 
ارزیابي کيفي تا ارائه پيشــنهاد مشاوران و گشایش پاکت از طریق درگاه سامانه تدارکات الكترونيكی دولت ) ستاد 
ایران( آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مشاوران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 
نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الكترونيكی را جهت شرکت در فراخوان محقق سازند بدیهي است در 

صورت عدم انجام فرایند در سامانه مذکور پيشنهاد ارائه شده به صورت فيزیكی مورد قبول واقع نمي گردد.
8-زمان و محل بازگشایي پاکت ارزیابي کیفي :

    مهلت بررسی استعلام ها: یك هفته پس از آخرین روز بارگذاري پاکات الكترونيكي در سامانه تدارکات الكترونيكی 
دولت  ) ستاد ایران( . - برای کسب اطلاع بيشتر در خصوص اسناد با تلفن های 32123606-076 و 32123608-

076 تماس حاصل فرمایيد. 

روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 

                                         آگهي حصر وراثت

طاهر اعتمادی فرزند حسین بشماره ملی 5۸۶9۶1۶999شرح دادخواست به کلاسه 99/27شعبه گوهران از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که مادرش 
مرحوم  بی گلک اعتمادی فرزند در محمد به شماره ملی5۸۶9۶1100۸ متولد 1312/۶/9در تاریخ 1397/12/۶که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن  
مرحوم منحصر است به1( طاهر اعتمادی فرزند حسین به شماره ملی5۸۶9۶1۶999   2( مهر دل اعتمادی فرزند حسین به شماره ملی5۸۶9۶1759۶ اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
 مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از مترقی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

          قاضی شورای حل اختلاف شهر سردشت بشاگرد مجید واحدی نوش آبادیشد.

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

                            آگهي حصر وراثت
 خانم حوری چمران فرزند حیدر به شماره ملی5۸۶975192۶ شرح دادخواست به کلاسه99/30 شعبه گوهران از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت  نموده و چنین توضیح 
داده که فرزندم مرحوم زینب زارعی فرزند حسین به شماره ملی5۸۶9۶۶۶90 متولد 13۶2/11/10در تاریخ1391/2/31که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته 
ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1( حوری چمران فرزند حیدر به شماره ملی 5۸۶975192۶ )مادر متوفی( اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در 
 یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از مترقی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

                      قاضی شورای حل اختلاف شهر سردشت بشاگردشد.
مجید واحدی نوش آبادی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



 بندرعباس 
یکشنبه 1 تیر 1399

29  شوال 1441

 سال نوزدهم شماره  3344

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز 

گزارش

  فروردین :
شاید احساس کنید که واقعیت های پیرامون تان کنترل 
امور را به دســت گرفته اند و اکنون فشار زیادی را به 
شما وارد می کنند. اهداف و آرزوهای دور و درازی در 
سر دارید، اما مسیری که عقل به شما نشان می دهد آن چیزی نیست 
که احساس تان به شما می گوید. نیازی نیست که این تضاد درونی را 
آشــکار کنید، مدتی دیگر هم صبر کنید و افکارتان را پیش خودتان 
 نگه دارید. چند هفته ی آینده را تمرین کنید تا یاد بگیرید که به ندای 

درون تان گوش دهید.
 اردیبهشت :

معمولاً فکر و عقل تــان خوب کار می کند، اما امروز 
به نظر می رســد که گرفتار افکار ناخودآگاه شده اید. 
رویاپردازی های تان دیگر دست خودتان نیست، شاید 
 حتی بتوانید به خودتان بقبولانید که این افکار واقعی هستند. پیشرفتی که 
حاصل کرده اید باعث شده به همه چیز با دید مثبت نگاه کنید، اما بدانید 
که هرچه زودتر با واقعیت ها روبرو شوید برای تان بهتر است. در نهایت 
به مقصد مورد نظر خواهید رسید، اما کمی طول می کشد و به سادگی 
امکان پذیر نیست. تا آخر هفته اراده تان قوی تر خواهد شد و می توانید 

با هر مانعی که پیش روی تان قرار گرفت مبارزه کنید.
 خرداد :

اکنون سرشار از انرژی هستید و از این بابت خوشحال 
اید. اما مشکل این جاست که دارید به سمت یک مانع 
بزرگ حرکت مــی کنید و خودتان خبر ندارید. برای 
این که آگاهانه حرکت کنید و واقعیت های پیرامون تان را ببینید باید از 
سرعت تان کم کنید. کمی محتاط تر عمل کنید تا بعداً با موانع بزرگ 
روبرو نشوید. چشــمان تان را باز کنید و همه چیز را به دقت از نظر 
بگذرانید. یادتان باشد که اگر چیزی توجه تان را جلب کرد حتماً توقف 

کنید.
تیر : 

مشکلی که امروز با آن مواجه هستید قبلًا هم چندین 
 بار گریبان تان را گرفته بود. وقتی مشــکلی بروز

می کند آیا احساســات تان را مخفی می کنید و با  
اتفاقات همگام می شــوید؟ یا یک سؤال دیگر، آیا بهتر نیست وقتی 
احتمال مخالفت با شما وجود دارد احساسات و خواسته های قلبی تان 
را بیان کنید؟ اکنون به شما توصیه می شود که احساسات تان را بروز 
دهید و خیلی به این فکر نکنید که قرار است کدام یک از احساسات 
و افکارتان را بازگو کنید. بدانید که هرچه بگویید در نهایت تأثیر قابل 

توجهی بر روابط تان خواهد گذاشت.
مرداد : 

 اگر امــروز همین طور ناگهانی شــروع به صحبت
درباره ی احساســات تان کنید مطمئن باشید که به  

دردسر خواهید افتاد. ممکن است با حرف های تان کسی را که عاشقانه 
دوست اش دارید ناراحت کنید و باعث شوید که عکس العمل شدیدی 
نشان دهد. اما اگر به تدریج وارد عمل شوید نتایجی حاصل می شود 
که به نفع هر دو طرف است. یادتان باشد که اکنون وقت سکوت کردن 

نیست، خطر کنید و ببینید چه پیش می آید.
شهریور : 

وقتی در گرداب احساسات غوطه می خورید تمایل 
دارید که از تجزیه و تحلیل منطقی استفاده کنید تا از 
این مخمصه خلاص شــوید. اما فعلًا به شما توصیه 
می شود که کمی به احساسات تان اطمینان کنید، زیرا وقت کافی برای 
بررسی منطقی همه ی آن ها وجود ندارد. تنها چیزی که اکنون به آن 

نیاز دارید کمک گرفتن از حس ششم تان و فقط کمی منطق است.
مهر :   

اگر امروز احساســات تان را آشــکار کنید معلوم 
 نیســت به کجاها کشیده خواهید شد و هر لحظه باید

آماده ی بروز یک اتفاق غیرمنتظره باشید. هرچه قدر  
هم سیاســت به خرج دهید چیزی درست نمی شود و فقط وقت تلف 
کردن است. شاید حتی سعی کنید که امروز حس خوبی به دیگران منتقل 
کنید، اما بدانید که این کار شــما اصلًا ربطی به لطف و مهربانی ندارد. 

اکنون زمان آن رسیده که حرکتی از خودتان نشان دهید 
و از آرزوهای تان فراتر بروید.

آبان : 
روابط دوستانه ی شــما اکنون متزلزل اند. اکنون باید 
تصمیم بگیرید که آیا یک لذت زودگذر را می خواهید 
یا یک رابطه ی بادوام را. خوشــبختانه می توانید هر 
دوی این انتخاب ها را با هم داشــته باشید، اما باید با احتیاط حرکت 
کنید. به مسیرتان ادامه دهید و به دنبال خواسته های قلبی تان باشید. اما 
یادتان باشد که اقداماتی که اکنون در پیش می گیرید می توانند نتایج 
مهمی به همراه داشته باشند. پس همه ی جوانب را بررسی کنید و راه 

تعادل را در پیش بگیرید.
آذر : 

اتفاقات غیرمنتظره فشار زیادی به شما وارد می کنند و 
ماجراهایی را در روابط تان رقم می زنند که خوشایند 
شما نیست. اما اجازه ندهید که این پیشامدهای منفی 
مانع ادامه ی رابطه ی شما با فرد مورد علاقه ی تان شوند. هرچه قدر 
سعی کنید از این اتفاقات دوری کنید مطمئن باشید که با شدت بیشتری 
اتفاق خواهند افتاد. سعی کنید با چیزهایی که قابل پیش بینی نیستند کنار 

بیایید تا راحت تر این مسیر را طی کنید.
دی : 

اکنون باید دقیقاً بررســی کنید کــه از دیگران چه 
انتظاراتی دارید و این که می توانید به چه چیزهایی 
واقعاً دست پیدا کنید. از یک چیز می توانید مطمئن 
باشید، اکنون روابط تان وارد مرحله ی دگردیسی شده اند. پس سعی 
نکنید که همه چیز را همان طور که هست نگه دارید. یادتان باشد که 
با این مقاومت بی مورد فقط برای خودتان مانع تراشی می کنید، باید 
نســبت به فرصت های جدید مشتاق باشید تا واقعیتی دیگر را برای 

خود رقم بزنید.
 بهمن :

 اکنون مــی توانید بدون این که احساســی عمل کنید
 آینده ی خود را بررســی نمایید و به فرصت هایی که 
پیش روی تان قرار دارند فکر کنید. بهتر است به ارزیابی 
خاطرات گذشته بپردازید. از این که دوباره به اتفاقات گذشته فکر کنید 
ترس نداشته باشــید، یک بار و برای همیشه تکلیف این خاطرات را 
روشــن کنید. شاید این کار چند روزی طول بکشد، اما ارزش اش را 
دارد. افکارتان را سر و سامان دهید تا بتوانید با انرژی تازه با اتفاقات 

هیجان انگیز پیش رو مواجه شوید.

اسفند :  
شک و تردید را کنار بگذارید، اکنون زمان آن رسیده که 
یک تصمیم درست و واقعی برای رسیدن به چیزی که 
می خواهید بگیرید. اما حواس تان باشد که محتاطانه عمل کنید، یعنی 
در به نمایش گذاشتن موضع تان بیش از حد سرسختی نشان ندهید تا 
آشوب درست نشود. نقش قربانی را هم بازی نکنید، زیرا برای رسیدن 

به مقصودتان اصلًا کمک تان نخواهد کرد. 
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 قسمت دوم 
سرویس شهرستان //لنج ســازی و دریانوردی در بندرخمیر 
سابقه بســیار طولانی دارد. در بندر خمیر لنج های  متعددی 

ساخته می شدند. 
اما یک لنج از اجزای متعددی تشــکیل شده است که با یک سازمان 
یافتگی خاصی این اجزاء بر روی هم قرار گرفته اند. تناســب تمامی 
اجزای لنج با همدیگر به گونه ای اســت که یک لنج چوبی می تواند 
به مدت نزدیک به صد ســال در صورت عدم غرق شــدن کار کند. 
دریانوردان بندر خمیری با همین لنج هایی که در بندرخمیر ساخته می 
شد، به مسیرهای دریایی و به کشورهای حوضه جنوبی خلیج فارس و 
بنادر داخلی ایران می رفتند. لنج های بزرگی که در کارگاه لنج سازی 
آقای حاج محمد باستی در بندرخمیر ساخته می شد، علاوه بر بندر 
خمیر در دیگر بنادر جنوبی ایران نیز مورد استفاده قرار می گرفت. در 
حال حاضر یک لنج بزرگ چوبی که زمانی در لنج سازی آقای حاج 
محمد باستی در بندر خمیر ساخته شده و پس از مستعمل شدن و از 
رده خارج شدن به پارک و شهربازی بزرگ بندرخمیر آورده شده است 
و در مجاورت تالاب خور خوران قرار دارد، نشــان می دهد که چه 
لنج های بزرگی در بندرخمیر ســاخته می شده است. اما همان گونه 
که بارها نیز عنوان گردید، عمق کم خور بندر خمیر همیشــه مشکل 
بزرگی برای حرکت و پهلو گرفتن لنج ها در بندر خمیر بوده است. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر بندر خمیر و 
شهردار فرهنگ دوست و پر تلاش این شهر جناب آقای مهندس جواد 
محمودی به رشته تحریر در آمده است، در نظر دارد به ساختار و اجزای 
لنج و جهاز بوم در بندرخمیر پرداخته و کارکرد هر یک از قطعات را 

به خوبی نشان دهد. 
یک لنج پــس از تعیین نوع آن در مکانی نزدیــک دریا با طراحی 
مشخص شروع به ساخت آن می گردد. در بندر خمیر به دو شکل کلی 
لنج ها ساخته می شدند. یا به این صورت بود لنج ساز، لنج را با نقشه 
خودش آماده می نمود و خریداران پس از اتمام لنج ساخته شده، آن را 
می خریدند. شکل دوم این بود که صاحب لنج، یک لنج را با مشخصات 
معین به لنج ساز سفارش می داد و لنج ساز نیز پس از اتمام کار لنج را 
به او تحویل می داد. اجزای یک لنج و جهاز چوبی عبارت بودند از: 
1-ترم: چوبی است کلفت و مربع شکل که هنگام ساخت لنج در زیر 
بیس قرار می دادند و حداقل 10 قطعه از این گونه چوب ها برای قرار 
گرفتن جهاز بر روی آن، مورد استفاده قرار می گرفت. 2- چوکی: تخته 
ای است مثلثی شکل که قسمت قاعده آن به بیس جهاز و قسمت راس 

آن به ترم متصل است و برای نگهداری و مهار بیس استفاده می شود
. 3- بیس چوبی است قطور، چهارگوش و دراز که به اندازه طول کل 
جهاز به صورت افقی قرار می گیرد و در حقیقت ستون فقرات جهاز 
به حساب می آید. چون همه بدنه اسکلت بر روی آن قرار می گیرد. 
4- میل: چوبی است دراز که هم در قسمت جلو و هم در قسمت عقب 

جهاز به صورت عمودی بر روی بیس قرار می گیرد و محافظ عمودی 
همه تخته های جهاز در طرفین آن است. 5- کروا: چوبی است منحنی 
که در قسمت دوم ) عقب( لنج قرار دارد که یک سر آن به بیس و سر 
دیگر آن به میل وصل می باشد و مخصوص نصب پروانه در موتور لنج 
هاســت. لازم به ذکر است که در قدیم جهازهای بادی فاقد کروا بوده 
اند. 6- پرمیل: چوبی است که روی میل قرار می گیرد. 7- شلمون: 
چوب هایی است منحنی شکل که در کنار یکدیگر در دو طرف جهاز 
بر روی بیس قرار می گیرد و در حکم دنده های جهاز در سیســتم 
اسکلت بندی لنج می باشــند و تعداد آن ها در یک جهاز بزرگ به 
100 قطعه می رسد. 8- اتفه چوبی است که به موازات شلمون به بیس 
وصل می شود و نحوه قرار گرفتن آن به این صورت است که یک قطعه 
 شلمون و یک قطعه اتفه به صورت یک در میان کنار هم قرار می گیرند 
و تخته های بدنه جهاز از دو طرف به آن وصل می شــود.9- چوب 
های قطعه دوم شــلمون را سر شلمون و قطعه ی دوم، اتفه را سر اتفه 
می نامند. 10- درمیت، تخته ای است ضخیم بر روی شلمون و اتفه 
و همه تخته ها به یکدیگر از قسمت عقب به جلو نصب می شوند و 
در هر طرف حدود 11 قطعه به کار می رود و استحکام جهاز بستگی 
درمیت دارد 11- تلبیست: تخته ای است ضخیم که برای پایین سور 
که بالاترین نقطه جهاز می باشد و در امتداد میل قرار می گیرد، به کار 
می رود و به طور معمول در هر طرف 3 قطعه به کار می رود. قطعات 
دیگری نیز در ساخت لنج وجود دارد که در نوشتار آتی به آن پرداخته 
می شود. اما مساله اساسی این است که در لنج های کنونی که با مدل 
پاکستانی ساخته می شود و به پاکستانی معروف است، با لنج های بوم و 
یا جهازهای بادبانی که در گذشته ساخته می شده است، کاملا متفاوت 
می باشند و بسیاری از ساختارهای قدیمی کشتی های بادبانی در لنج 

های موتوری کنونی حذف شده است. 
از جمله این اجزا دکل می باشد که با آمدن موتور به تدریج در لنج ها 
حذف گردیده است. در حال حاضر لنج در بندرخمیر ساخته نمی شود، 
و لنج هایی که تا این اواخر در لنج سازی آقای محمد باستی ساخته می 
شده است، هم لنج سنبوک، بوم و پاکستانی بوده است. با مصاحبه های 
که با جناب آقای باستی صورت گرفت مشخص گردید که لنج هایی 
که در دوران جدید ساخته است، بیشتر جهت حمل بار بوده است و به 
عبارتی دکل و غیره هم در راستای حمل بار بیشتر حذف شده است 
و به جای آن مکان حمل بار، بیشتر گردیده است. تفاوت زیادی هم 
در ساخت لنج های صیادی و حمل بار وجود دارد که در نوشتار آتی 

بیشتر به آن پرداخته می شود. 

لنج سازی و دریانوردی در بندر خمیر در بستر تاریخ

                                                           M.hassannia1354 gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا

آب مایه حیات اســت، این شعار را بسیار شنیده ایم، اما 
به چه اندازه به آن فکر کرده ایم؟ انسان بدون غذا ممکن 
است ۲1 روز یعنی سه هفته زنده بماند اما بدون آب 4-3 

روز بیشتر نمی تواند زنده بماند. 
بعد از هوا، آب آشامیدنی مناسب نه تنها برای ادامه حیات انسان 
بلکه تمام موجودات زنده از قبیل گیاهان،حیوانات و انسان ها 
ضروری اســت .آب تنها برای آشامیدن نیست ما در مصارف 
روزمره خود نیاز شدید به آب داریم. در مصارف مختلفی همچون 
شستشــو، نظافت، ورزش، آشپزی، کشاورزی و سایر مصارف 
صنعتی همچون نیروگاه ها ضروری است.مثلا نیروگاه های برق 
نیاز مبرم به آب دارند، بیشتر نیروگاه های برق-آبی انرژی مورد 
نیاز خود را از انرژی پتانسیل آب پشت یک سد تأمین می کنند 
و نیروگاه آب تلمبه ای پشتیبانی شبکه الکتریکی در ساعات اوج 
مصرف )ساعات پیک( است. این نیروگاه تنها آب را در ساعات 
مختلف بین دو سطح جابجا می کند. چرخه طبیعت به آب نیاز دارد 
تا آب دریا ها را تبخیر کند و تبدیل به ابر شود و در نهایت بارش 
بــاران اتفاق بیفتد و آب به چرخه طبیعت باز گردد و اگر بارش 
رخ ندهد باعث ایجاد خسارت زیادی به کشاورزان و در بدترین 
شرایط کره زمین دچار خشکسالی می شود و بارش باید اتفاق 
بیفتد تا آب شیرین آشامیدنی تولید شود تقریبا 70 درصد کره 
زمین را آب تشکیل داده است که فقط سه درصد آن آب شیرین 
و قابل آشامیدن است و 97 درصد از آن آب شور است.آب نیاز 
اصلی برای زندگی در روی کره زمین است و کمبود آب معضلی 
برای کل جهان است با افزایش میزان جمعیت جهان مصرف آب 
هم افزایش پیدا می کند و بدون شــک می توان گفت بزرگترین 
مشکل گرم شــدن کره زمین از بین رفتن حجم زیاد آب است. 
با افزایش جمعیت، شهرسازی گسترده تر می شود و هر صنعت 
بــرای تولید انواع محصولات خود به آب احتیاج دارد که از آن 
برای ساختن، فرآوری، شستشو، رقیق کردن، یا حمل و نقل یک 
محصول استفاده می کنند و با افزایش شهرنشینی و ساخت و ساز 
میزان کاشت درختان در حال کاهش و از بین بردن درختان برای 

ساخت و ساز در حال افزایش است.
مصرف بی رویه آب باعث از بین رفتن ذخایر آب می شود همه 
می دانیم که سطح آب کره زمین روز به روز در حال کاهش است 
و بهتر است نحوه استفاده  آن را تغییر دهیم تا با صرفه جویی  در 
مصرف آب آن را برای نسل آینده نگه داریم.صرفه جویی به آن 
معنا نیست که ما نیازهای ضروری خود را کاهش دهیم بلکه باید 
بطور متعادل مصرف کنیم. مصرف بی رویه بحران کم آبی را تشدید 
می کند و باعث می شود فاضلاب بیشتری تولید شود و مشکلات 
زیست محیطی و بهداشتی زیادی را به همراه دارد. صرفه جویی 
در مصرف آب همچنین می تواند سیستم گند زدایی را ارتقا ببخشد 
و آلودگی های بیشتری را از آب های عمومی بگیرد و به اقتصاد 
کشور کمک کند.مشکل کم آبی در استان ما هرمزگان همیشه بیداد 
می کند. شبکه فرسوده انتقال آب، انشعابات غیر مجاز و عدم تدبیر 

ســه عامل مهم در بحران کم آبی استان است و با شروع فصل 
تابستان هر ساله شاهد قحطی و جیره بندی چند ساعته آب در 
استان هستیم. بیش از پنجاه درصد آب استان از سد استقلال میناب 
تامین می شود که به تازگی با بارندگی های اخیر بعد از 20 سال 
خشکسالی جانی تازه ای  گرفته است آب یکی از دارایی های 
با ارزش انسان است و تا زمانی که شیر آب را باز می کنیم و آب 
خنک و زلال سرازیر می شود قدر آن را نمی دانیم بخش مهم و 
بزرگ آینده خود و فرزندانمان در گرو مسئولیتی است که به ما 
در مصرف آب سپرده شده است و با بهینه مصرف کردن آن برای 
نسل های فردا هم بگذاریم چند روش بهینه استفاده کردن شامل:  
اقدامات کوچکی در هنگام فعالیت های روزانه همچون بستن شیر 
آب در هنگام مسواک زدن، شستن دست ها و اصلاح صورت 
میتواند مقدار بسیار زیادی حدود 160 گالن آب در ماه ذخیره کند.

استفاده از ظرف آب به جای دوش گرفتن باعث صرفه جویی در 
مصرف آب خواهد شد.آب دادن به گیاهان در زمان صبح و عصر 
به جای بعد از ظهر، همیشــه بهترین راه حل برای صرفه جویی 
در مصرف آب در کشاورزی می باشد اگرچه کاشت درختان در 
فصل بهار نیز راه حل خوبی برای صرفه جویی است.ضروری 
اســت که بدون تاخیر تمام نشت های موجود در لوله های آب 
خانه را تعمیر کنید تا از هدر رفت آب جلوگیری شود. اینکار در 
بلند مدت باعث صرفه جویی در آب می شود. هنگام شستشوی 
ماشین به جای شیلنگ آب، از سطل استفاده کنید تا در مصرف 

آب صرفه جویی شود. 
شستن ماشین با شیلنگ همیشه گزینه بدی در صرفه جویی در 
مصرف آب است.استفاده از ماشین لباسشویی و ماشین ظرفشویی 
 بعد از پر شدن کامل آنها به صرفه جویی در مصرف آب کمک 
می کند.همه ما باید اهمیت آب در زندگی و مشکلاتی که در کمبود 
آب با آنها مواجه خواهیم شد را درک کنیم و با مصرف بهینه آب 
آن را برای آیندگان حفظ و نگهداری کنیم.ما می توانیم با کاشت 
درخت در جــوار رودخانه ها که درختان از خاک مرطوب آن 
منطقه تغذیه می کنند و نتیجه آن کاهش خطر سیل و خشکسالی 
و از بین رفتن خاک می شود شویم و دیگر اقداماتی که مردم با 
کمک دولت می توانند انجام دهند ذخیره آبهای زیر زمینی است. 
که برای تنظیم و توسعه و ذخیره سازی آبهای باران باید اقداماتی 
انجام شود و ذخیره سازی شود. کشور ما و مخصوصا استان ما در 
دو دهه خیر دچار کم آبی و میزان بارش کم است و با تدابیری که 
انجام می شود می توان آب باران را ذخیره سازی کرد و مقداری 
از این کم آبی را جبران کرد استان هرمزگان دومین استانی است که 
با کمبود بارش باران در این دو دهه روبرو بوده است. پس بیاید تا 

با صرفه جویی درست، مصارف را کنترل نماییم.

آب، مایع زندگی بخش

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020
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بهشت زهرا، منزلگاه ابدی
  این روزهای کرونایی شــاهد همدردی با 
پرستاران، پزشــکان و کادر درمانی عزیز 
این روزهای  هســتیم. در حال حاضر در 
سخت طاقت فرسا که به روزهای تابستان 
نزدیک می شــویم سمفونی مرگ بیش از 

پیش به گوش می رسد. 
  در روزهای ابتدایی از شیوع بیماری کووید 19 
شایعه هایی مبنی بر اینکه با افزایش دمای هوا 
و گرما این ویروس از بین می رود وجود داشت 
و همه مردم در انتظار فرا رسیدن فصل گرم سال 
بودند اما حالا که نیمی از خرداد ماه گذشــته 
اســت و هوا گرم شده است هر روز شاهد سیر 
صعودی و هشــدار قرمز و پر شدن بیمارستان 
هستیم و متاسفانه بسیاری از هموطنانمان را از 
دســت می دهیم. یکی از اقشاری که این روزها 
زحمات فراوانی می کشــند غسال ها، کارکنان 
بخش کفــن و دفن و راننــدگان حمل متوفی 
هستند. غسالخانه بی امید ترین نقطه دنیاست که 
حمــام آخر را انجام می دهیم محیطی که وقتی 
وارد آن می شوی بوی سدر و کافور مشام را پر 
می کند. بهشت زهرا منزلگاه ابدی همه ما است و 
به خوبی می دانیم که روزی ما هم باید این مسیر 
را بدون چمدان، رخت و لباس و با توشه هایی 
که در این دنیا برای خود جمع کرده ایم، طی کنیم 

و راهی منزلگاه ابدی خواهیم شد. 
  بهشت زهرا دو غسالخانه مجزا برای آقایان و 
خانم ها دارد که اتاق مستطیلی شکل با کف و 
دیواره های سرامیک و کاشی آبی رنگ، دارای 
2 ســکوی مرمری که روی هر سنگ جنازه ای 
شســته می شود و پنجره مســتطیل مشرف به 
سنگ ها. در روزهای غیرکرونایی پشت درهای 
این غسالخانه ها غوغایی به پا بود اما حالا همه 
چیز رنگ و بوی دیگــری دارد دیگر فامیل و 
اقوام نمی توانند یکدیگر را با خیالی آســوده 
در آغوش بگیرنــد و دلداری دهند هر چند که 
غسالخانه کرونایی ها مجزا است. غسالخانه ای 
که به شــکل یک کانکس است که در قسمتی 
از بهشــت زهرا باغو واقع شده است که شامل 
حوضچه تغسیل، تانکر، محلول های ضد عفونی 
است و در ابتدای شیوع این بیماری طلبه های 
داوطلب با لباس هــای مخصوص میت های 
کرونایی را در غســالخانه در نظر گرفته شده 
غسل می کردند اما با گذشت زمان این مسئولیت 

به غسال های آرامستان باغو وا گذار شد.
  در ابتدا قطعه 26 برای متوفیان کرونایی در نظر 
گرفته شده بود اما بعد از آنکه بهداشت بلامانع 

بودن تدفین بیماران کرونایی را در کنار سایر قبور 
اعلام کرد، این مکان به نام قطعه 26 نام گذاری 
شد و با متوفیان کرونایی و غیرکرونایی نیمی از 

آن پر شده است. 
چه غریبانه تدفین می شوند بیماران کرونایی در 
حالت عادی وقتی شخصی فوت می شد پشت 
جنازه چندین صف از نمازگزاران تشکیل می شد 
اما حالا فقط اقوام نزدیک می توانند در مراسم 
خاکسپاری شرکت کنند و فقط یک نفر با فاصله 
زیاد می تواند برایشان نماز بخواند  قبل از کرونا 
خانواده متوفی می توانســتند متوفی را در قبر 
بگذارند و صورت میت را خودشان باز کنند و 
تلقین بخوانند. اما حالا باید با فاصله 3-4 متر با 

قبر فاصله داشته باشند.
کارکنان بخش تدفین آرامســتان باید قبر را به 
عمــق 3 متر حفر کنند و ابتدا آهک بریزند و با 
تجهیزات کامل که شــامل لباس ایزوله دولایه، 
ماسک فیلتردار، شیلد و دستکش هست میت 
را در قبر بگذارند. قبر که در حالت عادی گرم 
است و رطوبت دارد حالا با این حجم از لباس 
باید این مردان زحمت کش گرما را تحمل کنند 
و تشــییع را انجام دهند ســپس اطراف قبر را 
ضدعفونی کنند بر اساس پروتکل ها تا زمانی که 
این بیماری به پایان نرسیده است زمان کار باید 

این لباس ها را به تن داشته باشند. 
  کارکنان بهشت زهرا سربازانی هستند که کمتر 
کسی به آنها توجه ویژه دارد این زنان و مردان 
زحمت کش در شرایط کرونا مانند کادر درمانی 
با جان خود بازی می کنند. تا بتوانند یک لقمه 
نان حلال را به سفره هایشان ببرند این کارکنان 
عزیز که شــغل بسیار سختی دارند و همیشه با 
غم رو برو هستند و خانواده هایی داغداری که 
ناراحت و عصبی هستند و ممکن است پرخاش 
کنند و چه صبورند کارکنان آرامســتان شاید 
اسمش جالب نباشــد "مرده شور" اما رسمش 
خیلی جالب است دل شیر می خواهد هر روز 
دیدن جنازه های پیر و جوان، کودک و نوجوان 
آنها خوب می دانند پولدار و فقیر مدیر یا کارگر 
هیچ چیز در این دنیا وفادار نیست و بازگشت 
همه به سوی اوست چه بهتر که با اعمالی صالح 

و کوله باری از خوبی از این دنیا دل بکنیم.
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مصاحبه اختصاصی // امروزه یکی از مشکلات اساسی 
و چالش برانگیز خانواده ها و به خصوص زوج های جوان 
تامین مســکن و سرپناه است. مســکنی که در حال 
حاضر از قیمت های افسار گسیخته و حضور دلالان به 
شدت رنج می برد و خانواده ها هم در این بین به کلافی 
سردرگم گرفتار شــده اند و کم کم تهیه مسکن به رویا 
تبدیل می شــود. در این بین، وقتی که به تهیه مسکن 
به ســال های قبل بر می گردیم  با  »طرح مسکن مهر« 
روبه رو می شویم. طرحی که در سال ۸۶ از سوی دولت 
وقت و با مشار   کت شــرکت های تعاونی محلات کلید 
خورد و به مرحله اجرا در آمــد و چراغ امید را در دل 
خانواده های فاقد مسکن ، جهت خانه دار شدن روشن 
کرد و ســرانجام این کار با تمام کم و کاســتی ها که 
داشت، خیلی از خانواده ها را به آروزی دیرینه خود که 
تهیه مسکن بود رساند. بعد از اینکه دولت وقت، طرح 
»مسکن مهر« را تصویب و به سراسر کشور جهت اجرا، 
این مصوبه را ابلاغ کرد کار شــورای های محل و هیئت 
امنای مســاجد هم پر رنگ تر و تاثیر گذار تر  شد. این 
طرح در محله درخت سبز بندرعباس حال و هوا و شوق 
و ذوق دیگری برای اجرای شدن داشت. روحانی جوانی 
به نام حجت الاســلام والمسلمین »عبدالرضا حیدری 
ســراجی« که در آن موقع ۲۸ سال سن داشت و مورد 
اعتماد و امین مردم در مســجد صاحب الزمان محله و 
به عنوان امام جماعت، مسوول عقیدتی پایگاه مقاومت 
بسیج و مسوول کانون فرهنگی مسجد حضور داشت و 
مشغول کارهای فرهنگی و مذهبی بود، اما ساکنان، ریش 
سفیدان و هیئت امنای مسجد محله از این روحانی جوان 
و خوش فکر انتظاری فراتر از کارهای فرهنگی و مذهبی 
داشتند. انتظاری از جنس تاسیس و قبول مدیر عاملی 
شرکت تعاونی مســکن مهر محله را داشتند. سرانجام 
طرح مسکن مهر در محله،با ساخت 7۸۹ واحد مسکن 
با مدیرعاملی این روحانی جوان در شرکت تعاونی محله 
درخت سبز بندرعباس کلید خورد.  برای آشنایی با روند 
ساخت این تعداد مســکن و بهره مندی ساکنان از این 
طرح به گفت وگو با مدیرعامل جوان و روحانی شرکت 
تعاونی مسکن  مهر درخت سبز بندرعباس پرداختیم . با 

این گفت وگوی با ما همراه باشید.
دریا: با ســام و احتــرام، لطفاً بیوگرافی خــود را برای 

مخاطبین ما شرح دهید
  ســلام علیکم. اینجانب عبدالرضا حیدری سراجی متاهل 
و متولد 1358 از شهرســتان حاجی آباد هرمزگان و بخش 
احمدی روستای جلالی هســتم. بنده در خانواده مذهبی که 
پدرم خادم و پیرغلام ابا عبدالله الحسین علیه السلام بود به دنیا 
آمدم. دوران دبستان خود را در مدرسه شهید بهرام حیدری و 
مقطع  راهنمایی را در مدرســه شبانه روزی احمدی و دوران 
دبیرســتان را در نظام جدید پروانه شهدای احمدی گذراندم 
و بــرای ادامه تحصیلاتم به بندرعبــاس عزیمت کردم و در 
پیش دانشگاهی جابربن حیان در مدرسه ابن سینا و هم زمان 
و از آنجایی که در خانواده مذهبی رشــد کرده بودم علاقه ای 
که به درس علوم دینی داشتم و با تشویق خانواده طی انجام 
مراحل و پذیرش در حوزه علمیه باقرالعلوم تهران قبول شدم 
و برای تحصیل دراین رشته درمحضر اساتید برجسته توفیق 
کسب علم برایم فراهم شد و بعداز گذراندن ادبیات عرب و بعد 
از آن در حوزه علمیه مدرسه النبی بندرعباس هم به تحصیل 
و تدریس در دانشگاه و مدارس مختلف شهرستان و به برنامه 
های فرهنگی پرداختم و در کنار این برنامه ها در محله درخت 
سبز بندرعباس به عنوان امام جماعت و فعالیت های فرهنگی 

مشغول بودم.

دریا: ســاخت ۷۸۹ واحد مســکن مهر چگونه و از کجا 
آغاز شد؟

  در  شهریور سال 86 بود که دولت وقت استارت طرح مسکن 
مهر را کلید زد  و در همان موقع یک روز هیئت امنای مسجد 
و شــورای محله بعد از نماز مغرب و عشا در مسجد جلسه 
برگزار کردند و قرار شد یک تعاونی مسکن مهر در محله شکل 
بگیرد تا خانوادها طبق ضوابط اعلام شده در این طرح ثبت 
نام کنند و درهمان جلسه و با توجه به شناختی که از روحیه 
بنده داشتند و نقش امام جماعت را تاثیرگذار و حیاتی برای 
پیشبرد این موضوع قلمداد می کردند به  بنده پیشنهاد مشارکت 
در تشکیل شرکت تعاونی محله را دادند و بنده هم با مشورت 

با صاحب نظران این پیشنهاد را با دید و نگاه باز قبول کردم.
دریا: شــرکت تعاونی چگونه شکل گرفت و چگونه به 

مدیر عاملی این شر کت انتخاب شدید؟ 
  بنده بعد از قبول کردن همکاری در تشــکیل شرکت، بعد از 
انجام مراحل قانونی برای رسمیت یافتن ثبت شرکت تعاونی 
در اداره ثبت، با حضور 11 نفر تعاونی شکل گرفت و سرانجام 

اعضــای هیئت مدیره تعاونی بنده را بــه عنوان مدیر عامل 
انتخاب کردنــد و از آنجایی که بنده قصد و نیتم فقط و فقط 
همکاری در شکل گیری این تعاونی بود و نه عضو شدن در 
هیئت مدیره و مدیر عاملی ، به دلیل اینکه  هیچ گونه تخصصی 
در کار عمران نداشتم وفقط با توکل به خداوند، و اصرار هیئت 
مدیره و با نیت رفع شــدن مشکلات ساکنان محله در حوزه 
مســکن این  مسوولیت را با ذکر یک شرط به اعضای هیئت 
مدیره که گفتم شما هم باید تا آخر در کنارم باشید قبول کردم.
دریا: بعد از شکل گیری تعاونی و انتخاب شما به عنوان 

مدیره عاملی چه اقداماتی انجام دادید؟
 بعد از اینکه شــرکت تعاونی  رسمیت قانونی یافت و برای 
کاهش هزینه های شرکت یک دفتر در مسجد صاحب الزمان 
محله برای آغاز روند عضو گیری و ثبت نام متقاضیان آماده 
کردیــم و در محله فراخوان ثبت نام با هزینه  آورده اولیه 30 
هزار تومان دادیم و هزار نفر از ساکنان در این طرح نام نویسی 
کردنــد و بعد  به پالایش افرادی که ثبت نام کردند پرداختیم 
تا منطبق بر شرایط و ضوابط اعلام شده در این طرح باشد و 
بعد از پالایش حدود 800 نفر شــرایط لازم را دارا شدند و 
200 نفر هم به دلیل عدم شرایط حذف شدند و بعد از پالایش 
افراد،  برای تایید باید پرونده ها به شهرداری و شورای اسلامی 
می رفت و بعد اداره تعاون و مسکن و شهرسازی و سرانجام 
پروســه عضو گیری و پالایش و تایید این افراد از ارگان ها 

به اتمام رسید.
دریا: بعد از اخذ تائیدیه افراد از ارگان ها ســرانجام کار 

چه شد؟
  بعد از تاییدیه افراد، مسکن و شهرسازی مجوز ساخت 789 
واحد به متراژ 54 هزار متر مربع زمین در سه فاز در شهرک 
پیامبر اعظم )ص( به شرکت داد  تا ما روند ساخت این تعداد 

واحد ها را آغاز کنیم.
دریا: شــما گفتــه  بودید که در زمینــه کار عمران هیچ 
تخصصــی ندارید پس چگونه اســتارت و  ســاخت این 

تعداد واحدها را انجام دادید؟
  یک مومن همیشه باید زیر ک باشد و با دید باز باید تصمیم 
بگیرد و بی محابا کاری را آغاز نکند، مخصوصا کار سخت 

و نفس گیر ســاخت و ساز. بعد از تحویل با مشورت هیئت 
مدیره تصمیم شد که در کنار کار خود از یک مشاور مجرب و 
متخصص در قالب عضو شرکت استفاده کنیم تا هزینه ای برای 
شرکت تحمیل نشــود و در باتلاق مشکلات عمرانی گرفتار 
نشویم و بعد از این تصمیم به مهندس محمدحق نیا که در همان 
محله ساکن بود و کارشناسی عمران داشت، پیشنهاد دادیم و 
به وی گفتم که ما این کار را برای رضای خداوند داریم انجام 
می دهیم آیا شما به  ما در این مسیر کمک می کنید؟ ما که سابقه 
مهندس حق نیا  را در این زمینه جست وجو کرده بودیم، وی 
در کار ساخت مسجد امام رضا)ع( در شهرک امام رضا )ع( 
به صورت رایگان مشارکت کرده بود، وی بدون اینکه حرفی 
از حق الزحمه بزند درخواست ما را با روی گشاده پذیرفت 

و گفت بسم الله.
دریا: بعد از انتخاب مشاور چه  کارهای را انجام دادید؟

  بعد نوبت به طراحی بلوک ها و واحد ها رســید و مهندس 
حق نیا به ما مشاوره داد که از شر کتی به نام » برج بندر« در 
زمینه طراحی و نظارت اســتفاده کنیم و بعد از جست و جو 
کردن پیشنیه این شــرکت با این مجموعه قرارداد طراحی با 
حداقل هزینه منعقد شد و کار آغاز گردید و بعد از طراحی به 
مرحله انتخاب پیمانکار )مجری طرح( رسیدیم، مرحله ای که 
سراسر از استرس و اضطراب بود که چه پیمانکاری انتخاب 
کنیم که کار را به نحو احسن انجام دهد و در وسط کار پروژه 
را به دلایل مختلف رها نکند و در این زمینه احساسی عمل 
نکردیم و از آن طرف هم برای پیمانکار دچار نگرانی شده بود 
که با توجه به اینکه اعضای تعاونی اکثراً از قشر ضعیف جامعه 
هستند خدای نکرده نشود بعد از اتمام کار به حق الزحمه خود 
دســت پیدا نکنم؟ و بعد پروژه را جهت انتخاب پیمانکار به 
مناقصه گذاشتیم و تنها یک شرکت به نام  »مقاوم ساز بندر« 
در این مناقصه شــرکت کرده بود و بعد از جســت و جو و 
کردن پیشینه این شــرکت با این شرکت بر حسب پیشرفت 
کار با حداقل مبلغ قرارداد منعقد و وارد فاز اجرایی تسطیح، 

گودبرداری و خاک برداری شدیم.
دریــا: چگونه بــا آورده اولیــه ۳۰ هــزار تومانی مردم  
عملیات کار تســطیح، گود برداری و خاک برداری را آغاز 

و اتمام  کردید؟
  از آنجایی که ما از مشــکل ساکنان خبر داشتیم و دولت هم 
برای عملیات تسطیح، گود برداری و خاک برداری مبلغ یک 
میلیون تومان برای هر عضو تسهیلات پرداخت می کرد و نمی 
خواســتیم به مردم فشار مالی تحمیل شود باپیمانکار رایزنی 
کردیم و گفتم ظرف مدت سه ماه این کار انجام دهید و بعد پول 
تان را دریافت کنید و پیمانکار هم طبق برنامه کار را تحویل 
داد و از محل دریافت تسهیلات توانستیم هزینه اجرای این کار 

تامین و به پیمانکار پرداخت کنیم.
دریــا: اجرای قســمت های دیگر ســاختمان شــامل: 
فنداســیون، اسکلت، مرحله سفت کاری و نازک کاری و 
غیره چگونه انجام گرفت و بار مالیش را چگونه تامین 

کردید؟
  ما قــراردادی که  با پیمانکار بــرای اجرای این کار منعقد 
کرده بودیم بر حسب پیشرفت کار بود، یعنی قسمت به قسمت 
و بعــد از اتمام هر بخش هزینــه اش پرداخت کنیم و نه به 
صورت کامل و این خود کمک شــایانی برای شرکت جهت 
تامین هزینه ها می کرد و برای اجرای فنداســیون دولت 30 
درصد وام 15 تومانی و برای اجرای اسکلت 40 درصد وام را 
برای هر یک از اعضا پرداخت می کرد که در نهایت مبلغ در 
سال های بعد به 30 میلیون تومان افزایش یافت و بخش دیگر 
هزینه ها از محل آورده کم مردم تامین می کردیم و در این بین 
بانک ها برای پرداخت تسهیلات خیلی کارشکنی می کردند.

دریا: چگونه بانک  ها باعث کارشکنی و مانع از پرداخت 
تسهیات می شدند دقیق تر و شفاف تر برایمان توضیح 

دهید؟
  یادمان می آید وقتی که ما برای اجرای فنداسیون و اسکلت 
هیچ پولی نداشــتیم و با پیمانکار صحبت کردیم که باید این 
کارها انجام شــود و پیمانکار هم قبول کرد همان موقع 60 
کامیون میلگرد را از اصفهان به صورت نســیه و چند ماهه 
برای اجرای فنداســیون و غیره آورده بود و چک داده بود و 
همیشه پیمانکار هم برای ما گوشزد می کرد، چون چک دادم 
و اگر چکم پاس نشود آبرویم در خطر است و بعد از اتمام کار 
توسط پیمانکار قرار بود بانک برای انجام این کار تسهیلات 

پرداخت کند ،ولی متاسفانه بانک ها خیلی کارشکنی می کردند 
و برای همین موضوع راهی وزارتخانه در تهران شدم و دو روز 
در تهران ماندم تا موفق شدم وزیر مسکن و شهرسازی وقت 
مهندس نیکزاد را در نماز خانه ملاقات کنم و از عدم همکاری 
و کارشکنی بانک ها گلایه کنم و همان جا بود که وزیر مسکن 
و راه و شهرسازی  به مدیر کل راه و شهرسازی استان تماس 
گرفت و جویای مشــکل بنده شد و همین که از این موضوع 
مطلع شد به مدیریت بانک مربوطه تماس گرفت و گفت: »اگر 
تســهیلات این تعاونی را ظرف 24 ساعت پرداخت نکردید 
خودتان و مدیرتان برکنار خواهید شد« و این اولتیماتوم وزیر 
باعث شد تسهیلات را برای فاز یک و دو را دریافت کنیم و اما 
باز هم شاهد کارشکنی بانک مربوطه در تقسیط تسهیلات اخذ 
شده شدیم ،چون طبق قانون قرار بود مبلغ 30 میلیون تومان 
با باز پرداخت 15ساله برای ساکنان قسط بندی شود،اما باز 
زیر بار نمی رفت و 10 ساله می خواستند قسط بندی کنند و 
با توجه به اینکه مردم توان پرداخت اقساط در مدت زمان 10 
سال را نداشتند و بانک هم قبول نمی کرد دوباره عازم تهران 

شدم و در نهایت موفق شدم این کار را هم انجام دهم. 
دریا: در ابتدا گفته بودی سه فاز قرار بود انجام گیرد چطور 

شد برای دو فاز تسهیات اخذ کردید؟ 
  بله. قرار بود در سه فاز 789 واحد انجام شود ولی با انصراف 
بعضی از اعضا و اینکه دولت در وسط راه اعلام کرد اول فاز 
یک و دو را که شامل 580 واحد بود را تمام کنید و بعد وارد 
فاز سه شوید البته در فاز سه عملیات تسطیح، گود برداری و 

خاک برداری انجام گرفته بود.
 دریا: فاز یک و دو در چه سالی به اتمام رسید و قیمت 
تمام شــده بابت هر واحد و متــراژ آنها  برای هر یک از 

اعضا چقدر شد؟
   در ســال 92 مراحل ســاخت این دو فاز که شامل 580 
واحد بود به اتمام رسید و هزینه هریک از اعضا با احتساب 
پارکینگ و انباری و محوطه و .. جمعا تا 18 میلیون تومان شد 
و تســهیلات اخذ شده هم 30 میلیون تومان با قسطی ماهانه 
345 هزار تومان و 15 ساله که جمعا 48 میلیون تومان شد و 

متراژ این واحد ها هم 75 متری و دو خواب هستند.
دریا : پس موضوع فاز سه به حال خود رها شد؟

  نه. بعد از اتمام کار ساخت فاز یک و دو و عضو گیری مجدد 
برای فاز سه روند ساخت این فاز در دستور کار قرار گرفت. 
اما با  اتمام عمر دولت وقت و متاسفانه با روی کار آمدن دولت 
جدید در سال 92 که اعتقادی به مسکن مهر دولت قبل نداشت 

کار به شدت پیچیده شد.
دریا: چطور پیچیده شد،بیشتر توضیح دهید؟

ما روی اخذ تسهیلات ساخت حساب ویژه ای باز کرده بودیم 
ولی چون در دولت جدید وزارت مســکن و شهرسازی هیچ 
اعتقادی به طرح دولت قبل نداشت بانک ها تسهیلات برای 
مان پرداخت نمی کردند و دولت هم پشتیبان مان نبود که از ما 
حمایت کند و بانک ها را مجاب به پرداخت تسهیلات کند و 

در برهه ی از زمان کار خیلی برای مان مشکل شد.
دریا: سرانجام اخذ تسهیات برای فاز سه چه شد؟

از سال93 نزدیک به دوسال و نیم پیگیر اخذ تسهیلات برای 
ایــن فاز بودم و عزمی برای پرداخت نبود و بارها و بارها به 

بانک عامل مراجعه کردم، اما هر بار از این موضوع ســر باز 
می زد و حتی راهی تهران شدم به وزارتخانه و دفتر نمایندگان 
هرمزگان هم مراجعه کردم و نامه نگاری هایی از طریق این 
مراجع انجام شد، اما جوابگو نبود و حاضر بودیم فقط به هر 
یک از اعضا مبلغ 20 میلیون تومان با باز پرداخت پنج  ساله 
و سه ساله که 15 درصد وام هم پیش خودشان نگه دارند حتی 
این کار هم نکردند و حتی پیشــنهاد دادیم که ما وام مسکن 
نمی خواهیم و مانند افراد عــادی به هر یک از اعضا با یک 

ضامن وام دهید اما این کار را هم نکردند.
دریا: یعنی فاز ســه به دلیل عدم پرداخت تسهیات به 

حال خود رها شد درست است؟ 
نه. چون پای حفظ آبرویم در میان بود و بنده هم فقط با خدای 
خود معامله کرده بودم و توکلم به او بود ناامید نشــدم و طی 
جلساتی که با هیئت مدیره و اعضا برای چگونگی اتمام این 
گرفتیم و شرایط سخت را برای اعضا شرح دادم و در نهایت 

تصمیماتی برای اتمام با مشورت هیئت مدیره گرفته شد.
دریا: شما که هیچ سرمایه ای نداشتید و تسهیاتی هم 

به شما پرداخت نشده بود؟
بله. درســته. از یک رو تسهیلات پرداخت نکردند و از روی 
دیگر اعضا توان پرداخت هزینه های زیاد را نداشتند و ما در 
دستور کارمان حذف اعضا را قرار ندادیم و ما برای کمک به 
اعضا سه راهکار پیش پای اعضا گذاشتیم و با پیمانکار هم 
برای حل این مشکل رایزنی کردیم و پیمانکار هم قبول کرد و 

شروع به کار کردن کرد.
دریا: چه راهکاری؟

  اولیــن این بود که هر یک اعضا اگر تــوان پرداخت دارند 
هزینه های خــود را پرداخت کنند و دوم قســمتی از اعضا 
اجاره نشــین  بودند و گفتیم پول پیش خانه را آزاد کنید و به 
تعاونی پرداخت کنید و ماهانه پولی که بابت اجاره پرداخت 
می کردید به تعاونی پرداخت کنید  و سوم آن دسته از اعضای 
که هیچگونه پولی نداشتند گفتیم وقتی که واحد آماده شد سریع 
رهن دهید و پولش را به تعاونی پرداخت کنید تا به پبمانکار 
پرداخت شــود تا این فاز هم با توکل به خداوند به سرانجام 
رسد و در نهایت با همین شــیوه و راهکارها در سال 98به 
اتمام رســید و با وجود مشکلات و پیچیدگی ها همه اعضا 

خانه دار شدند.
دریا: قیمت هر واحد چقدر تمام شد؟ 

 برای اینکه حدود دو ســال و نیم بانک ها جوابگوی دادن 
تسهیلات به تعاونی نبودند و در سال 97 یکباره تمام هزینه ها 
سر به فلک کشید، هزینه تمام شده برای هر واحد 100 میلیون 

تومان شد.
دریا: در پایان اگر سخنی دارید بفرمائید؟

  شــاید یکی از دلایل تعجب و سئوال برانگیز همین جایگاه 
طلبه بودن من باشد که در کنار فعالیت های دینی و فرهنگی 
به کار عمرانی برای رضای خداوند و رفع شــدن مشکلات 
ساکنان محله باشد شاید کسانی فکر کنند بنده وابسته به دولت 
یا حاکمان بوده ام و برای کسب شهرت و مال اندوزی دست به 
چنین کاری زدم و شاید یک کار تشریفاتی بوده که به اسم بنده 
تمام شود اما با توکل به خداوند منان و بدون هیچ چشم داشتی 
و تخصصی این کار را آغاز کردم و به ســرانجام رساندم. جا 
دارد از مسوولان آب ، برق، اداره تعاون، مسکن و شهرسازی، 
استانداری و نمایندگان مجلس تقدیر و تشکر کنم که ما را در 

اتمام این پروژه ها یاری رساندند.

  7 شناور سپاه راهی شدند و با تعیین دقیق نقطه سقوط، 
بالاخره به قطعاتی از لاشــه های پهپاد آمریکایی دست 
می یابند اما فرمانده شناورها به ناگاه متوجه نبود یکی از 

شناورها می شود. 
   30 خرداد سال گذشته بود که پهپاد متجاوز 4c-MQ آمریکا 
مشهور به ترایتون که از مبدأ پایگاه ظفره در امارات متحده عربی 
به پرواز درآمده بود، پس از یک پرواز طولانی که بر فراز آب های 
خلیج فارس، تنگه هرمز و دریــای عمان تا محدوده چابهار و 
در مجاورت مرز هوایی جمهوری اســلامی ایران انجام داد، در 
مسیر بازگشت خود و در محدوده کوه مبارک در استان هرمزگان 
پس از تجاوز چند کیلومتری به مرزهای هوایی کشورمان مورد 
اصابت موشک سامانه پدافندی »سوم خرداد« نیروی هوافضای 

سپاه قرار گرفت و سرنگون شد.
  درباره شیوه رهگیری و شناسایی و انهدام این پهپاد گرانقیمت 
و ســری آمریکایی ها تا به امروز سخن بسیار گفته شده است 
اما از نقش نیروی دریایی در اثبات حقانیت اقدام هوشــمندانه 
پدافند هوایی کشــورمان و یافتن دلاورانه قطعات لاشــه این 
 پهپــاد در دریــای طوفانی آن روز ســخنی تاکنــون به میان

 نیامده اســت.  خبرگزاری فارس برای اولین بار در گفت وگو با 
سردار تنگســیری فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی به بیان ابعاد تازه ای از صبح روز سرنگونی پهپاد متخاصم 
آمریکایی و رشــادت دلاورانه پاسداران پایگاه امامت جاسک 
نیروی دریایی سپاه پرداخته است. جمع آوری سریع لاشه های این 
پهپاد در آبهای سرزمینی کشورمان بار دیگر بر رفتار تجاوزکارانه 
آمریکایی ها صحه نهاد و بر حقانیت پدافند هوایی کشــورمان و 

اقدام به موقع آنان تأکیدی دوباره ای ساخت.
برگزیده ای از اظهارات سردار علیرضا تنگسیری در ادامه می آید.
* پهپاد آمریکایی که زده شــد، من تهران بودم و فورا با فرمانده 
پایگاه امامت نیروی دریایی سپاه در جاسک تماس گرفتم و از 
وی خواستم که به هر شکل ممکن تکه های این پهپاد سرنگون 

شده را از آب بیرون بکشند.
* هوا در آن روز در محدوده ســواحل کوه مبارک در محدوده 
تنگه هرمز و دریای عمان )مکران(  به قدری طوفانی و مواج بود 

که حتی شناورها یکدیگر را نیز نمی دیدند.
* 7 شناور سپاه راهی شدند و با تعیین دقیق نقطه سقوط، بالاخره 
به قطعاتی از لاشه های پهپاد آمریکایی دست می یابند اما فرمانده 

شناورها به ناگاه متوجه نبود یکی از شناورها می شود.
 * پس از طرح موضوع با فرمانده نیروی دریایی سپاه، 2 شناور 
به گشت زدن برای یافتن شناور مفقود شده، اعزام و 4 شناور کار 

جمع آوری لاشه های پهپاد آمریکایی را بر عهده می گیرند.

* در عمق 81 متری دریا، یکی از شناورهای سپاه با دو پاسدار 
مفقود می شوند اما نصرت الهی که همواره با فرزندان ملت ایران 
است سبب شــد تا این دو رزمنده از ساعت 8 صبح تا 5 عصر 
شناکنان خودشــان را به سواحل سیریک برسانند. مردم ساحل 
نشــین روســتاهای نزدیک به کوه مبارک این دو رزمنده را با 
ســخاوت بی پایان در آغوش گرفتند و ما غــروب آن روز، دو 

رزمنده را به پایگاه شان بازگرداندیم.
* قطعات و لاشه های به جا مانده از پهپاد متجاوز آمریکایی به 
سرعت جمع  آوری شد و تا پیش از خبر شبانگاهی به تهران رسید 
و در خبر سیما نیز به جهانیان نشان داده شد تا همه دنیا بدانند که 
ما پهپاد آمریکایی را در حریم سرزمینی  خودمان سرنگون کردیم 
و از ســوی دیگر جلوی بسیاری از شیطنت های پس از آن نیز 

توسط دشمنان گرفته شد.
* نکته بی نظیر ماجــرا این که صبح روز بعد، رزمندگان نیروی 
دریایی ســپاه با روش خاصی با استفاده از تکنیک صید ترال، 
ضمن بالا کشــیدن شناور غرق شده به طرز معجزه آسایی، تمام 
سلاح ها و تجهیزات این شناور را که در طوفان غرق شده بود، 
در درون آن سالم یافتند و این شناور با اندک تعمیراتی بار دیگر 
عملیاتی شــد. این را از امدادهای غیبی الهی می دانیم که نصیب 

رزمندگان ما شد.

روایت فرمانده نیروی دریایی سپاه از یافتن لاشه های »پهپاد آمریکایی« 

طلبه جوان با دستان خالی 7۸۹ واحد مسکن را بنا کرد

                                        یعقوب رستمی/ دریا
Yaghoob.Rostami@yahoo.com

  گروه خبر //معاون درمان وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با بیان اینکه در دو هفته آینده شرایط رو به افزایش 
و پرخطری در بحث کرونا در هرمزگان خواهیم داشت، گفت: 
در صورت نیاز به تجهیزات بیشتر آماده همکاری همه جانبه 

با مسئولان استان هرمزگان هستیم. 
  قاسم جان بابایی در خصوص بررسی میدانی از وضعیت روند 
درمان بیماران کرونایی در هرمزگان، افزود: برای مقابله با بیماری 
کرونا در هرمزگان از ظرفیت بیمارســتان های نیروی انتظامی 
و سپاه نیز استفاده شــده و بیمارستان نیروی دریایی ارتش هم 
در حال پایان اســت و به چرخه بیمارستان های کرونایی اضافه 

می شود.وی به مراحل تکمیل بیمارستان 531 تخت خوابی استان 
هرمزگان اشاره کرد و گفت: این بیمارستان تا آخر سال از لحاظ 

فیزیکی آماده می شود.
  جــان بابایی اضافه کرد: زیرســاخت های بخش های ویژه در 
هرمزگان افزایش یافته و 25 دستگاه کمک تنفسی، 20 دستگاه 
مانیتور علائم حیاتی، یک دستگاه بلادگاز، 15 ست تشک مواج، 
3 دســتگاه الکتروکاردیوگرافی، 3 دستگاه شوک و 13 دستگاه 

پمپ سرنگ به چرخه درمان هرمزگان اضافه شده است.
  وی با اشــاره بــه اینکه در صورت نیاز به تجهیزات بیشــتر 
آماده همکاری همه جانبه با مســئولان استان هرمزگان هستیم، 

خاطرنشــان کرد: شرایط بندرعباس خوب نیست و در دو هفته 
آینده شرایط رو به افزایش و پرخطری خواهیم داشت.

  به گزارش ایســنا، در پایان نشســت معاون وزیر بهداشت و 
درمان با استاندار هرمزگان و مجمع نمایندگان استان در مجلس 
شورای اسلامی، جلســه مصوب شد وزارت بهداشت در تأمین 
تجهیزات، منابع مالی و صدور مجوز برای جذب پرستاران کمک 
کند و همچنین از محل اعتبارات اختصاص یافته در بحث کرونا، 
کمک های بیشــتری برای تجهیز دســتگاه اکسیژن ساز، بخش 
مراقبت های ویژه و افزایش تخت های بیمارستان شهید محمدی 

صورت گیرد.

 گروه خبــر // مدیرکل تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی هرمزگان، ســهم ابلاغی 
و تخصیصی تســهیلات مشاغل خانگی 
استان در سال گذشــته را 4 میلیارد و 
۸۰۰ میلیون تومان ذکــر و اضافه کرد: 
۸5 درصد از این مبلغ تاکنون توســط 
بانک های عامل بــه متقاضیان پرداخت 

شده است. 

هــادی ابراهیمی گفــت: 506 طرح به مبلغ 
5 میلیــارد و 301 میلیون تومان به بانکهای 
عامل برای دریافت وام معرفی شــده اند که 
از این تعــداد 365 طرح به مبلغ 4 میلیارد و 
82 میلیون تومان پرداخت شــده است. وی 
میزان مبلغ پرداختی برای طرح های مستقل 
و پشتیبان در بخش مشــاغل خانگی را  بر 
حسب نوع طرح بین 5 تا 50 میلیون تومان 

به صورت قرض الحسنه عنوان کرد و افزود: 
این تسهیلات به کارآفرینان، دارای مجوزهای 
پشتیبانی و افراد مستقل که طرح آنها منطبق بر 
ظرفیت ها و اولویت های استان و مورد تایید 
دســتگاههای اجرایی مرتبط بوده، پرداخت 
می شــود.وی اظهار کرد: برای سال جاری 
نیز تاکنون تسهیلاتی ابلاغ نشده و امید است 
در ســه ماهه دوم این تســهیلات اعلام و به 

متقاضیان پرداخت شود.
  به گزارش ایلنا، کســب و کار و مشــاغل 
خانگی یکی از زمینه های افزایش مشارکت 
مردم در اقتصاد و از جمله راهکارهای مناسب 
برای توسعه اشــتغال های خرد و متوسط به 
ویژه برای افرادی اســت که مهارت کافی در 
انجام برخی از کارها را دارند اما به دلیل بازار 
نامناسب اشتغال نمی توانند جذب بازار شوند.

پرداخت 4 میلیارد تسهیلات به مشاغل خانگی هرمزگان 

معاون درمان وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

شرایط هرمزگان طی دو هفته آینده پرخطر می شود


